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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

 

Zápisnica 

z XXVIII. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 

zo dňa 27. februára 2025 

 

Prítomní: podľa prezenčných listín 

 

Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice 

Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke Magistrátu mesta Košice. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Polaček, primátor mesta: Vážení poslanci, ctení hostia, kolegyne, kolegovia, otváram 

XXVIII. zasadnutie mestského zastupiteľstva, na ktorom Vás všetkých vítam. V úvode 

mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva pánov poslancov 

Viliama Knapa a Martina Semana. Ak ste tak doteraz neurobili, prosím, prezentujte sa. 

Konštatujem, že prezentovaných bolo 35 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých 

poslancov a sme teda uznášaniaschopní.  

- - - 

 

Návrhová komisia 

 

p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci prejdime teda k programu 

zasadnutia, ktorý ste dostali v pozvánke. Teraz prosím predsedov poslaneckých klubov, 

aby navrhli svojich zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči. Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne pán primátor. Navrhujem pani poslankyňu 

Zemkovú. Ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani námestníčka, nech sa páči. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Za poslanecký klub Spolupráca pre Košice 

navrhujeme poslancov pána Berbericha a pána Berinštera. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Dobré ráno prajem všetkým. Za náš poslanecký košický klub 

navrhujem pána poslanca Tibora Bačinského.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú nejaké iné návrhy, pripomienky? Ak nie, 

budeme hlasovať spoločne o návrhoch teda, do návrhovej komisie odporúčate svojich 

zástupcov – pani poslankyňu Zemkovú, pána poslanca Berbericha, pána poslanca 

Berinštera a pána poslanca Bačinského. Nech sa páči, hlasujme o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie č. 1 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Oznamujem, že na XXVIII. zasadnutí 

mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení: pani poslankyňa 

Zemková, pán poslanec Berberich, pán poslanec Berinšter a pán poslanec Bačinský. 
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Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. 

Ostatným poslancom oznamujem, aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programu 

rokovania predkladali písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných 

poslancov.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice:  Mgr. art. Ľubica Blaškovičová a Ing. Vladimír Saxa 

- - - 

 

K programu zasadnutia 

 

p. Polaček, primátor mesta: Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol uvedený 

v pozvánke. Poprosím teda najprv vaše návrhy, ktoré sa môžu týkať vypustenia bodov. 

Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram túto časť, teda 

o vypúšťaní bodov hlasovať nebudeme, žiaden návrh nebol predložený. Prosím teda vaše 

návrhy v prípade, ak chcete meniť poradie bodov, či sú nejaké návrhy. Nech sa páči, 

zmeny v poradí bodov. Ak nie, ďakujem pekne. V tejto chvíli vás poprosím, v prípade, 

že máte záujem doplniť do rokovania MZ body, nech sa páči, môžete tak urobiť.  

Pán poslanec Saxa 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Dobrý deň, ďakujem za slovo. Rád by som doplnil bod 1/1 

Personálne otázky. Bod 10/1 Príprava projektu rekonštrukcie a modernizácia cesty  

II/552 - Ukrajinská cesta. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Pôvodne som mala  

2 návrhy na doplnenie do programu, bod 27/1 a bod 48/1. Najprv teda predložím vloženie 

bodu 27/1 a síce s názvom Memorandá o spolupráci v roku 2025 medzi mestom Košice 

a partnermi v oblasti organizácie športového podujatia „Medzinárodné cyklistické 

preteky Okolo Slovenska“ a pri realizácii projektu „Freestyle akadémia – BMX  areál  

so zázemím“. A mala som pripravený aj bod 48/1, ktorým je Správa o možnostiach 

trvalého odstránenia komunistických symbolov a premiestnenia alebo odstránenia 

Pomníka padlým II. svetovej vojny - sovietski vojaci z Námestia osloboditeľov 

v Košiciach. Vzhľadom na to, že tento materiál dnes prešiel rokovaním mestskou radou 

a mestská rada odporúča nezaraďovať do dnešného rokovania mestského zastupiteľstva 

danú záležitosť aj kvôli tomu, že nebolo možné, aj keď napriek tomu, že sa viackrát stretla 

expertná skupina, nebolo možné vyhodnotiť jednotlivé vplývajúce faktory na danú 

problematiku tak, aby sme dospeli k nejakému konkrétnemu riešeniu. Je tam ešte veľa 

práce, potrebujeme kontaktovať štátne inštitúcie, ministerstvo vnútra, zahraničných vecí, 

ministerstvo kultúry, potrebujeme si preveriť ešte ďalšie veci a hlavne finančnú analýzu 

pre rôzne verzie prípadného premiestnenia pomníka, lebo vždy sa bavíme o pomníku, nie 

o pamätníku. Takže mestská rada jednoznačne jednohlasným hlasovaním odporučila 

nezaradiť tento materiál dnes do rokovania, ale aby úloha teda pokračovala, žiada 

primátora, aby naďalej preveroval možnosti a kontaktoval dotknuté inštitúcie a predložil 

potom správu o možnostiach riešení pred poslancov mestského zastupiteľstva neskôr, 

keď to bude hotové.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Dobré ráno. Ďakujem za slovo. Ja si dovolím predložiť návrh  

na zaradenie bodu pod č. 28/1 a názov bodu je Štatút periodika v skratKe, bod 28/1.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň kolegovia. Ja by som chcela zaradiť bod 15/1, 

čiže aby to bol ten stály, čo sme mali aj minule, keďže dnes starostovia požiadali 

o vystúpenie a je to Správa o činnosti mestských častí. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Šaňa, nech sa páči. 

 

p. Šaňa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Navrhujem doplniť bod do programu dnešného 

rokovania pod č. 23/1 s názvom Voľba členov komisie pre marginalizované rómske 

komunity Mestského zastupiteľstva v Košiciach a personálne otázky. Keďže kolega dával 

už, pán Saxa dával už, doplňoval ten bod, tak asi... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa viete sa stotožniť, žeby to bol bod 23/1, nevidím 

vás. Môže byť tak? S tým, že aby sa to takto nejak. Okej, dobre, ja, keď trváte, nie je čo 

diskutovať. V poriadku. 

 

p. Šaňa, poslanec MZ: Dobre, takže opravím to. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie, dobre. Nechajme takto, ako ste to navrhli. 23/1. 

 

p. Šaňa, poslanec MZ: Bude sa hlasovať, okej, dobre.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Personálne otázky. Ďakujem pán poslanec. Sú ešte nejaké návrhy? 

Sú nejaké ešte návrhy? Ak nie, ďakujem pekne. Pôjdem zaradom, podľa pozvánky, teda 

pán poslanec Saxa navrhuje bod 1/1 Personálne otázky. Nech sa páči, hlasujte s tým, že 

je aj bod 27, 23. 

 

Hlasovanie č. 2 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 18 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento bod prijatý nebol. Bod 10/1 navrhuje opäť pán poslanec Saxa 

a to je, ak som správne porozumel Informácia o príprave, modernizácia cesty Ukrajinská. 

Túto informáciu pán Saxa má. Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 3 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 8 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čiže bod 10/1 bol schválený. Pod bodom 15/1 pani poslankyňa 

Kovačevičová – Správa o činnosti mestských častí. Nech sa páči, bod 15/1, hlasujeme 

o zaradení tohto bodu. 

 

Hlasovanie č. 4 -  za: 32, proti: 1, zdržali sa: 3 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 23/1 pani námestníčka 

Gurbáľová. 23/1, pán poslanec Šaňa, pardon, Voľba členov komisie, ktorú sme založili 

na ostatnom mestskom zastupiteľstve a personálne otázky. Nech sa páči, hlasujeme 

o vložení bodu 23/1. 
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Hlasovanie č. 5 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pod bodom 27/1 pani námestníčka 

Gurbáľová navrhuje bod Memorandá o spolupráci v roku 2025 medzi mestom Košice 

a partneri oblasti organizácie športového podujatia „Medzinárodné cyklistické preteky 

Okolo Slovenska“ a realizácia projektu „Freestyle akadémia BMX - areál so zázemím“. 

Nech sa páči, hlasujeme o vložení tohto bodu 27/1. 

 

Hlasovanie č. 6 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pán poslanec Karaffa, 28/1 Štatút periodika 

V skratKE. Nech sa páči, prosím, hlasujme, 28/1. 

 

Hlasovanie č. 7 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 9 

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý a tým sme vyčerpali všetky návrhy. Je to tak? 

Všetkých sme vyčerpali? Dobre, ďakujem pekne. Pán poslanec Šaňa už bol rokovaný. 

Ďakujem pekne, tým pádom budeme v tejto chvíli hlasovať o pozvánke ešte ako celku. 

Nech sa páči, hlasujem o samotnej pozvánke tak, ako bola schválená aj so všetkými 

doplneniami. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 8 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh sme schválili. Poprosím organizačné oddelenie, aby 

aktualizovalo pozvánku, aby mi ju doručilo a zároveň, aby aktualizovalo pozvánku 

na našom webovom sídle. Budeme teda pokračovať podľa pozvánky.  

- - - 

 

Bod č. 1 

Slovo pre verejnosť  

 

p. Polaček, primátor mesta: Bod č. 1 je Slovo pre verejnosť, ktoré sa vždy otvára až  

po 12-tej hod. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 213 Prevádzkový poriadok pohrebiska Verejný 

cintorín v Košiciach 

 

p. Polaček, primátor mesta: To znamená, pokračujeme bodom č. 2, ktorým je Návrh na zmenu 

VZN mesta Košice č. 213 Prevádzkový poriadok pohrebiska Verejný cintorín 

v Košiciach. Jedná sa o úpravu VZN. Všetky úpravy i pri pohrebisku Verejný cintorín 

i pri Krematóriu, čo je nasledujúci bod, boli prerokované s KSK, ktorý je regulačným 

úradom a vlastne reagujeme hlavne na zmeny DPH, ktoré musíme ako neplatiteľ DPH 

zaradiť do cenníka, ktorý s týmto súvisí. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nik 

nehlási, poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice č. 213 Prevádzkový poriadok pohrebiska Verejný cintorín 



5 

v Košiciach, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. Jedná sa o VZN, potrebujeme  

3/5 väčšinu.  

 

Hlasovanie č. 9 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 214 Prevádzkový poriadok Krematórium  

v Košiciach 

 

p. Polaček, primátor mesta: Bodom č. 3 otváram bod návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 214 

Prevádzkový poriadok pohrebiska Krematórium v Košiciach. Je to podobný materiál. 

Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nik nehlási, ďakujem, návrhová komisia. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice č. 214 Prevádzkový poriadok pohrebiska Krematórium  

v Košiciach, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 10 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 

 

Bod č. 4 

Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 146 o školských obvodoch na území mesta Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 4 otváram bod Návrh na zmenu VZN mesta Košice 

č. 146 o školských obvodoch na území mesta Košice. Návrh zmeny VZN nariadenia 

predložený z dôvodu potrieb jeho aktualizácie, nakoľko na území mesta Košice vznikli  

v dôsledku výstavby viaceré nové ulice, ku ktorým nie je priradený žiaden školský obvod. 

Mesto Košice má zákonnú povinnosť umožniť žiakom plniť povinnú školskú dochádzku 

v ZŠ a školskom obvode, v ktorom má trvalý pobyt. Nech sa páči, otváram rozpravu  

k tejto časti, bodu č. 4. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Pozdravujem všetkých, dobré ráno, 

nechcem veľmi zdržiavať a samozrejme, že v každej MČ sa môže niečo nájsť, 

samozrejme, že to dnes poviem len ako pripomienku, žiaden konkrétny návrh na nejaké 

zmeny nebudem predkladať, pôjdem sa aj za predsedom komisie školstva poradiť a skôr 

cez tú komisiu, ale nedá mi spomenúť jeden príklad zo Starého Mesta, lebo nadviažem 

na to, čo ste pán primátor hovoril a hovoríte o trvalom pobyte. Ja som býval dlhé roky  

na Škultétyho ulici, kde bola ZŠ, tá zanikla, lebo sa tam urobilo evanjelické gymnázium, 

teda zriadilo, neurobilo a ulice Škultétyho, Floriánska, Vojenská a tak ďalej pripadli  

pod obvod Považská. Nebolo by na tom na prvý pohľad nič také, ale minulý rok bol 
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prípad, keď sa mi ozvala mamička, ktorá mala dve deti, bola na nich sama, jedno dieťa 

bolo malé v kočiaru a podľa Google maps z Vojenskej 9 na ZŠ Novomestského je 300 m 

pešo. Na Považskú je necelý kilometer hore do kopca, ako je nemocnica, keď je 

nepríjemné počasie z piatich minút prechádzky sa urobí 30 min. jazda buď autobusom 

alebo do kopca s malým dieťaťom. Čiže sú prípady, kde by sa možno mohlo prehodnotiť. 

Viem, že to súvisí aj s kapacitami škôl, že to nie je také jednoduché, ale každopádne by 

mala byť možnosť pre takýto ľudí, aby neboli ich žiadosti o prijatie dieťaťa odmietané, 

ako len na základe tohto, ale aby bola možnosť, no ja viem, že štatutár stále má možnosť 

prijať dieťa, ale je to MČ Staré Mesto a sú pridelení, hore kopec, ja neviem koľko má 

sklon, kilometer pešo do kopca ísť. My sme tu pre ľudí, čiže ja sa ozývam  

za Staromešťanov, ktorí ma poprosili a samozrejme týmto ukončujem. Nemám ochotu 

v tomto bode, keď sa schvaľuje niečo, rozvíjať túto debatu, len som mal potrebu 

a povinnosť takúto situáciu spomenúť. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickou pani námestníčka. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ja by som len chcela 

zareagovať na pána poslanca a povedať, že tento návrh VZN o školských obvodoch 

prešiel dlhým a komplikovaným procesom, bolo tam pripomienkovacie obdobie veľmi 

dlhé, pripomienkovali to riaditelia škôl, rady škôl, pripomienkovali to starostovia MČ, 

niektoré pripomienky boli zapracované, niektoré po zvážení sa od nich upustilo a toto, čo 

teraz máte pred sebou je výsledok skutočne akože veľkého demokratického procesu a je 

najlepší možný. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá, nech sa páči, návrhová 

komisia. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobré ránko prajem. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice č. 146 o školských obvodoch na území 

mesta Košice, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 11 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice Určenie názvu ulice „Cédrová 

ulica“ 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 5, ktorým je návrh VZN mesta 

Košice Určenie názvu ulice Cédrová ulica, ktorá sa nachádza v MČ Vyšné Opátske.  

Nech sa páči, otváram rozpravu. Ďakujem pekne. Návrhová komisia, nech sa páči, návrh 

na uznesenie.  

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie mesta Košice 
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Určenie názvu ulice „Cédrová ulica“, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 12 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Toto všeobecne záväzné nariadenie bolo prijaté. Ďakujem pekne.  

- - - 

 

Bod č. 6 

Návrh zmeny VZN mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel  

na vymedzenom území mesta Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 6 otváram bod Návrh zmeny VZN mesta Košice  

č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta Košice. 

Cieľom tejto navrhovanej zmeny je sprecizovanie niektorých ustanovení VZN a taktiež 

koncepčná zmena vo forme zvýšenia ceny parkovného v prípade používania platby  

SMS ako najdrahšieho platobného kanálu, zároveň je naším cieľom naučiť a vysvetliť 

Košičanom, že využívaním parkovacích automatov, využívaním aplikácií  

a elektronickými platbami získavajú zľavu aj cez bonusovú kartu na každom jednom 

parkovaní až do výšky 35 %. Pri SMS platbe kanálu nie je možné využívať zľavu, je to 

technická záležitosť, ktorú nám agregátor nevie poskytnúť. To znamená, sú tam plné 

sumy. To znamená, že určite chceme spustiť aj informačnú kampaň o tom, aby obyvatelia 

sa viac sústredili na elektronické platby a nie na SMS platbu, ktorá sa stala najdrahším 

spôsobom platby z dôvodu zvýšenia ceny agregátorom, ale zároveň má na to vplyv aj 

DPH a ďalšie poplatky. Rozprava je otvorená, nech sa páči. Pani poslankyňa Zemková. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja si 

v zmysle záverov legislatívno-právnej komisie, ktorá jednoznačne odporúča 

jednomyseľne, aby toto VZN-ko bolo, tak ako bolo predložené, aby bola tá zmena 

schválená. Avšak bola pripomienka, s ktorou sme sa všetci stotožnili, že treba to veľmi 

dobre odkomunikovať na jednak sociálnych sieťach, podľa možnosti aj iných kanáloch, 

pretože vznikajú dezinformácie, s ktorými sme sa už aj stretli v médiách, že ako keby 

neviem teraz, že zvyšujeme enormne alebo niečo, čiže poprosím veľmi pekne 

odkomunikovať to, čím dôslednejšie a čím presnejšie pre Košičanov. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Súhlasím. Našim cieľom je, aby sme Košičanom 

vysvetlili, že SMS platba nie je zaujímavý spôsob platby a chceme teda ich poprosiť, aby 

využívali lacnejšie kanály, šetria svoje peniaze, ale aj šetria peniaze samotného mesta. 

Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Chcel by som poznamenať, že 

rozumiem predkladaniu tomuto materiálu, rozumiem, prečo sa snažíme ako keby 

znevýhodniť tú SMS platbu, je to legitímne, len mal by som jednu otázku, ktorú 

potrebujem zodpovedať od právneho oddelenia. A dostanem sa k nej, len chcem 

poznamenať, že napriek tomu, že platba SMS-kou je už teraz mierne znevýhodnená, je 

pomerne dosť využívaná, čiže ten podiel na trhu je veľký a je to dané jednoduchosťou  

pre daného občana. A v biznise, vieme, že v biznis sfére vyhrávajú riešenia, ktoré sú 

jednoduché. Ak mesto Košice nechce SMS platbu, lebo je tam najväčší poplatok 

a chceme zvýhodniť teda iné formy platenia, tak za mňa by bolo logickým krokom SMS 
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platbu zrušiť absolútne. To vôbec nie je naša povinnosť, kľudne sme mohli SMS-ky 

zrušiť a občania by sa prispôsobili a našli by si najjednoduchšiu možnosť, ktorú majú. To 

znamená automaty a aplikácie, ktoré sú porovnateľné s posielaním SMS-ky. A teraz sa 

dostávam k tej mojej otázke, lebo tá moja obava pred hlasovaním je, že my máme vlastne 

dodávateľov služieb, ktorí nám poskytujú to, že zákazník občan si vie kúpiť parkovanie 

a my ideme teraz viac ako je úroveň zvýšenia DPH znevýhodniť jednu formu platenia. 

Môže to nejaký právny tím dodávateľa Vendora SMS-iek vyhodnotiť ako diskrimináciu? 

Aby sa nestalo, že o pol roka tu budeme mať protest prokurátora, že týmto 

znevýhodňujeme jedného dodávateľa služby nad rámec iných dodávateľov služby. Je to 

právna otázka, či prosím ak jednou vetou stačí, nie nepovažujeme to za problém. Áno, 

môže to byť problém a diskriminácia. Ďakujem veľmi pekne za odpoveď. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie je to problém, nie je to diskriminácia pán poslanec. V Bratislave 

SMS-ky sa takisto znevýhodnili percentom 20 %, my hovoríme o 15 %. Je to jednoducho 

nástroj, ktorý je drahý a teda to bremeno agregátora, ktorý jednoducho si tú províziu 

nastavil na sumu 14,1 %, je to vysúťažené, to znamená, my sme to súťažili, každopádne 

agregátor to nastavil na 14,1, tak len vlastne jeho províziu, jeho náklad alebo jeho zisk 

prenášame na túto platbu. Stále platí, že je tu niekoľko kanálov, ktoré sú využiteľné  

a lacnejšie a je našou úlohou to Košičanom vysvetliť. Pán poslanec Djordjevič, nech sa 

páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja aj rozumiem tomu, že sa 

pýtal pán Lörinc, či sa nejedná o nejaké znevýhodňovanie. Ja si tiež nemyslím,  

že sa jedná, ale reagujem na to, čo povedal, že zrušiť SMS. Ako fajn, dá sa zrušiť SMS 

forma platby, ale zoberme si príklad návštevníka z Vranova, návštevníka mesta 

z Vranova, Prešova a príde do Košíc. On, keď ide zaparkovať, neviem ani ako sa volá 

aplikácia, nebude teraz si sťahovať aplikáciu, registrovať sa a  tak ďalej, to trvá možno 

15 min. pre niekoho, kto nie je úplne počítačovo a mobilne zdatný. Nemám vedomosť, 

že by bol automat parkovací na každej ulici a na každom rohu, lebo máme ulice, ktoré sú 

aj 600 m, či Mäsiarska alebo iné, Kováčska. To znamená. Kováčska nie je až 600 m.  

Čiže toto je len uľahčenie pre ľudí a nikto ich nenúti, čiže je to také diskutabilné, ale  

za mňa nemám problém, keď to takto schválime, ako je to predložené. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Áno, čo sa týka, to je druhá časť otázky, SMS platby ako 

takej, áno, smerujeme k tomu, aby jedného dňa sme ju zrušili, ale nakoľko ju dnes 

používa, v materiáloch je tá suma okolo 30 % napísaná, tak jednoducho zasa nemôžeme 

úplne niečo zastaviť, ale áno, chceme ju postupne znevýhodňovať, aby sa dostali ľudia, 

začali používať iné platobné nástroje, ktoré sú lacnejšie. Na druhej strane pán námestník 

správne poznamenal, musíme sa vrátiť k podstate platby a platby znamená regulácia áut 

v našom centre mesta. My cenu regulujeme, našim cieľom nie je zarábať, ale regulovať 

a vidíme po poslednom období regulácie, že dnes v centre mesta sa dá zaparkovať, dnes 

sa platí za parkovanie. Tí, ktorí nechcú platiť, vychádzajú z centra, nechávajú centrum 

voľnejšie. To znamená, úloha regulácie, tá najdôležitejšia v rámci našej stratégie alebo 

koncepcie parkovania v meste Košice plní úlohu a posúvame sa postupne ďalej. A dnes 

už viete, aj som to aj na komisii dopravy spomínal, pripravujeme na ďalšie obdobie opäť 

zmenu tohto VZN, kde chcem vyjsť v ústrety hlavne ŤZP obyvateľom, kde chcem rušiť 

postupne tie nulové SMS-ky, ale potrebujeme na to ešte dotiahnuť niektoré záležitosti, 

ktoré sú aj zmluvne smerom k našim partnerom, ale zároveň chceme ešte domaľovať viac 

parkovacích miest pre ŤZP obyvateľov. Pán poslanec Lörinc. 
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p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Odpovedali ste mi teda, že nie je to diskriminačné, 

akceptujem to a budem vám veriť pán primátor. Chcem povedať, že dôvod a argument, 

že to má Bratislava, to neznamená, že im o pol roka nepríde protest prokurátora. To len, 

aby sme si boli jasní. A tento fenomén v manažmente poznáme ako fenomén mŕtveho 

koňa, čiže my momentálne vieme, že jazdíme na mŕtvom koni, SMS-ky sú najdrahší 

spôsob, najväčšia provízia a nechcem ich a keď viete, že jazdíme na mŕtvom koni, tak čo 

spravíte, zosadnete. Čiže za mňa by logickým krokom bolo proste úplne utnúť túto platbu, 

tým pádom by ľudia platili menej, mesto by prichádzalo o menej peňazí a v zahraničí, 

chodíte milí poslanci, určite aj poslankyne do zahraničia, nikto sa vás nepýta, či viete 

zaplatiť. Vždy si to naštudujete pred návštevou mesta. Na každom parkomate máme 

nálepky minimálne piatich firiem, kde cez QR kód si rýchlo stiahnete aplikáciu. Kto nemá 

smartfón, vie zaplatiť priamo v parkomatoch, čiže v Barcelone, v Budapešti, vo Viedni 

sa nikto mňa nepýta, že či ja viem SMS-ku alebo, že či si viem stiahnuť aplikáciu. Proste 

je to moja zodpovednosť.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Myslím, že som už odpovedal, že áno, smerujeme  

do budúcnosti, aby sme z toho koňa zosadli a jednoducho platí, že potrebujeme 

s obyvateľmi lepšie komunikovať, aby využívali lacnejšie platobné nástroje. Treba si 

uvedomiť, že pri aplikáciách, si zrazu neplatíme za celú hodinu, za celú polhodinu, ale 

vieme si nastaviť kotúčik na 10 min., 15 min. Toto sú tie výhody, ktoré musíme 

obyvateľom vysvetliť, že teda aplikácia má a dáva oveľa viac zmyslov. Pán poslanec 

Djordjevič, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ešte doplním výhodu aplikácie, že 

keď zaplatím 45 min a budem 15, ja si to viem na takom kolečku na aplikácii dať naspäť. 

Hej, lebo platí sa až po ukončení parkovania, čiže ja si môžem rozmyslieť a keď som  

5 min., platím len 5 min. alebo myslím, že minimálne je 15, ktorá jak aplikácia.  

Ale prihlásil som sa na vás pán primátor v kontexte, keď ste spomenul slovo regulácia. 

K nej skutočne dochádza, lebo čo aj boli takzvané predplatené značky v centre, tie zmizli, 

čiže je tam kopec miesta na parkovanie a to som sa prihlásil z toho dôvodu, že svojho 

času, keď som hovoril, že cenu treba trošku prispôsobiť, som bol obviňovaný, že 

nadbieham podnikateľom a faktom je, že k dnešnému dňu za tú sumu 10 tis. si počet 

podnikateľov alebo SZČ osôb si kúpili takého rezervované miesto v počte 0. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Keď nadviažem na tú debatu, ktorú mali tuná 

kolegovia. Ja si myslím, že je to zodpovednosť každého vodiča, aký spôsob platby si 

zvolí, poprípade, ak si nezvolí žiaden a pri tom ho prichytia, tak zaplatí pokutu, ale  

na druhej strane je vidieť, áno, tie prevádzkové náklady pri jednotlivých službách sú  

v dôvodovej správe rozpísané. Napríklad taký parkovací automat, tie náklady sú vysoké 

okolo 8,4 %, ale zase vychádzame z toho, že EURO je zákonné platidlo a tým pádom ten 

občan alebo návštevník teda vodič má právo zaparkovať, resp. zaplatiť aj hotovostnou 

menou alebo kartou. To, že tu máme tu SMS možnosť, tak to je v podstate jedna  

z alternatív a keď to nevyužívam často, ale prídem raz začas do Košíc, tak mám aj takúto 

možnosť. Čiže ja by som sa tomu nejakým spôsobom nebránil. Túto formu by som 

nevyhadzoval a keď s nimi máme náklady, je úplne v poriadku, keď ich prenesieme  

na toho konečného užívateľa. Mám však ešte jednu otázočku. Neupravuje sa to priamo 

teraz pri tejto zmene, ale v praxi dochádza k tomu, že Košičania, ktorí majú teda tie 

aplikácie a majú tú bonusovú kartu, tak majú problém s tým, že tie druhé vozidlá, ktoré 
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sú povedzme firemné, sú registrované na právnické osoby, ale využívajú ich v praxi a to 

už za akýchkoľvek dôvodov na ne sa neuplatňuje tá zľava, ktorá vyplýva z toho, že platia 

tých 5 EUR za tú aplikáciu. Tak by som sa chcel opýtať, že či by sme toto nevedeli 

upraviť, lebo je to do istej miery podľa môjho názoru diskriminačné, keďže ako Košičan 

môžem využívať svoje vozidlá, môžem z akýchkoľvek iných dôvodov využívať aj 

vozidlo, ktoré je registrované na právnickú osobu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Odpovie vám pán Takáč z právneho oddelenia, ale chápem z toho, 

čo rozprávate, že súhlasíte, že treba platiť za parkovanie. Všakže a nechodiť po tráve. 

Nech sa páči, pán Takáč. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny: Vážení poslanci, poslankyne, vážený, pán primátor.  

Čo sa týka bonusovej karty, v podstate my tam máme tie podmienky stanovené v podstate 

veľmi podobne, ako pri rezidentskej karte, čiže v podstate, môže sa používať aj cudzie 

vozidlo, typicky vozidlo zamestnávateľa, ale musí tam byť dohoda o používaní vozidla 

na súkromné účely. Hej, čiže toto je vlastne základ, čiže nie akékoľvek vozidlo, ale musí 

ísť o vozidlo, ktoré je na súkromné účely a vtedy sa vydá aj 2., 3. karta bonusová a vtedy 

môže sa uplatňovať táto zľava. A možno ešte doplním pána primátora, keď spomínal 

Bratislavu. V Bratislave pôvodne SMS-ky nemali, v podstate mali len aplikácie 

a parkovacie automaty a SMS-ky zaviedli len teraz v nedávnom období, ale taktiež hneď 

na začiatku nastavili tú 20 % prirážku, aby nejakým spôsobom naznačili, že ide  

o najmenej výhodný kanál.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vasok. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Rád by som doplnil pána Karaffu. Tie SMS-ky tiež 

podporím, keďže väčšina ľudí ZŤP si zľavnený hodinový lístok zakúpi iba cez SMS-ky 

a nie cez automaty, keďže v návodoch, ktoré máme nad automatmi, nemáme rozpísané, 

ako si zakúpiť v automate zľavnený lístok za 0 EUR pre ZŤP, ktoré sme schvaľovali  

4 hod. denne, ale cez SMS-ku sa to dá. Takže neviem, prečo to zrušiť. Ale nie každý má 

aplikáciu, kto príde zvonku. A príde k automatu a nad automatom je tabuľka, kde je 

rozpísané ako cez SMS si vie kúpiť zľavnený lístok. Umožnime to aj v automatoch, nie 

len cez SMS-ku potom.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Čo sa týka, o tej nulovej rozprávame? Čo sa týka nulovej, 

pripravujeme zmenu VZN, otázka je, či to bude apríl alebo jún, kde ideme úplne zrušiť 

tieto platby nulové, ale potrebujeme na to ešte technické dotiahnutie niektorých detailov. 

To znamená, áno, chceme aj v tomto urobiť poriadok, zlepšiť situáciu a pomôcť ŤZP 

ľuďom, takže ak budeme na to pripravení v priebehu niekoľkých týždňov, tak určite 

budeme musieť zmeniť VZN aj v tejto položke. Takže áno, aj vnímam veľmi citlivo tento 

problém a chceme ho vyriešiť. Pán poslanec Babušík. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať v súvislosti s abonentnými 

kartami, lebo vidíme, že sa tam vlastne znižujú ceny, ale znižujú sa iba pre mimo 

obyvateľov mesta Košice, pričom tie ceny na začiatku boli nastavené, kde napr. v pásme 

A1 na 1 rok bola cena 3 tis. EUR, ale pre zľavnených teda obyvateľov v meste Košice 

bola cena 1 500, teda polovica z toho a tam zľavňujeme cenu len pre mimo obyvateľov 

mesta Košice na 2 400. Prečo mesto neuvažovalo znížiť cenu aj pre obyvateľov s trvalým 

pobytom v meste Košice na abonentné karty? Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Jedná sa o to, že dnes máme plné portfólio informácií tým, že 

kompletná služba je elektronická, tzn. máme dáta a na základe dát upravujeme tie ceny, 

o ktoré záujem nie je. Čiže je to vďaka tomu, že dnes máme dostatok dát, vieme 

nastavovať ceny tak, aby sme zvýšili výkon tam, kde mu vieme pomôcť. Ďakujem pekne. 

Vyčerpali sme všetky otázky a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. Len, 

nech sa páči, som uzavrel diskusiu, čiže vy posledný ste. Ešte pán Babušík má. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, ja len veľmi v skratke, vlastne celý 

tento systém má byť nastavený tak, aby zvýhodnil obyvateľov s trvalým pobytom v meste 

Košice a to vlastne zopakujem, že zvýhodňujeme opätovne obyvateľov s mimo trvalý 

pobyt v meste Košice. Preto si myslím, že by bolo dobré minimálne do budúcna 

uvažovať, aby sa tá cena znížila aj v tomto prípade na tú polovicu oproti tej cene, ktorá je 

pre mimo obyvateľov mesta Košice. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Stále máme na pamäti nie zisk, ale reguláciu. Pán 

poslanec Berberich, návrhová komisia, nech sa páči. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh uznesenia: Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zmenu Všeobecne 

záväzného nariadenia mesta Košice č. 241 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 

na vymedzenom území mesta Košice, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 13 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 4 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 

 

Bod č. 7 

Informácia o medzinárodnej konferencii Strategický prístup mesta pri konverzii 

brownfieldov v interviláne mesta 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 7 otváram bod Informácia o medzinárodnej 

konferencii Strategický prístup mesta pri konverzii brownfieldov v intraviláne mesta. 

Tento bod súvisí aj s tým, že postupne sa dostávame do finále v rámci spracovania nového 

územného plánu. Čiže kolegovia zaradili tento bod, aby vám vysvetlili niektoré súvislosti, 

ktoré súvisia s prípravou celého nášho územného plánu. Materiál ste dostali. Nech sa páči, 

rovno otváram rozpravu, pýtajte sa, kolegovia sú pripravení na vaše otázky. Ak sa 

diskusie nik nehlási, ďakujem pekne, poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  
 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o medzinárodnej 

konferencii Strategický prístup mesta pri konverzii brownfieldov v intraviláne mesta. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 

Hlasovanie č. 14 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
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Bod č. 8 

Informácia o stave spracovanie nového Územného plánu pre mesto Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 8, ktorým je Informácia o stave 

spracovania nového územného plánu pre mesto Košice. Opäť túto informáciu ste 

obdržali. Treba povedať, že ide tento projekt podľa harmonogramu tak, ako sme ho  

pred 2 alebo 3 rokmi schválili a platí, že urobíme všetko pre to, aby sme mohli  

pred prázdninami predložiť územný plán na rokovanie. V tejto chvíli sa nám vyjadrujú 

štátne orgány, organizácie ku samotnému územnému plánu. Tie rokovania prebiehajú.  

V tejto chvíli máme zapracovaných viac ako 500 pripomienok, ktoré sú zapracované 

a prijaté, akceptované no a s tými, ktorých pripomienky akceptovať nemôžeme alebo 

nedajú sa z rôznych dôvodov, prichádza asi okolo 400, s týmito budeme postupne 

pripravovať prerokovanie neakceptovaných pripomienok, ktoré sa bude organizovať  

v závere marca v troch termínoch po približne 120 organizácií alebo fyzických osôb, ktoré 

predložili pripomienky, s ktorými je nejaký zákonný dôvod, ako ich nemôžeme 

akceptovať. Toto je pred nami. Verím, že v apríli vás budem môcť informovať o tom, čo 

všetko sme prejednali a aké sú konkrétne čísla prijatých alebo akceptovaných  

a neakceptovaných pripomienok. Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa do rozpravy nik 

nehlási. Pán poslanec Karaffa sa hlási. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vzhľadom na to, že budeme ako poslanci hlasovať 

o potom tom finálnom návrhu, ja by som sa rád vo vlastnom záujme oboznámil  

so všetkými pripomienkami, ktoré boli mestu Košice doručené. Rozumiem, že je to taký 

rozsah, ktorý mi určite nepošlete v maily, preto by som bol rád, ak by bolo možné určiť 

po dohode nejaký termín, kedy by som si to prišiel pozrieť, resp. možno nejaké 2 termíny, 

3. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, študovňa je k dispozícii každému poslancovi, každej 

fyzickej osobne, právnickej osobe, stačí sa ohlásiť, kolegovia sa vám v študovni budú 

venovať. Pán poslanec Bačinský má nejaký procedurálny návrh? Nie. Ďakujem. Okej, 

čiže diskusný príspevok. Nech sa páči. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja sa len chcem opýtať, 

tie pripomienky, ktoré boli doručené, ale neboli zapracované z nejakých dôvodov, tak 

iniciátori dostanú nejakú informáciu o tom, že boli tie pripomienky neakceptované? 

 

p. Polaček, primátor mesta: To, čo je neakceptované samozrejme sa musí v zmysle zákona 

s každým, s každou jednou či právnickou alebo fyzickou osobou to odkomunikovať  

a zároveň dostávajú pozvánku na - je to vlastne verejné odkomunikovanie si týchto 

pripomienok, kde môžu sa prihlásiť a o tej svojej problematike ešte diskutovať, môže 

dovysvetľovať, možno sme to nemuseli správne pochopiť. To znamená, tam nastáva ešte 

priestor na dotiahnutie možnože nedopovedaného, nenapísaného a tam sa môžu ešte stať 

aj prípadné zmeny, ak kolegovia experti vyhodnotia, že okej, možno sme nesprávne 

pochopili požiadavku, možnože ju vieme zapracovať, možnože sa dá urobiť nejaké 

kompromisné riešenie. Toto všetko je ešte pred nami. Ďakujem pekne. Ak sa do rozpravy 

nik nehlási, poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o stave spracovania nového 

územného plánu pre mesto Košice. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 15 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 

 

Bod č. 9 

Návrh na udelenie „Ceny mesta Košice“ pre jednotlivcov a kolektívy v roku 2025 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 9 otváram bod návrh na udelenie „Ceny mesta 

Košice“ pre jednotlivcov a kolektívy v roku 2025 na základe kritérií štatútu. Upravili sme 

podmienky udelenia verejných ocenení, boli oslovené subjekty z jednotlivých sfér 

spoločenského života v meste s možnosťou predloženia návrhu na ocenenia Ceny mesta 

Košice a Cenu primátora pri príležitosti osláv Dňa mesta Košice. Materiál ste obdržali. 

Jednotlivcov aj kolektívy poznáte. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec 

Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Milé kolegyne, kolegovia, ja som dlho váhal, či 

sa prihlásim s príspevkom k tomuto bodu o Cene mesta Košice. Dúfal som totiž, že  

po minuloročnom fiasku, kedy sme oceňovali mečiarovského privatizéra, ktorý okradol 

zamestnancov SCP Ružomberok a dnes si hovorí filantrop, si už tento rok dáme skutočne 

pozor na to, aby sme pri udeľovaní Cien mesta Košice udelili tieto ceny len tým ľuďom, 

ktorí si ich za svoju výnimočnú prácu či dosiahnuté výsledky zaslúžia. Keď som si 

preštudoval navrhované mená, s väčšinou navrhovaných laureátov sa viem stotožniť bez 

problémov. Bohužiaľ, našiel som tam aj ľudí, ktorí podľa mňa nespĺňajú nároky  

na udelenie takejto ceny mesta. Bohužiaľ boli vybraní vytvorenou komisiou z radov 

poslancov, kde napr. im vôbec nevadil fakt, že jeden z členov tejto komisie, ktorá vyberá 

laureátov tohto ocenenia, bez problémov hlasoval aj za svojho rodinného príslušníka, ale 

okej, asi im to príde správne a normálne. Opäť sa len ukazuje to, že nie sme ani  

pri takomto bode, ktorý vôbec nesúvisí s politikou, ale má za cieľ poukázať na úspešných 

ľudí z Košíc, športovcov, umelcov, vedcov a podobne, verejne ich oceniť, dať ich za vzor 

pre mládež, aby inšpirovali, tak ani vtedy niektorí poslanci nedokážu potlačiť svoje 

ambície, ego a poriadne si naštudovať predložené návrhy znenia. Mrzí ma to hlavne  

z dôvodu, že máme v Košiciach veľmi úspešných a šikovných mladých ľudí, ktorí 

dosahujú celosvetovo uznávané výsledky a ja vám teraz poviem o 3, ktorí sa bohužiaľ  

do zoznamu laureátov nedostali, lebo asi nemali to správne priezvisko. Prvým je 

Alexander Vaško mladší, ktorý je slovenským reprezentantom vo vodnom lyžovaní. 

Možno niektorí viete, možno nie, ale je to majster sveta za rok 2024. Dokonca sa stal  

na minuloročných majstrovstvách sveta aj najúspešnejším športovcom majstrovstiev 

sveta, keďže v každej disciplíne získal medailu a taktiež je aj držiteľom svetového 

rekordu skoku na lyžiach na vodnom vleku. Preto sa pýtam, kedy chceme oceniť takéhoto 

úspešného košického športovca, keď nie v čase, keď je najlepší na svete? Vtedy, keď 

bude najlepší v galaxii? Ďalším menom, ktoré by podľa mňa malo byť v zozname 

ocenených je ťahanovský rodák a Košičan, náš olympijský reprezentant v skejtborde 

Richard Tury. Minulého roku skončil na 5. mieste na olympiáde v Paríži, dokonca bol 

najlepším Európanom, aj v ankete o najlepšieho športovca na Slovensku si ho všimli 

a umiestnil sa na piatom mieste. No u nás v Košiciach, v jeho rodnom meste, v meste, 

ktorému robí reklamu po celom svete, si takýchto športovcov akosi nevšímame, pričom 

práve takíto ľudia by mali byť vzorom aj pre mládež a priviesť ich späť k pohybu 
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a športovaniu. A tretím menom, ktoré mi chýba pri ocenených, je najmladší profesor  

v odbore neurológia pán doktor Matej Škorvánek. Jeho odborná práca v oblasti 

diagnostiky a liečby Parkinsonovej choroby presahuje hranice našej krajiny a oceňujú ju 

aj v medzinárodnom meradle. My sme dostali takúto nomináciu na stôl, ale akosi si ju 

komisia odmietla všimnúť. Ktovie, či si aj prečítali medailóniky navrhovaných ľudí  

na ocenenia alebo len dostali jasné príkazy, koho treba navoliť a týmto bolo vybavené. 

Viete, ocenenie mesta Košice má mať skutočnú kredibilitu, vážnosť a hodnotu. Chcem sa 

raz dožiť situácie, ja len dokončím 3 vety, že pri výbere laureátov sa nebude pozerať  

na jeho meno... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pán poslanec. Čas vám vypršal. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: No tak sa ešte raz prihlásim.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo.  

Pán poslanec, mňa veľmi mrzí, že opäť spochybňujete relevantnosť rozhodovania 

komisie, ktorá je zložená z poslancov s prihliadnutím na štatút, v ktorom sa hovorí, že 

teda komisiu tvoria poslanci s prihliadnutím na zastúpenie za poslanecké kluby. Mali ste 

tam v komisii kolegu zo svojho poslaneckého klubu a sa čudujem, keď vy máte takéto 

výhrady voči rozhodovaniu komisie, prečo ste namiesto pána Schwarcza nenominovali 

vás, hej prečo, keď vy tak viete najlepšie, kto mal byť ocenený a kto je z týchto návrhov 

kompetentný dostať tú cenu a kto nie. Bol požiadaný klub pánom, som požiadala pána 

predsedu, aby nám dali meno za váš klub. Dostali sme do komisie pána poslanca 

Schwarcza a on sa toho výberu alebo toho hodnotenia tých žiadostí zúčastnil, takže 

nerozumiem teraz, prečo spochybňujete rozhodnutie tejto komisie. Chcem povedať, že 

z 28 návrhov samozrejme všetky majú svoju váhu, každá jedna osobnosť je prínosom  

pre mesto svojim spôsobom v nejakej inej oblasti viac alebo menej a preto je táto komisia, 

aby z týchto žiadostí urobila výber a toto je výber. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Tak ja len toľko, že skúsme dodržiavať pravidlá rovnako  

pre všetkých, keď mňa ste vypli, lebo mi uplynul čas. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Prosím držte sa témy pán poslanec. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobre. Mám ďalšie 3 min., takže v pohode. Končím. Viete, 

ocenenie mesta Košice má mať skutočnú kredibilitu, vážnosť a hodnotu. Ja by som sa raz 

chcel dožiť situácie, že pri výbere laureátov sa nebude pozerať na jeho meno, známosti 

vplyv, ale jediným kritériom bude jeho prínos, dosiahnuté výsledky a úspechy, či už  

na Slovensku alebo v zahraničí a bude úplne jedno, či o tom budú hlasovať koaliční alebo 

opoziční poslanci, lebo toto nie je žiadna politická vec. Skúsme raz a navždy prestať robiť 

aj z tejto témy takú vec, kde je kľúčové kto sa ako volá, kto má koho za sebou, kto má 

aký vplyv. Ale skutočne oceňujme len tých najlepších z najlepších. Prosím, ja som pani 

primátorka, viceprimátorka nikdy nepovedal, že najlepšie, ale ja poukazujem na to, že si 

nevšímame úspešných ľudí a naopak dávame na ocenenia alebo dávame ocenenie mesta 

aj takým ľuďom, ktorí môžu byť napr. ocenení MČ - aj boli niektorí z tých, ktorí dostanú 

aj ocenenie mesta, pretože ten ich vplyv a ich prínos bol nespochybniteľný, ale 
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nedosahuje úroveň ocenenia mesta Košice. To je celé. A to, že dovolím si mať aj iný 

názor, vy to kritizujete. No ešte stále na Slovensku platí demokracia, i keď kto vie ako 

dlho. Ja môžem mať iný názor, slušne som to odprezentoval. Nemenoval som žiadnych 

ľudí, ktorí sú ocenenými. Ja hovorím o tých, ktorí si myslím, že tam mali byť, lebo boli 

aj nominovaní, ale komisia ich zjavne prehliadla. To je celé. Ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nikto vás nekritizuje. Pani námestníčka 

skonštatovala, že bolo 38 nominácií a že aj váš klub mal možnosť nominovať človeka  

do komisie, neboli ste to vy, bol to váš kolega. To je celé, čo vám povedala pani 

námestníčka. Spomenuli ste tu 3 mená, ktoré my poznáme, si ich vážime, ale do užšieho 

výberu sa v rámci výberu nedostali. Napríklad spomínate pána Vaška, tak vám môžem 

prezradiť, že s Trixenom, kde on pôsobí,  pripravujeme memorandum, ktoré budete 

schvaľovať na zastupiteľstve, kde si myslím, že väčším prínosom bude, ak sa nám  

v MČ Nad jazerom na jazere podarí spolu s nimi postaviť dostatočne kvalitný stánok, aby 

tento šport bol nielen víťazným športom v našej krajine, ale aby sa nemuseli hanbiť  

za priestory, v ktorých športujú, čiže všímame si športovcov, niekedy sa dá pomôcť 

takýmto spôsobom a niekedy sa dá pomôcť tak, že im pomôžeme s výstavbou zázemia 

pre celý tento šport. S pánom Vaškom sme v komunikácii a podľa mňa v tejto chvíli je 

toto omnoho dôležitejšie, aby sme napr. jemu pomohli a takto by som mohol vymenovať 

všetkých, ktorých ste vymenovali a to, že ste začali vetou, že dlho ste váhal, tak ste ešte 

mali dlhšie váhať, možno, aby ste sa prihlásili do rozpravy. Pán poslanec Ihnát, prosím, 

nerobme z tejto témy neskutočné rozpravy.  

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, ďakujem veľmi pekne pán primátor. 

Samozrejme, aj tie 3 mená, ktoré povedal pán kolega Fedoročko, tak majú svoju váhu, 

ako povedala pani viceprimátorka Gurbáľová. A mňa by zaujímalo naozaj, že či tie 3 

mená, ktoré tu teraz menoval, padli niekde na tej komisii, alebo ako, alebo vám niekto 

pošepkal tie 3 mená aspoň, čiže pán Fedoročko bol za vami, komunikoval s niekým? Lebo 

u nás to robí tak, že má komisiu, tam má možnosť diskutovať, ale dá 211-tku. Takže 

vlastne asi tak sa to deje na MČ u nás a zaťažuje vlastne miestny úrad. Takže mňa by 

zaujímalo naozaj, že či tie 3 mená, ktoré majú váhu, to vôbec absolútne nespochybňujem, 

či on niekde spomenul vôbec alebo vám pošepkal alebo v komisii pán Schwarcz povedal 

za klub a tak ďalej. Toto by ma naozaj zaujímalo, lebo tým pádom by som si zmenil názor. 

Ale teraz mám názor taký, že prišiel s tým teraz a tu teraz, tu sa snaží presadzovať niečo, 

čo bolo schválené už na komisii.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte raz, štatút nám umožňuje oceniť 10-tich, 

nominácií bolo 38, medzi tými nomináciami boli aj mená, ktoré pán Fedoročko spomenul, 

komisia rozhodla. Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem krásne. Pán primátor, ja len chcem 

pánovi kolegovi Fedoročkovi povedať, že každé súťaže, ktoré nie sú merateľné časom, 

ako je 100 m šprint alebo maratón, sú do istej miery subjektívne. Či je to súťaž 

gymnastiky alebo súťaž krásy. Tento výber je ešte oveľa ťažší, čo sa týka športovcov, ja 

uznávam, že tí, ktorých spomenul sú vplyvní, teda ich vplyv na mesto a význam pre mesto 

Košice je neodopierateľný a práve z mojej pozície ja nemám kedykoľvek aj v budúcnosti 

podporiť týchto športovcov, lebo môžu dosiahnuť ešte významnejšie úspechy  

a pri športovcovi nikdy nie je čas aj pri - nikdy nie je pozde aj pri ukončení kariéry, dať 

takúto poctu a väčšinou sa to tak robí. Aj Emmanuel Kant povedal, že krásne je to, čo sa 

páči, ale čo sa páči pánovi Fedoročkovi, nemusí sa páčiť pánovi Ihnátovi. Asi toľko.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky, nech sa páči. 

 

p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Dobrý deň prajem pán 

primátor, vážené kolegyne, kolegovia, chcel som zareagovať na jednu vec, lebo bolo to 

spomínané už pri tých minulých nomináciách, že pán Fedoročko, vy ma už neviete 

prekvapiť, s takouto drzosťou ako rozprávate o človeku, Mečiarov privatizér, ktorý nič 

nevytuneloval, ktorý pomáha tomuto mestu, pomáha cirkvi, pomáha rôznym 

charitatívnym inštitúciám, pomáha Technickej univerzite a rôznym univerzitám a tak 

ďalej a tak ďalej, môžem menovať množstvo. Pomáhal pri príchode Jána Pavla II., 

pomáhal pri príchode pápeža Františka. Ja by som sa opýtal vás, čo vy ste urobili  

pre mesto alebo akým právom sa opovažujete vy toho človeka diskreditovať takýmto 

spôsobom? Zamestnáva približne 15 tis. ľudí. Stará sa o ich rodiny po celej Európe. 

Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Ja som po vlaňajšku naozaj 

dúfala, že k takejto diskusii už nepríde, pretože si myslím, že je to dehonestujúce  

pre všetkých navrhovaných ocenených, preto sa neprejednávajú ceny mesta v takomto 

pléne a verejne, aby práve k takýmto diskusiám neprišlo a preto tie komisie, tá komisia 

je naozaj tvorená. Po vlaňajšku som presvedčená o tom, že správne a spravodlivo a že 

naozaj tie kluby mali tam možnosť menovať svojich nominantov. Aj ja navrhujem  

do budúcna, pán primátor, keď sa bude hovoriť o oceneniach, aby to bola uzavretá 

diskusia bez prítomnosti verejnosti a novinárov alebo bez diskusie, áno, aby sa to bral 

ako fakt, mená, ktoré určila komisia, pretože tak to je,  lebo tá komisia je menovaná 

a treba ju rešpektovať. Nech sa pán Fedoročko na budúci rok do tej komisie nanominuje. 

A ešte ďalšia vec. Prosím vás, predsa vôbec to nie je jednoduché ani na MČ, ani na meste, 

predsa sa vyzývajú poslanci, vyzývajú sa organizácie, inštitúcie, aby navrhli tých 

ocenených. Koľko tých navrhnutých prichádza? Dobre, do mesta 38, na MČ príde 5-6  

a potom sa čudujete, že prečo ten, prečo ten, dobre, medzi tým možno niekto vyvstal, ale 

však my nemáme pravidlá, že musí to byť jeden športovec do 30 rokov, musí to byť jeden 

zosnulý umelec, musí to byť nejaký občiansky aktivista, tieto kritéria nie sú. Tí ľudia sú 

šikovní v rôznych oblastiach, tak prosím vás, urobme 15 člennú komisiu alebo 20, 

zavrime ju, nech sú tam nominácie a všetko, všetky mená, ktoré zaznejú a budú ocenení, 

tak ich budeme akceptovať. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa ďakujem veľmi pekne. Ja som s pani poslankyňou 

Zemkovou v rámci legislatívno-právnej komisie, Beáta, pani Zemková. Pani poslankyňa 

Zemková ma informovala v rámci legislatívno-právnej komisie, že pripravujú zmenu, 

takú drobnú zmenu v rámci nášho rokovacieho poriadku, čiže ja ju aj takto týmto 

poprosím, aby sa zamysleli, či nevieme aj možnože procesne v rokovacom poriadku 

nastaviť aj túto vašu požiadavku. Je to na mieste. Ďakujem pekne za veľmi dobrý podnet. 

Pán poslanec Karaffa.  

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Budem reagovať na moju 

predrečníčku pani poslankyňu Blaškovičovú. Trochu tomu nerozumiem, čo hovoríte, lebo 

ste natoľko inteligentná pani poslankyňa, že viete, že ak je komisia zložená vzhľadom  

na ten počet osôb a vzhľadom na to zastúpenie tak, ako je zložená, tak je úplne 

pochopiteľné, že ten výsledok bude taký, aký chce ten kto tú komisiu takto zložil.  

V minulom roku poslanecký klub, v ktorom pôsobí pán Fedoročko nemal zastúpenie, 
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teraz mali jedného človeka. To znamená, že jeden demokraticky neprehlasuje ostatných 

a to, že nejaké dohody bežia aj v pozadí, to vieme, tak to funguje politika, vždy to takto 

bolo a určite to vám s dlhoročnými skúsenosťami v politike určite vysvetľovať nemusím. 

Čiže  ja rozumiem tomu, čo povedal pán poslanec Fedoročko a rovnako mám s tým 

návrhom tak, ako je urobený, žiaľ, problém. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tak, ako aj minulý rok som povedal, pri týchto 

výberoch musí existovať určitá forma subjektivity každého jedného člena danej komisie. 

Čo sa týka navrhovaných členov, nechcem sa k ním vyjadrovať. Beriem na vedomie to, 

že komisia vybrala. Tu len zase by som sa chcel dotknúť toho, čo hovorí Ľubka alebo 

Dominik. Chcem sa pani viceprimátorky opýtať, každý poslanecký klub dostal možnosť 

nominovať len 1 člena? Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Je to verejná záležitosť, to znamená, teraz rozprávame o nominácii 

na komisiu alebo je to v zmysle štatútu moja právomoc a ako tu bolo povedané,  

po minulom roku, kedy pán Fedoročko tu napádal, tak sme, som poprosil pani 

námestníčku, aby pokúsila sa zorganizovať tak komisiu, aby bola čo najvyrovnanejšia, 

aby mala zástupcov zo všetkých klubov, aj politických zastúpení, tak aby to bolo čo 

najčitateľnejšie, najrozumnejšie, takže takto to vzniklo, urobil som preto maximum 

potom, ako minulý rok tu bola kritika, ja som ju prijal, bola čiastočne oprávnená, takže 

sme sa pokúsili komisiu zorganizovať iným spôsobom. Verím, že lepším. Pán poslanec 

Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja proste narážam na tú vyrovnanosť, lebo 

pokiaľ ja mám tiež dobrú informáciu, poslanecký klub bol požiadaný navrhnúť len 1 člena 

a moja otázka bola, či každý poslanecký klub dostal návrh na to, aby nominoval iba  

1 člena. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Politické kluby boli oslovené, ale zároveň aj zástupcovia 

politických strán, ale zároveň aj zástupcovia, ktorí nie sú zaradení, či už politicky alebo 

klubovo v našom mestskom zastupiteľstve, teda je to obrovská skupina ľudí a takto sme 

vykreovali 9 členov. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len chcela nahlásiť stred 

záujmov, ale hlasovať môžem, keďže jeden z nominovaných je aj môj nebohý, zosnulý 

manžel. Tiež som bola v komisii, tiež som to nahlásila pred tým a chcem povedať, nie 

som prvým rokom v tejto komisii, naozaj, všetci ľudia a tie osobnosti, ktorí boli 

nominovaní sú výnimoční, ľudia v našom meste, ktorí hlavne pre toto mesto niečo 

priniesli, znamenali a znamenajú v rôznych oblastiach. A tak isto chcem povedať, že 

ľudia v komisii sú kompetentní. Také niečo vôbec, takúto blamáž a dehonestovanie vôbec 

ľudí, či je niekto viac alebo menej, také zažívame len posledné 2 roky alebo 3. Som úplne 

z toho sklamaná, šokovaná absolútne sa stotožňujem s pani poslankyňou Blaškovičovou. 

Nech sa tam donominujú ľudia, tie kritéria sú už aj keď niekto dostane nejaký hlas  

od niekoho, ešte je to málo, pretože ten počet hlasov, bodov musí proste prísť do nejakej 

hranice, ktorá je stanovená. V tomto roku aj niektoré osobnosti, ktoré sú tam, sú laureátmi 

a nominantami v podstate v rámci športových osobností Košíc, ŠOK-u alebo v iných 

oceneniach, je tu priestor a určite budú vyhlásení ešte v iných oceneniach aj priamo  

na udeľovaní Cien mesta Košice a nejakú dehonestáciu, či je niekto, to je ako takto 
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dehonestujete, že jeden starosta je veľký a druhý starosta je malý. Čiže ja som v podstate 

s týmito návrhmi, ktoré tam boli absolútne stotožnená a dehonestovanie, si myslím, že 

nepatrí na pôdu mestského zastupiteľstva, aj keď demokracia funguje a každý má právo 

na svoj názor. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci, nech sa páči. 

 

p, Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Nebudem diskutovať, chcem len reagovať 

na kolegu Karaffu, lebo nevedel som sa inač prihlásiť len takýmto spôsobom. Takisto 

som bol člen tejto komisie a mám pocit, že tak, ako kolega povedal, že on má pocit, mali 

by sme sa držať faktov. Ja som bol člen komisie, nedostal som od nikoho noty, rozhodoval 

som sa na základe návrhov. Pri tej komisii viacčlennej nezískali všetky návrhy - niektorý 

získal 5, niektorý 6, niektorý 7 hlasov. To znamená, ani z priebehu rokovania tejto 

komisie nebolo ani zrejmé ani čo najmenšie podozrenie, že by niekto nejakým spôsobom 

bol ovplyvnený a ako právnik - domienky, no neviem ako, či by sme sa toho mali držať, 

čiže držme sa faktov, boli predložení kandidáti, tí, ktorí desiati získali najväčší počet 

hlasov, títo z nominantov sa dostali do inej kategórie a naozaj tento bod by mal byť, mal 

by mať nejaký honor, mali by sme k tomu pristupovať vážnejším spôsobom a nie zvrhnúť 

to na diskusiu spôsobom takým, že jedna členka tam mala niekoho, niekto bol 

ovplyvnený, niekto nebol ovplyvnený, ale to už reagujem na kolegu Fedoročka. Ďakujem 

pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme všetky návrhy, nech sa páči, 

rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov udeľuje Cenu mesta Košice, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, prosím, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 16 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 

 

Bod č. 10 

Návrh na udelenie ceny „PRO URBE“ v roku 2025 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pristúpime k bodu č. 10, ktorým je Návrh na udelenie ceny „PRO 

URBE“ v roku 2025. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, ctení hostia, na základe 

Štatútu mesta Košice verejné ocenenie PRO URBE pre mesto patrí k najvýznamnejším 

oceneniam mesta a je udeľované osobnostiam, ktoré sa obzvlášť významným spôsobom 

zaslúžili o hospodársky, sociálny alebo kultúrny rozvoj mesta, jeho propagáciu a šírenie 

dobrého mena doma i v zahraničí. Jediným a prvým v histórii mesta, komu bolo ocenenie 

udelené v roku 2017 sa stal bývalý pán prezident a primátor mesta Košice Rudolf 

Schuster. Bývalý primátor mesta a prezident republiky, ktorý patrí k najvýznamnejším 

osobnostiam v novodobých dejinách Košíc a ktorý má neustále na pamäti prospech 

svojho mesta a jeho obyvateľov. Po dlhšom období a zvážení znova prichádza príležitosť 

oceniť týmto jedinečným spôsobom osobnosť, ktorá sa dlhoročne významným spôsobom 

podieľa na kultúrno spoločenskom dianí v našom meste a vysokým osobným nasadením 
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prispieva k tomu, aby Košice boli naďalej mestom mieru, tolerancie, ľudskosti, ako aj 

ďalších vysoko ocenených hodnôt a taktiež dlhodobou podporou duchovných a 

kultúrnych aktivít a inštitúcií sa podieľajúci na svojráznom a unikátnom postavení Košíc 

nielen v regióne, ale aj za hranicami. V roku 2025 predkladáme mestskému zastupiteľstvu 

návrh na ocenenie PRO URBE pre jeho excelenciu monsignora Bernarda Bobera, 

rímskokatolíckeho arcibiskupa metropolitu Košickej arcidiecézy spolu s navrhovateľmi, 

ktorých máte v dôvodovej správe. Ďakujem veľmi pekne, poprosím, otváram rozpravu. 

Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa teda chcel opýtať na ten 

mechanizmus, ako to funguje pri tejto cene konkrétne, lebo formulácia, hneď ju nájdem, 

po dlhšom období znova prichádza príležitosť oceniť, mi príde taká zvláštna. Je tu 

nominácia nejakých 4 ľudí, neviem či títo 4 ľudia sa rozhodli teda, že po dlhšom období 

znova prichádza príležitosť oceniť alebo to bolo nejakým spôsobom iniciované mestom, 

že niekto skonštatoval, že po dlhšom období znova prichádza príležitosť oceniť. Len mi 

to príde, také neviem, či bola nejaká výzva, že navrhnite niekoho, kto po dlhšom čase by 

mohol byť ocenený,  lebo už 8 rokov nebol nikto ocenený. Čo to znamená, že po dlhšom 

období znova prichádza príležitosť oceniť? Či jednoducho pristála na stole nominácia  

od týchto 4 ľudí a niekto sa ňou začal zaoberať alebo teda ako funguje mechanizmus  

pri tomto ocenení, by ma zaujímalo. Ďakujem veľmi pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu 

o návrh na uznesenie. Celé je to v súlade so Štatútom mesta Košice.  

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje udelenie ceny PRO URBE Mons. Bernardovi 

Boberovi.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 17 -  za: 32+1 (p. poslanec Ihnát), proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Za 33, pardon, pán poslanec Ihnát mal 

technický problém. Tento návrh prijatý bol. 
- - - 

 

Bod č. 10/1 

Príprava rekonštrukcie a modernizácie cesty II/552 – Ukrajinská cesta 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 11, pardon 10/1 je materiál Príprava rekonštrukcie 

a modernizácie cesty II/552 – Ukrajinská cesta. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán 

poslanec Saxa.  

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán predsedajúci, kolegyne, kolegovia, 

vystupujem teraz ako predkladateľ, preto vás poprosím aj o trošku času. Ako už na úvod, 

pri schvaľovaní programu povedal pán primátor, že mám informácie ohľadom 

rekonštrukcie, resp. plánovanej rekonštrukcie a modernizácie cesty. No, informácie mám 

viacero, v priebehu rôzneho času a všetky informácie sa nejakým spôsobom rôznia. Viete 

dobre, že som veľa krát v tomto zastupiteľstve interpeloval vedenie, ako je to 

s Ukrajinskou ulicou, v akom je stave, kedy sa bude rekonštruovať. Za každým som 
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dostal inú odpoveď. Ukrajinská ulica ako vstup do mesta Košice, ktorý je frekventovaný 

vstup, sa napája na Slaneckú cestu, ktorá je zrekonštruovaná, 4-prúdová, čo sme všetci 

veľmi radi. Len je potrebné urobiť aj ten vstup do Košíc. Súčasťou tohto je aj cestný most, 

ktorý pravidelne interpelujem, kde upozorňujem, že dilatácie sú poškodené, chýbajú 

kanalizačné vpusty, no stále sa urobí nejaká kozmetika, ale nič ďalej. Dovoľte preto, aby 

som vás v krátkosti poinformoval, ako to prebiehalo. Rok 2021, interpeloval som 

informáciu o stave cestného mosta a jeho rekonštrukciu. Odpoveď znela: referát dopravy 

MMK a tak ďalej, do návrhu plánu rozpočtu mesta na rok 2022. Samotná realizácia 

stavby, ku ktorej potrebné rozhodnutia, povolenia príslušných stavebných úradov, bude 

zaradená do návrhu plánu rozpočtu na rok 2024. Písal sa rok 2021. Písal sa rok 2023. 

Opätovne interpelácia. Referát dopravy zahrnul do rozpočtu na rok 2023 na projektovú 

prípravu a komplexnú rekonštrukciu ulice Ukrajinská a verejné osvetlenie. Podpísaný 

Jaroslav Polaček. Píše sa rok 2025. Ďalšia interpelácia - teraz rok 2024, to je tá ostatná, 

ktorú som dával. Žiadal som záznam alebo zápis z kontroly za roky 2023, 2024. Záznam 

ani zápis som nedostal. Dostal som len nejaký výcuc z nejakej kontroly, kde bolo 

uvedené: odvodňovače sú zanesené a bez krycej mreže, na ktoré upozorňujem dlhodobo. 

Skrátka chýbajú poklopy, nikomu to nevadí, chodia tam cyklisti, motorkári, čakáme asi 

na nejaký úraz. Na nosníku na mieste uloženia na ložisko sa nachádza trhlina, v mieste 

styku rímsy nosnej konštrukcie sú viditeľné stopy po zatekaní vody na nosnú konštrukciu 

mosta. A teraz termín - posledne aký nám dali. Termín realizácie rekonštrukcie vzhľadom 

na hore uvedené procesy nie je možné stanoviť. Preto som sa ozval, preto to aj takto vás 

chcem poprosiť spoločne, aby sme prijali uznesenie, aby sme dostali nejakú komplexnú 

informáciu a možno aj nejakú reálnu, v akom stave je most, do akej kategórie zaradený, 

kedy už konečne sa občania Košíc, lebo to nielen občania Krásnej, občania Košíc dočkajú 

rekonštrukcie Ukrajinskej ulice, ktorá o chvíľku bude napojená na rýchlostnú 

komunikáciu R2, kde obyvatelia Sídliska Nad jazerom, respektíve ostatných častí Košíc, 

budú sa pripájať na diaľnicu. Cesta bude oveľa viac vyťažená, chýba odvodnenie. Skrátka 

je to niečo v havarijnom stave. Preto vás chcem pekne poprosiť, aby sme schválili 

nasledovné uznesenia, resp. uznesenie: Mestské zastupiteľstvo Košice podľa § o meste 

Košice v znení neskorších predpisov atď. žiada primátora a) predložiť komplexnú správu 

o technickom stave cestného mostu MČ Košice - Krásna cesta II/552, zaradenie  

do kategórie podľa technického stavu a plán jeho rekonštrukcie, b) predložiť komplexnú 

informáciu o príprave projektu Rekonštrukcia a modernizácia cesty II/552 Ukrajinská 

cesta, projektová príprava, doposiaľ preinvestované náklady a predpokladaný časový 

harmonogram prác. Termín: 30.09.2025. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa, som toho názoru, že máte komplexné 

informácie. Osobne som decembri vystúpil v Kultúrnom dome pred vami, obyvateľmi 

MČ Krásna, kde sme diskutovali pomerne dosť dlho o 2 veciach. Prvá vec bol semafor, 

ktorý je komplikovaná vec. Dnes už môžeme ohlásiť, že aj tento problém s kolónami sme 

vyriešili a druhá téma bola ohľadom rekonštrukcie celej Ukrajinskej cesty. Diskutovali 

sme tam asi 2 hod. Ukrajinská cesta je živá vec, je to problém, ktorý tu máme niekoľko 

nie rokov, ale kľudne už sa bavme o desaťročí. Nesúvisí to s tým, či je alebo nie je 

Slanecká cesta urobená. Uvedomujeme si, že tento problém tu máme. Informoval som 

vás tam o komplexnej projektovej dokumentácii pripravovanej a ďalších veciach. 

Aktuálny stav je nasledovný a nemenný. Zároveň v rámci prípravy projektovej 

dokumentácie je aj riešenie celého mostného telesa. Čiže začiatkom marca bude 

vyhlásené verejné obstarávanie pre zákazku Košice rekonštrukcia a modernizácia cesty 

II/552 Ukrajinská cesta, projektová dokumentácia, ktorej predmetom je obstaranie 

projektovej dokumentácie v nevyhnutných stupňoch pre komplexnú rekonštrukciu 
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Ukrajinskej ulice s predpokladanou hodnotou zákazky 371 900 EUR. Upozorňujem, že 

táto suma ide z mestského rozpočtu. Sú to peniaze, ktoré sme vyčlenili v rozpočte a teda 

nie sú to ani europeniaze, ale naša vlastná platba. Dôvodom, prečo sa to udeje až v marci, 

je prijatie nového stavebného zákona, z ktorého vyplývajú nové podmienky a požiadavky 

na projektovú prípravu a stavebné konanie, ktoré sa v súčasnosti aktualizuje zadanie.  

Na novom stavebnom zákone pracovalo i mesto Košice a teda ak chceme, aby projektová 

dokumentácia bola urobená v súlade a s podmienkami a požiadavkami, tak museli sme 

verejné obstarávanie pozastaviť, doplniť a za pár dní ho ideme opäť uviesť do života  

a súvisí to takisto aj vlastne s mostným objektom, o ktorých som vás informoval, že bude 

súčasťou celej projektovej dokumentácie. Pán poslanec Saxa, nie je k tomu čo viac dodať. 

Zbytočne strácame čas. Verejné obstarávanie, keď bude vyobstarávaný dodávateľ, vás 

budem na zastupiteľstve veľmi rád informovať, ale od tejto chvíle, tým, že verejné 

obstarávanie ide do života, je na celú túto akciu uvalené embargo, lebo nemôžem vás 

informovať o všetkých veciach, ktoré budú v súvislosti s VO a keď bude hotové a bude 

jasný víťaz, tak vás budem informovať. To je všetko k tejto téme. Pán poslanec Saxa.  

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor, som rád, že je to také zrejmé, je to vyriešené, 

preto si myslím, že nebude problém predložiť komplexnú správu, samozrejme utajované 

skutočnosti, tie od vás nikto nechce. V materiáloch, ktorý som dostal, bola informácia, že 

cena bola stanovená na 446, nie 375, ale možno s DPH, bez DPH, to neviem hej, je to 

možné, že takto to je.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ja som cenu povedal bez DPH.  

 

p. Saxa, poslanec MZ: Áno, preto vravím, že, čiže okej, Čiže ak tieto informácie sú zrejmé, sú 

jasné, myslím, že odborný posudok by nemal byť problém zverejniť, komplexnú správu 

o tom, čo teraz bolo odznené, nie je problém predložiť, a termíny, tiež si myslím, že nie 

je problém. Takže poprosím, keď vážené kolegyne, kolegovia, o podporu tohto uznesenia. 

Ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Rozprava je uzavretá. Návrhová komisia.  

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala k tomuto 

bodu 1 návrh predložený pánom poslancom Vladimírom Saxom, dovolím si predložiť. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) zákona 401/1990 Zb.  

o meste Košice v znení neskorších predpisov žiada primátora a) predložiť komplexnú 

správu o technickom stave cestného mostu v MČ Košice - Krásna cesta II/552 zaradenie 

do kategórie podľa technického stavu a plán jeho rekonštrukcie, b) predložiť komplexnú 

informáciu o príprave projektu rekonštrukcia a modernizácia cesty II/552 Ukrajinská 

cesta, projektová príprava, doposiaľ preinvestované náklady a predpokladaný časový 

harmonogram prác. Termín: 30.09.2025. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme.  

 

Hlasovanie č. 18 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 10 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 11 

Aktualizácia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 492 zo dňa 27.06.2024  

vo veci projektu Revitalizácia verejného priestranstva Bašťovanského a Clementisova, 

Košice, v rámci výzvy na podporu prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach 

a mestách – Opatrenie 2.7.4 Podpora budovania prvkov zelenej a modrej infraštruktúry 

v obciach a mestách; kód výzvy: PSK-MIRRI-008-2024-ITI-EFRR 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 11 otváram bod Aktualizácia uznesenia Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach č. 492 zo dňa 27.06.2024 vo veci projektu Revitalizácia 

verejného priestranstva Bašťovanského a Clementisova v rámci výzvy na podporu 

rozvoja prvkov zelenej a modrej infraštruktúry v obciach a mestách, opatrenie 2.7.4 

Podpora budovania prvkov zelené a modré infraštruktúry v obciach a mestách, kód výzvy 

PSK-MIRRI-008-2024-ITI-EFRR. Dôvodom tejto zmeny uznesenia je aktualizovanie 

predmetného uznesenia s tým, že v bode a) sa aktualizuje predpokladaná výška celkových 

oprávnených výdavkov projektu zo sumy 455 tis. na 495 tis. K navýšeniu dochádza  

z dôvodu aktualizácie stavebného rozpočtu a z dôvodu zmeny sadzby DPH z 20 na 23 %. 

Tak isto sa mení aj výška spolufinancovania, ktorá súvisí z týchto istých dôvodov,  

z 36 400 EUR na 39 600. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Uzatváram rozpravu 

a poprosím o návrh na uznesenie. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov A. schvaľuje a) predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Revitalizácia verejného 

priestranstva Bašťovanského a Clementisova podľa predloženého návrhu,  

b) zabezpečenie realizácie projektu, c) zabezpečenie finančných prostriedkov  

na spolufinancovanie realizovaného projektu podľa predloženého návrhu,  

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta,  

e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu minimálne 5 rokov  

po ukončení realizácie projektu, B. ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach 

č. 492 zo dňa 27.júna 2024. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 19 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 

 

Bod č. 12 

Aktualizácia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 373 zo dňa 12.03.2024  

vo veci projektu „Zníženie energetickej náročnosti budovy, Materská škola, Kalinovská 

9, Košice v rámci Výzvy na podporu energetickej efektívnosti a využívania OZE  

vo verejných budovách 

 

p. Polaček, primátor mesta: Bod č. 12 Aktualizácia uznesenia mestského zastupiteľstva č. 373 

zo dňa 12.03.2024 vo veci projektu zníženia energetickej náročnosti budovy MŠ 

Kalinovská 9, Košice v rámci výzvy na podporu energetickej efektívnosti využívania 

OZE vo verejných budovách. Mesto Košice plánuje podať projekt na zníženie náročnosti 

Kalinovská 9, kde opäť aktualizujeme predmetné uznesenie v rámci výšky výdavkov  

z pôvodnej sumy 1,4 mil. na sumu 1,9 mil., kde vlastne dochádza k aktualizácii 
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projektovej dokumentácie a zároveň aj z dôvodu zmeny výšky DPH. Nech sa páči, 

otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu, poprosím návrh na uznesenie.  

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov A. schvaľuje a) predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Zníženie energetickej 

náročnosti budovy, Materská škola, Kalinovská 9, Košice, b) zabezpečenie realizácie 

projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, c) zabezpečenie finančných 

prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu v maximálnej výške 5 %  

z celkových výdavkov, d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených 

výdavkov z rozpočtu mesta, e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti 

projektu minimálne 5 rokov po ukončení realizácie projektu, B. zrušuje uznesenie 

Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 373 zo dňa 12. marca 2024. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 20 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 

 

Bod č. 13 

Aktualizácia uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 335 zo dňa 12.12.2023  

vo veci podania ŽoNFP pre projekt „Zníženie energetickej náročnosti MŠ Hečkova 13, 

Košice“ 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 13 otváram bod Aktualizácia uznesenia Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach č. 335 zo dňa 12.12.2023 vo veci podania projektu „Zníženie 

energetickej náročnosti Materskej školy Hečková 13, Košice“. Jedná sa o projekt 

s celkovou výškou oprávnených výdavkov na úrovni 1,8 mil. EUR s DPH. Nech sa páči, 

otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenie.  

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov A. schvaľuje predloženie žiadosti o poskytnutie 

nenávratného finančného príspevku za účelom realizácie projektu „Zníženia energetickej 

náročnosti Materská škola Hečkova 13“, podľa predloženého návrhu, B. zrušuje 

uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 335 zo dňa 12. decembra 2023. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 21 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 14 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Okružná križovatka: 

Kostolianska cesta - Národná trieda – Podhradová, Košice“ v rámci Výzvy  

na odstraňovanie kľúčových úzkych miest na cestnej infraštruktúre, zlepšenie regionálnej 

mobility a modernizácia miestnych komunikácií, Priorita: Doprava, Opatrenie 3.2.3 

Odstránenie kľúčových úzkych miest na cestnej infraštruktúre a zlepšenie regionálnej 

mobility prostredníctvom modernizácie a výstavby ciest II. a III. triedy 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 14 otváram bod Informácia o príprave a podaní 

žiadosti o NFP pre projekt „Okružná križovatka: Kostolianska cesta - Národná trieda - 

Podhradová Košice“ v rámci výzvy na odstraňovanie kľúčových úzkych miest na cestnej 

infraštruktúre, zlepšenie regionálnej mobility a modernizácie miestnych komunikácii, 

Priorita doprava, opatrenie 3.2.3 Odstránenie kľúčových úzkych miest na cestnej 

infraštruktúre a zlepšenie regionálnej mobility prostredníctvom modernizácie a výstavby 

ciest II. a III. triedy. Jedná sa o dlho pripravovaný projekt kruhovej križovatky  

na Kostolianskej. Dnes už vám môžeme oznámiť, že máme vytúžené stavebné povolenie, 

zároveň sme cez kooperačnú rádu našli zdroj financovania výstavby tejto kruhovej 

križovatky, no a vlastne plánujeme na nej odstrániť nevyhovujúci stav tvorený cestou 

3/3390 s miestnymi cestami Pod hradom, Národná trieda. Očakávame zlepšenie aktuálnej 

dopravnej situácie, ktoré bude realizované prostredníctvom rekonštrukcie priesečnej 

križovatky na okružnú. Myslím, že všetci poznáme tento stav. Treba poďakovať všetkým, 

ktorí pracovali na tomto projekte dlhodobo. Otváram rozpravu. Pani poslankyňa 

Slivenská, nech sa páči. 

 

p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa veľmi pekne chcela 

poďakovať, že po 4 rokoch, odkedy som podala 1. návrh vo veci riešenia tejto križovatky, 

sa to podarilo a verím, že teraz už tá, ten termín, že do roka tam budeme mať križovatku 

bude splnený tak, ako to bolo povedané pred 4 rokmi, ale naozaj veľmi pekne fakt chcem 

poďakovať všetkým, že sme tu v tomto bode a môžeme hlasovať o tom, že konečne 

Košičania budú môcť prechádzať touto križovatkou bezpečne. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Len vás trošku poopravím, na tejto križovatke sa 

pracuje neuveriteľných 15 rokov. Pán poslanec Ihnát má faktickú. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Taktiež sa chcem poďakovať, že sme zamakali  

na tom naozaj pán primátor, že sa konečne vlastne sa doriešili aj tie pozemky vtedy, keď 

sa pamätáte s rodinou vlastne, tak som veľmi rád. Naozaj sme všetci aj v tej komisii, Fero 

Ténai tak isto tam sedel, všetci sme vlastne sa snažili, aby sme to dotiahli do konca. 

Budem veľmi rád, keď tá kruhová križovatka vznikne a pomôže aj Sídlisku Ťahanovce. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Áno, dlhé obdobie sme riešili majetkovoprávne vysporiadanie  

a v rámci procesu získania stavebného povolenia tak, ako sa nám niekoľkokrát za 6 rokov 

zmenila vláda, 6-krát, tak sa nám aj niekoľkokrát zmenili vykonávacie predpisy, vyhlášky 

a jednoducho vždy tam niečo stalo v ceste a museli sme nanovo aktualizovať procesy, 

aby sme získali právoplatné stavebné povolenie. Žiaľ žijeme v krajine a dobe, kedy nič 

nie je jednoznačné, nič nie je stále a veci sa príliš rýchlo dynamicky menia v procese 

prípravy aj iných projektov, ktoré jednoducho doplácajú na to, že sa rôzne technologické 

predpisy alebo technické predpisy, dopravné technické predpisy menia veľmi rýchlo.  

Pán poslanec Ténai nech sa páči. 
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p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Pekný deň prajem všetkým. Som veľmi rád, že sa  

pri - táto téma okružnej križovatky Kostolianska, keďže takto voláme tí, ktorí bývame  

v blízkosti alebo ktorí sme tam aj bývali, sa takto za tie roky výrazne posúva dopredu  

a že očakávaná investícia s vybudovaním tejto okružnej križovatky je už naplánovaná  

na tento rok. Ja pevne verím skutočne tak, ako tu aj moji predrečníci vraveli, že do roka 

by sme to mohli zvládnuť, pretože dlhodobo spolupracujeme s mestom Košice na tomto 

projekte ako MČ Sever a mal by výrazne pomôcť riešiť tento neuralgický dopravný uzol, 

lebo dovolím si tvrdiť, že je takýto tento uzol. Práve preto je pre mňa absolútne 

nepochopiteľné, že zatiaľ, čo odpočítavame mesiace do začiatku realizácie tejto stavby, 

Krajský dopravný inšpektorát spolu s Okresným úradom určil v utorok 25. februára 

dopravné riešenie, ktoré zmení aktuálny smer hlavnej cesty a znevýhodňuje obyvateľov 

MČ Sever a Košičanov a mení smer hlavnej cesty. Týmto necitlivým a nekompetentným 

zásahom zo strany Krajského dopravného inšpektorátu podľa nás vzniká na križovatke 

viacero problémov. Jedným z nich je bezpečnostné riziko, kedy motoristi naučení  

na prednosť vjazde na hlavnej v smere z a na Podhradovú sa mení na zabočenia  

na Kostoliansku cestu smerom na Kostoľany, čím vlastne sa uprednostňujú cezpoľní 

motoristi na úkor Košičanov. Pre mňa je to úplne akože absolútne v rozpore s našou 

koncepciou dopravnej obslužnosti mesta. Súčasne viac ako 100 liniek MHD, ktorá 

prechádza touto križovatkou sa dostáva na vedľajšiu cestu a bude musieť dávať prednosť 

motoristom, ktorí prichádzajú do Košíc. Čiže pre mňa je absolútne nezmyselná táto 

krátkodobá úprava a budeme určite žiadať, aby sa táto zmena nerealizovala, preto ja 

niekedy žasnem, pretože od nás sú žiadané rôzne dopravné projekty už aj na parkoviská, 

aby sme riešili, odsúhlasovali si a tu z ničoho nič nám pristane takéto nejaké riešenie, 

ktoré nebolo ani konzultované s MČ Sever a ja si dovolím spomenúť to, čo písal William 

Shakespeare v tragédii Hamlet, niečo je zhnité v štáte dánskom, preto budeme žiadať,  

aby v krátkom čase vzniklo spoločné rokovanie, bolo vyvolané spoločné rokovanie 

príslušných inštitúcií s mestom Košice aj za účasti zástupcov MČ Sever a táto zmena 

nová nebola aktualizovaná. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec ďakujem za príspevok. Určite viete aj spolu s pánom 

starostom Nigutom som včera inicioval, že sa musíme všetci 3 stretnúť i Ťahanovce, 

i Sever i mesto. Viem o tomto návrhu a musíme si povedať, ako to urobiť, aby to 

nekomplikovalo život ľuďom, čiže ja tento problém vidím, určite sa pred stretnutím toho 

dispečingu alebo KDI stretneme a musíme vymyslieť riešenie iné. Tiež ma mrzí, že 

posledné obdobie zmizli z tejto križovatky policajti, nie sú tam tak pravidelne, ako to 

bolo. Niekedy tam nie sú vôbec a mali by sme spoločne prísť s riešením, ktoré pomôže 

obyvateľom, ktorí chodia najmä z Podhradovej alebo aj či už zo sídliska alebo z obce 

Ťahanovce do Košíc cez túto križovatku. Čiže určite niekedy v pondelok chcem urobiť 

stretnutie medzi nami troma. Ďakujem pekne, rozprava je uzavretá, poprosím návrhovú 

komisiu o návrh na uznesenie. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje a) predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok oprávneným žiadateľom mesto Košice za účelom realizácie projektu 

s názvom: „Okružná križovatka Kostolianska cesta – Národná trieda – Podhradová, 

Košice“ podľa predloženého návrhu, b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade  

s podmienkami poskytnutia pomoci, c) zabezpečenie finančných prostriedkov  

na spolufinancovanie realizovaného projektu podľa predloženého návrhu,  

d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mesta,  

e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu minimálne 5 rokov  
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po ukončení realizácie projektu. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte o kruhovej 

križovatke na Kostolianskej ceste. 

 

Hlasovanie č. 22 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý.  

- - - 

 

Bod č. 15 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Efektívna správa mesta 

Košice“ v rámci výzvy na podporu budovania administratívnych a analyticko-

strategických kapacít pôsobiacich v komunite   

 

p. Polaček, primátor mesta:  Budeme pokračovať bodom č. 15, ktorým je Informácia o príprave 

a podaní žiadosti o NFP pre projekt „Efektívna správa mesta Košice“ v rámci výzvy  

na podporu budovania administratívnych a analyticko-strategických kapacít pôsobiacich 

v komunite. O tomto projekte sme vás informovali, schválila ho aj kooperačná rada, 

zároveň aj na komisii pre deľbu pôsobnosti sme si veci vysvetlili, zároveň vzniká 

pracovná skupina, ktorú iniciovala jak samotná komisia pre deľbu kompetencií, navrhla 

niekoľko členov, zároveň včera na rade starostov prebehla diskusia a rada starostov 

takisto ponúkla niektorých starostov, ktorí chcú pôsobiť pri príprave tohto materiálu.  

To znamená, potom ako sa stretneme, verím, že to bude buď už budúci týždeň sa táto 

partia kolegov stretne, aby si prešli opis zákazky. Verím, že ho dopracujeme tak, aby sme 

mohli v priebehu 2 týždňov sa postupne posunúť do verejného obstarávania, aby sme 

mohli túto analýzu dotiahnuť aj finančne a aj technikáliou, aby bolo úplne jasné, čo 

požadujeme. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Pán poslanec Babušík.  

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Veľmi v skratke. Zhrniem len genézu. Nové 

zastupiteľstvo v novom zložení, za náš klub som predkladal v novembri 2023, máme rok 

2025. Mesiac na to prišiel pán námestník Gibóda s analýzou, kde sme schvaľovali 

možnosť tejto analýzy, následne sme sa dozvedeli o tých cenových reláciách, ktoré 

odzneli aj na komisiách, ktoré sme si povedali interne a zároveň za ten čas sa podpísali 

nejaké memorandá s vysokými školami, ale nič konkrétne sa zatiaľ neudialo a teraz to, 

čo sa momentálne, keby som chcel naťahovať čas, spravím presne to isté pán primátor, 

pretože toto je presne na to, aby sa to opäť odsunulo do ďalšieho volebného obdobia.  

A tí, ktorí nevedia, ide o analýzu z peňazí UMR-u. Tieto peniaze sú alokované na UMR 

mesta Košice, ktoré by mohli byť použité úplne na iný program, nielen na toto a teda si 

ideme odčerpať 200 tis. z peňazí UMR-u, ktoré by sme vedeli použiť úplne na niečo iné. 

Takže to vidím na naťahovanie času, je mi veľmi ľúto, že nič konkrétne zatiaľ nenastalo 

a namiesto toho, aby sme sa nejakým spôsobom tiež o tom rozprávali, tak jediné, čo ste 

vedeli, tak bolo pranierovanie mojej osoby, aké to bolo neodborné atď., ale od vášho 

zvolenia, ako ste avizovali, že treba spraviť s týmto poriadok, tak sme v 2. funkčnom 

období na konci a opätovne sa to nestihne, lebo vieme veľmi dobre, že do októbra tohto 

roka je posledný dátum, kedy je možné spraviť nejaké zmeny, teda rok pred voľbami. 

Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, ja len malá skromná informácia.  

Vy osobne ste kritizovali, že sme túto analýzu chceli zaplatiť z rozpočtu mesta, preto som 
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požiadal strategické oddelenie, poďme hľadať iný zdroj, podarilo sa nám nájsť iný zdroj 

platený z európskych peňazí a opäť kritizujete. Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, niekto teraz povie, 

že budem teraz osobný, ale na komisii pre deľbu právomocí medzi mestom a mestskými 

časťami ste sediac oproti dekanovi Fakulty verejnej správy vyhlásili, že vy žiadne analýzy 

a dáta nepotrebujete na svoje rozhodnutie o budúcnosti tohto mesta. Ja si myslím, že 

väčšina poslancov tohto zastupiteľstva potrebuje vedieť do čoho a aký systém chceme 

schváliť a čo to prinesie, a každý zodpovedný politik by to mal chcieť tiež. Aj mňa osobne 

mrzí, že ten proces aj diskusie s fakultami sa natiahol, ten opis toho predmetu a tej 

celkovej analýzy prešiel niekoľkými kolami diskusií medzi jednotlivými členmi  

a zástupcami týchto fakúlt a zástupcami strategického oddelenia. Ja nerozumiem, prečo 

to kritizujete, keď sme našli aj externý zdroj na financovanie toho. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže chcela by som len potvrdiť slová pána primátora, že 

tento materiál bol prerokovaný aj na rade starostov, takisto na komisii pre deľbu 

kompetencií s tým, že bola vytvorená, tí, ktorí chceli sa prihlásili, ešte pracovná skupina, 

ktorá bude pravdepodobne zasadať už budúci týždeň, aby teda na nič a nikto nič nemohol 

nikoho upodozrievať teda, že aby tam boli všetky relevantné potrebné otázky, informácie, 

čo sa týka do opisu predmetu zákazky. Ja si osobne myslím, že ak máme rozhodnúť  

o budúcom usporiadaní mesta, ako naše mesto bude vyzerať a ako bude fungovať, aké 

budú jednotlivé kompetencie, si zaslúži určite odbornú analýzu, jeden nestranný 

dokument. Treba povedať, že máme na stole ešte aj protest prokurátora, čiže vlastne 

podanie na Ústavný súd pána generálneho Žilinku s tým, že vlastne napadol ústavnosť 

zákona o meste Košice. To asi všetci viete. Teda dal aj vlastne požiadavku o pozastavenie 

účinnosti, čiže aby sa nenapáchali možno ešte väčším dôsledkom nejaké ďalšie škody aj 

s ekonomickým dopadom. Napadol princíp rovnosti, diskriminácie s tým, že v podstate 

samy dobre vieme, že iniciatíva pána poslanca Národnej rady bola tiež šitá tým spôsobom, 

že nikto v meste nevedel, nikto na rade starostov nevedel, jednoducho opísal zákon ešte 

aj s chybami. Možno trebalo ho len jemne nejakým spôsobom upraviť, aby teda bol 

nespochybniteľný a mohli sme sa v meste Košice posunúť. Ani z referenda netreba robiť 

žiadneho strašiaka, pretože vlastne aj to podanie je o tom, že obyvateľom MČ na území 

mesta Košice bolo odopreté právo vlastne vyjadriť sa k zlučovaniu, zrušovaniu alebo o 

budúcom usporiadaní svojej MČ rozhodnúť v referende, čo naprieč celým Slovenskom 

občanom na všetkých mestách, obciach a takisto MČ Bratislavy je umožnené, takže jedno 

z napadnutí je aj tento fakt. Čo sa týka nejakých predkladaní návrhov v zastupiteľstve, 

pán poslanec tu  spomínal jeden návrh, opäť bola to podľa mňa nejaká A4, raz je to 8,9 

potom je to ako prebiehajú nejaké kupčenia, mi tu niekto, presne tak už 12, 13, ja tiež 

môžem mať svoj názor a stotožniť sa, že 4+1 možno aj z hľadiska budúcnosti 

usporiadania mesta možno to najoptimálnejšie riešenie a tak môžeme naprieč lavicami si 

prechádzať rôzne názory. Na rade starostov máme dokonca bod - návrhy riešenia, čiže 

starostovia môžu predkladať rôzne návrhy, ako zamýšľajú s mestom, svojou MČ, také 

nič na stôl do dnešného dňa neprišlo a takisto chcem povedať, komisia na deľbu 

kompetencií je tou kompetentnou komisiu, z ktorej by mal vzísť a kde vlastne aj 

predsedom klubu je pán poslanec a starosta. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Procedurálny návrh pani námestníčka.  
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Vzhľadom na to, že tento materiál bol dostatočne 

rozdiskutovaný na komisiách, schválila to rada UMR. Toto nie je priestor, aby sme 

opakovali záležitosti, ktoré už boli prediskutované. Ja dávam návrh o ukončenie diskusie, 

aby sme prešli rovno k hlasovaniu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Procedurálny návrh o tom, aby sa prešlo rovno k hlasovaniu. Nech 

sa páči. Procedurálny návrh vyslovila pani námestníčka. Hlasujeme. 

 

Hlasovanie č. 23 -  za: 14, proti: 12, zdržali sa: 8 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pokračuje v diskusii pán poslanec Lörinc s faktickou. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Aj to posledné hlasovanie 

znázorňuje taký krásny paradox, že na jednej strane vyzývame, že poďme o tejto téme 

diskutovať, lebo je dôležitá a keď o nej chceme diskutovať, tak zakážeme diskusiu. 

Poslancom mesta som len 6. rok a politike v Košiciach sa venujem asi len 15 rokov, 

niektorí ste tu oveľa dlhšie, ale musím povedať, že vždy sa hľadá zástupný problém, aby 

sa nerozhodlo. A tak to vyzerá aj teraz. Vymýšľajú sa zástupné problémy a dôvody, ako 

nerozhodnúť. Ja sa stavím, že to skončí tak, že neschválime nič v tomto volebnom období 

a opäť len posunieme ten problém niekde inde. Uvedomme si prosím všetci, že všetci sa 

zhodujeme na tom, že tento model je dlhodobo neudržateľný. Občania od nás očakávajú 

riešenie. Toto vedenie mesta je tu 6 rokov a žiadne riešenie nie je ani na stole. Najlepší 

experti na riešenie tohto problému sedia v tejto budove. Starostovia, zamestnanci MČ, 

zamestnanci MMK, vedenie. My vieme najlepšie, ako ten systém funguje, ako nefunguje, 

ako ho nastaviť. Nikto iní, dámy a páni, to za nás nespraví.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Fedoročko, prosím, držme sa témy. Téma 

bod č. 15. Je to projekt a žiadosť o NFP.  

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Ktorý súvisí samozrejme so znížením a redukciou MČ 

v Košiciach, treba dodať, aby sme vedeli, aká je tá téma. A ja súhlasím, poďme sa držať 

faktov. November 2023, prvýkrát sa táto téma otvára a na tomto zastupiteľstve zo strany 

Košického klubu, kde prichádza nejaký návrh na redukciu počtu MČ. 12.12. uznesením 

č. 322 z roku 2023, kde mestské zastupiteľstvo poverilo primátora svojim uznesením 

pripraviť odbornú a dátovú analýzu, aby sme mohli do septembra 2025, kedy je vlastne 

posledný termín, mohli na je základe prijať politické rozhodnutie, politické rozhodnutie 

a znížiť počet MČ v Košiciach. Potom trošku dlho nič. Nejaké diskusie a potom 

20.04.2024 sa uskutočnilo stretnutie mesta, akademickej obce, NKÚ, Ministerstva vnútra, 

CIKE kvôli príprave odbornej analýzy právnych, dátových a ekonomických aspektov 

a podobne, ako by sa dalo znížiť počet MČ, ako by to bolo najefektívnejšie. V decembri 

2023 prijaté uznesenie, apríl stretnutie s odborníkmi. Celý minulý rok sme tu počúvali  

o tom, že máme vyčlenených 200 tis. na to, aby sme tú analýzu spravili a počuli sme to 

aj z úst riaditeľa MMK, aj z úst viceprimátora Gibódu. Dneska máme koniec  

februára 2025 a výsledok je čo? Nula. Nemáme nič, nemáme žiadne analýzy, nemáme 

žiadne dáta a opäť len posúvame termíny, termíny, akonáhle zabúdame na jednu dôležitú 

vec, október tohto roku je posledný deadline. Ak by som to chcel celé storpédovať, aby 

to nefungovalo, aby sme toto volebné obdobie nič neurobili a opäť nechali status quo, 

nemenili veci, tak by som to urobil presne tak, pán primátor. Toto je váš spôsob. Ja si 

pamätám našu diskusiu, keď ste povedali, ja v žiadnom prípade znižovanie MČ, počtu 

MČ v Košiciach nepodporím a presne k tomu to smeruje. Presne k tomu to smeruje, robíte 
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všetky činnosti preto alebo nerobiť nič preto, aby sme niečo mohli prijať. Na konci dňa 

je to aj tak politické rozhodnutie mestského zastupiteľstva a my sme tu, poslanci, my 

môžeme o tom diskutovať, môžeme urobiť samostatnú mimoriadnu schôdzu, môžeme 

o tom sa baviť, iba o jednom bode, dávať si všetky varianty, hovoriť pre a proti. Myslím 

si, že o pár týždňov už budete mať veľmi dobre spracovaný materiál aj s detailmi, kde ja 

osobne nepredpokladám, že na základe tejto analýzy vám príde niečo iné, ako to, čo už 

máme pripravené a poďme o tom diskutovať. Netvárme sa tak, že to zase nič neurobíme 

a odložíme to o ďalšie 4 roky. Košičania chcú efektívnu samosprávu v Košiciach 

a nechcú 22 MČ. To nemá zmysel, to je neudržateľný model, ktorý nás stojí len a len 

peniaze. My musíme mať modernú efektívnu samosprávu a od toho sme tu my, poslanci 

mestského zastupiteľstva.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec vy chcete diskutovať o niečom, na čo vy máte 

jednoznačný názor a nepredpokladáte, že by mohla analýza doniesť iný názor. Toto som 

v skratke vám povedal po vašich 3 min. Áno, môže poslanecký zbor zasadnúť, dokonca 

si predstavte, že môže zasadnúť každý mesiac a každý mesiac povedať, či toto mesto bude 

mať 22, 19, 1, 0, 8. Každé volebné obdobie môžeme zasadnúť, každé volebné obdobie si 

môžeme povedať, ako sa nám páčia a koľko chceme. My si myslíme, že je dôležité mať 

dátový set, ktorý je nezávislý, ktorý bude oddiskutovaný, ktorý predložíme verejnosti, 

ktorý bude mať zároveň oponentný posudok a budeme poznať názor odborníkov, potom 

politický názor nemusí s odborným súhlasiť, ale môže nás usmerniť, ako by sme to mali 

urobiť a vidieť. Áno, politické rozhodnutie je na poslancoch, ale je dobre vychádzať z dát. 

A do dnešného dňa, ani vy pán poslanec Fedoročko ste žiadne dáta nepredložili, vy máte 

jasnú predstavu a to je vaša predstava a vaša predstava sa môže, ale aj nemusí zhodovať 

s názorom poslaneckého zboru a dokonca s verejnosťou. Jednoducho je to zapeklitá, 

komplikovaná situácia, ktorá sa tu nerieši rok, 2, ale 20. Všetci sme na jednom vlákne, že 

vieme, že zmenu chceme a to je to pozitívne, čo môže z dnešného zastupiteľstva odísť. 

Pani poslankyňa Iľaščíková. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, zmenu chceme, ale ja osobne si tiež 

nedovolím povedať, ktorá MČ má byť zrušená a ktorá nie a prečo, aj keď zase na druhej 

strane záujem napr. kolegu pána starostu z Furče Dominika Babušíka bol, aj sme rokovali 

u nás v Šaci. Ja osobne som bola naklonená variantom alebo variantu, ktorý nám pán 

starosta predložil, ale zase na druhej strane som čakala, pán kolega Fedoročko, že napr. 

sa budete zaoberať aj reformou alebo iným variantom reformou veľkých MČ, pretože 

takýto variant som nevidela a po ďalšie nikdy som vás za tie roky od 2023, keby ste mal 

úprimný záujem fakt na takej reforme MČ, navštívite každú jednu MČ, oboznámite sa  

s fungovaním MČ, pretože každá jedná MČ je špecifická a každá jedna MČ vykonáva 

niečo iné. Nemáte ani predstavu napr. ako my, MČ, s čím hospodárime, s čím fungujeme, 

aký rozpočet máme, sme 2. najväčšou MČ rozlohou, máme kopec majetku, čiže mne toto 

vadí. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, to je faktická. Čas. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Akým spôsobom alebo ako vyberieme... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čas, čas, čas. Pán námestník, nech sa páči.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, tvrdíte, že sa snažíme 

zdržiavať. Ja som ten, kto najviac tlačí na meste, aby sme sa hýbali dopredu v tejto téme. 
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Ako povedala aj pani poslankyňa, mnohí z kolegov tuná majú aj rôzne iné názory. A teraz 

si vezmeme, že na základe toho všetkého na čom by sme sa tu dnes, zajtra alebo  

o 2 mesiace dohodli, to odhlasujeme, ale správne, ako poznamenala pani starostka 

Kovačevičová, dnes ten zákon a tie ustanovenia, na základe ktorých by sme tú zmenu my 

mohli tuná odhlasovať, je podaná na Ústavnom súde od generálneho prokurátora a práve 

o tom hovorím ja, že potrebujeme mať, a preto aj do tej analýzy je zahrnutá právnická 

fakulta, pretože my potrebujeme mať istotu, že keď si prijmeme nejakú zmenu a budeme 

podľa tohto scenára postupovať, že si nevytvoríme právne problémy do budúcnosti  

a o tom je zodpovedná politika. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lasky, procedurálny. 

 

p. Lasky, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dávam procedurálny návrh, aby títo diskutujúci došli, 

aby už nebola možnosť sa prihlásiť, aby bola ukončená diskusia v tomto bode. Každý 

sme sa s tým oboznámili, prečítali, vieme každý, ako bude hlasovať, takže dávam 

procedurálny návrh. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čiže aby dobehla tak, ako sú faktické, tak ako to vidíme a už nič 

viac.  

 

p. Lasky, poslanec MZ: Nechať kolegov dobehnúť a už nič viac.  

 

p. Polaček, primátor mesta: A už ani faktické ďalšie.  

 

p. Lasky, poslanec MZ: Nie. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Kto chce, nech sa teraz prihlási a poďme hlasovať o návrhu pána 

poslanca. Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 24 -  za: 16, proti: 8, zdržali sa: 11 

 

p. Polaček, primátor mesta: Teda pokračujeme ďalej a s faktickou pani poslankyňa 

Kovačevičová, nasleduje potom pán poslanec Fedoročko faktickou na predrečníka a tým 

je... 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Predrečníka, neviem, asi už idem ja. 

Čiže chcem ešte raz aj tu kolegovi, ktorý predo mnou rozprával povedať, že aj keď ideme 

k lekárovi, tak potrebujeme diagnostiku zdravotného stavu, čiže ak chceme robiť zásadnú 

reformu v meste Košice, pretože vždy to tak skončí, že niekto s niečím bude mať problém 

a v každej jednej lavici ako tu sedíme v podstate môže byť iný názor, ako to budúce 

usporiadanie a ten výkon administratívy má v meste Košice vyzerať, čiže tá analýza je 

zásadným strategickým dokumentom, aj keď tvoríme rozpočet, tak nestaviame ho  

na vodovom základe a opierame sa o určité dáta a čísla. Ja osobne môžem dnes povedať 

svoj názor, som starostkou dlhé roky a určite môžem preferovať tiež svoje a možno to 

nevyjde z tejto analýzy a keď tu bude taký názor, na stole názor, že poďme urobiť okres 

Košice 1, Košice 2, 3, 4, veľmi s radosťou to podporím a zahlasujem. Je potreba reformy 

aj veľkých MČ. Dnes to tu nepočúvame, pretože starostovia sú poslancami mesta Košice 

nadpočet tých starostov alebo väčšina, takže samozrejme, o reforme veľkých MČ nikto 

nechce hovoriť.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán Fedoročko idete reagovať sám na seba, nie je 

to možné. Pokračuje pán poslanec Špak, som si to teraz nechal overiť u technikov. Nech 

sa páči. Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja som sa prihlásil na vás pán 

primátor, tak dúfam, že aj technikom to tak sedí. A chcel som pochváliť, že ste už aj túto 

tému začali vnímať, lebo nebolo vás počuť v tejto téme vôbec a teraz pri faktickej možno 

pripomeniem prvú vec tej celej genézy ako toto a táto téma celá vznikla a to je to, čo som 

spomínal ešte predtým, ako pán Vrchota prišiel s komisiou, ktorá bola pre kompetencie 

a nie na túto tému, ktorú sme mali riešiť zo začiatku a to je to, že som spomínal, že tam 

bude treba odborníkov a odborníci nám zadarmo robiť nebudú. Už vtedy som spomínal, 

že treba zaplatiť odborníkov a teraz je tu možnosť, že ich máme dokonca možno zaplatiť 

z iných zdrojov ako našich, aj keď na druhej strane tých našich zdrojov je tu kopec, len 

sú na MČ. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Pokračujeme v diskusii. Pán 

poslanec Babušík. Pán poslanec Fedoročko môžete kľudne reagovať na ďalšieho kolegu, 

nikto vám v tom nebráni, nikto vám v názore nebráni, zbytočne sa hneváte. Pán poslanec 

Babušík, nech sa páči.  

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Tak ako odznelo aj na komisii, ktorá opätovne prebehla 

v pondelok, a za ktorý názor ste ma 2 roky pranierovali bolo, že je to politické 

rozhodnutie. To isté odznelo, analýza nám niečo síce napovie, ale ten cieľ alebo ten 

výsledok nebude hovoriť o tom, že ktorá MČ sa má zlúčiť s ktorou, ten výsledok bude 

hovoriť o tom, že keď budú 2 MČ, bude takáto úspora, keď budú 3 MČ, 4 atď.  

Vieme veľmi dobre, že vy sa netajíte tým, že by ste boli najradšej, keby tu bolo 0 MČ  

a teda centralizovali by ste si túto moc. Za toto nie som. Som za to, aby došlo k zníženiu 

MČ, pretože ku všetkej úcte zamestnancom, ktorí tu nielen sedia, ale aj pracujú na tomto 

MMK a za vášho vedenia, prepáčte pán primátor, si myslím, že MMK veľakrát nevidí ani 

za roh svojej budovy. Čo sa týka podania, ktoré prebehlo, taktiež budem kritický aj voči 

kolegom, ktorí sedia v radoch starostov, ktorí sú na svojich miestach aj 20 rokov a neprišli 

so žiadnym návrhom a týmto podaním na prokuratúru opäť len predlžujú celý tento 

proces. A viete, čo sa týka peňazí UMR-u, sú to alokované peniaze pre UMR Košice, 

takže stále sa bavíme o tom, že aj keď je to z externých zdrojov, ale tie sú pridelené  

na projekty z mesta Košice, čiže sú to naše peniaze v rámci toho celého. A nedá mi ešte 

jednu vec neprečítať, čo sa týka analýzy. Vieme veľmi dobre, že tá bola spracovaná  

za pána Rašiho, kde bolo veľmi detailne spracované na prelome rokov 14, 15, kde sa 

presne opisoval počet poslancov, úspora na chod úradu, starostovia, atď. a na poslednom 

zastupiteľstve, keď pán primátor Raši vtedajší dostal poverenie, aby vlastne to riešil 

zákonom o meste Košice 12. decembra 2016, vy ste hlasovali proti zlučovaniu MČ, tak 

čo si máme o tom myslieť. Nie je to vaše odďaľovanie toho celého, aby ste boli, poviem 

to, za pekného so 14 malými MČ? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vysvetlí vám to celé pán Richard Dlhý  

zo strategického oddelenia. Dovolím si však ešte povedať 2 malé pripomienky. 

Opakujem, vy ste boli tými, ktorí kritizovali, že to chceme zaplatiť z mestských peňazí, 

preto sme hľadali nový zdroj, aby sme tejto kritike predišli. Kooperačná rada má viac ako 

60 členov, okrem 2 členov všetci za túto iniciatívu zahlasovali. Nie je správny váš názor, 

dokonca scestný, že by tie peniaze mohli byť použité na kadečo alebo niečo iné. Ak máte 

nejaký návrh, ako z tejto alokácie použiť finančné zdroje inak, tú možnosť máte. Ak dobre 
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viem, táto alokácia vyčerpaná ešte nie celá. A Richard Dlhý, pán zástupca vám vysvetlí 

podstatu, zmysel a cieľ. Poďme sa baviť o tom.  

 

p. Dlhý, 1. zástupca riaditeľa MMK a vedúci oddelenia strategického rozvoja: Takže vážení 

páni, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, myslím, že na všetkých tých fórach, 

ktoré ste spomenuli, sme komunikovali potrebu a dôvod predloženia tejto žiadosti  

a spracovania tohto dokumentu. Hovorili sme, že to vnímame ako spracovanie 

strategicko-analytického dokumentu komplexného a vypracovaného nezávislou 

odbornou autoritou, ktorá následne bude vedieť pomôcť všetkým tým, ktorí disponujú  

a budú disponovať právom rozhodovať o tom, ako bude usporiadané mesto Košice  

z hľadiska jeho samosprávy, tak myslím si a vnímam potrebu u všetkých, aby takýto 

dokument bol. A samozrejme, každý podľa toho, ako vníma, cíti ako sa s tým stotožní, 

nestotožní, následne bude prijímať rozhodnutie o tom, ako budú Košice efektívne 

fungovať v rámci svojej samosprávy a ja neviem teraz, celú tú debatu nevidím, lebo má 

smerovať k čomu? Že nám takýto dokument netreba, že nemáme na ne čerpať tieto 

prostriedky, lebo za tie roky, čo ja som v samospráve, som teda počul rôzne množstvo 

variant, ako usporiadať samosprávu v meste Košice. Tých názorov je naozaj veľké 

množstvo a my by sme mali pomôcť a tá jednota tu nie je. Čiže my by sme - ambíciou je 

pomôcť, dať nejakú sadu argumentov, aby sme našli tú zhodu, aby sme aj rozumeli kedy, 

kedy to prijaté rozhodnutie naozaj Košiciam pomáha. Nič viac, nič menej za tým 

nehľadať a myslím, že všetci poznáme, dvakrát meraj - raz rež. Že nie je tu dôvod niečo 

unáhliť. Myslím, že fungujeme v mestskej samospráve od deväťdesiateho roku, tak teraz 

či to prijmeme alebo prijmeme takéto rozhodnutie do konca alebo teda do septembra 

alebo počkáme ešte ďalšie volebné obdobie, keď to môže byť aj podnetom, aby tí, ktorí 

sa budú uchádzať o mandát poslanca, aby mohli jednoducho to aj komunikovať svojim 

voličom, že on ide, aby jednoducho hlasoval alebo navrhoval za takýto model alebo 

model, ktorý jednoducho aj tento dokument pomôže hľadať to optimum. Ja naozaj by 

som odporučil v tejto téme byť opatrný a hľadať zodpovedné riešenie. Ja som aj pochopil 

ešte pán primátor mi tu dal takú - aj z tých diskusií, či už na komisii pre deľbu právomocí, 

aj na rade starostov, že chcete si ešte prejsť ten opis, chcete ho ešte pripomienkovať a my 

naozaj, to čo chceme získať, akú chceme kvalitu toho strategicko-analytického 

dokumentu ešte chcete precizovať, tak si myslím, že tam bude tá diskusia na zadaní  

a následne ten dokument a tie fázy, ako navrhujeme, aby bol spracovaný, tak tú diskusiu 

otvára. Čiže výsledkom, ja pevne verím, bude poznanie dosť jasné ako ďalej postupovať 

v tejto téme. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec Fedoročko, pán 

poslanec Špak, pán poslanec Schwarcz s faktickou. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže kľudne môžeme mať všetky dáta 

a analýzy, ako vravela tuná kolegyňa z jazera, diagnostiku. Čo mesto Košice pre to  

za tých viac ako 6 rokov, kedy ste pán primátor vy primátorom, urobil? Konkrétne kroky 

poprosím. Nič, len prázdne slová. Mali ste na to 14 mesiacov od prijatého uznesenia  

v decembri 2023, aby ste spracovali takéto dáta. Čo ste za celý ten čas robili? Kde sú tie 

dáta a údaje? Kde sú nejaké výsledky vašej práce? Ja ich nikde nevidím. A prečo 

kolegyniam a kolegom tuná v mestskom zastupiteľstve zase toto nevadí? Lebo ani oni 

nechcú reálne žiadnu zmenu. Ja vám teraz prečítam vaše stanovisko k stanovisku 

primátora mesta z apríla 2024. V správe sa píše: Hlavný spracovateľ nadviaže spoluprácu 

s lokálnymi organizáciami bla bla bla a následne sa vytvorí pracovná skupina, ktorá bude 

komunikovať s expertmi a bude asistovať pri príprave odborného materiálu. Termín 
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spracovania má byť začiatkom roka 2025. To je teraz. Kde je tá správa, kde sú tie dáta? 

Nikde.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Tak skúsi vám to ešte raz pán Dlhý vysvetliť, čo sa robilo 

10 mesiacov.  

 

p. Dlhý, 1. zástupca riaditeľa MMK a vedúci oddelenia strategického rozvoja: Možno by som 

to aj zjednodušil tú odpoveď. Spracovanie takejto analýzy nie je triviálna vec.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ani štandardizovaná. 

 

p. Dlhý, 1. zástupca riaditeľa MMK a vedúci oddelenia strategického rozvoja: Možno pre vás 

áno a možno pre niekoho nie. Ja sa ospravedlňujem, ja pred tým mám rešpekt. A toto 

zadanie sme konzultovali s odborníkmi, ktorí sa téme usporiadania samospráv, 

financovania samospráv venujú ako akademici na akademickej úrovni, učia o tom, 

prednášajú o tom a ten opis vznikol na základe diskusií s nimi. Už len tá diskusia, čo a ako 

to zadanie pripraviť, trvala niekoľko mesiacov, tak predpokladám, že aj samotná analýza 

nebude môcť byť urobená za 3 týždne. Ak má byť, podľa môjho názoru, seriózna, tak to 

aj nejaký čas trvá. To je celé. Ak vám sa to zdá, že na tom pracujeme dlho, v poriadku, 

neviem vám to inak vyhovoriť, ako tým, čo som teraz povedal. Našou ambíciou je tento 

dokument pripraviť, máme naňho zdroje, vieme v meste s kým túto tému diskutovať, kto 

má kapacity takýto dokument spracovať a toto predkladáme práve v tomto bode vám  

na schválenie. A neviem už viacej k tomu viac povedať. Ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak.  

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Som rád, že táto diskusia tu je  

a budem sa snažiť pri každej faktickej vám dať nejaké číslo, aby ste sa zamysleli. Teraz 

napr. vám poviem číslo, ktoré tu sa týka každého obyvateľa v našom meste a táto suma 

za túto analýzu by mala byť zhruba 1 EUR-o na obyvateľa, keď to tak rátam dobre. Tu 

nám to vadí a niekto sa nám tu zavzdušňuje, že veľa, ale skúsme sa pozrieť na tú sumu aj 

tak, že napr. v 1 z 22 MČ je jedna pani asistentka, ktorá túto istú sumu za jedno volebné 

obdobie dostane od svojho starostu. To znamená, že tých 230 tis. obyvateľov sa poskladá 

len na 1 odmenu jednej pani, takže pozerajme sa na tie čísla tak, že toto nie je strašidelná 

suma a dokonca nie je z nášho rozpočtu. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som začal tým, 

že ja som to uznesenie, kde sme hovorili o tom, že vyčleníme tých niekoľko 100 tis.  

na analýzu podporil a som rád, že pán primátor tak intenzívne načúva našej kritike, ak sa 

to týka financovania hocičoho, že okamžite prijíma opatrenia a berie našu spätnú väzbu, 

teda samozrejme je to irónia. Toto je asi  prvý prípad, kedy zrazu počúva naše výhrady 

voči nejakým čerpaniam peňazí z rozpočtu mesta, čiže podľa mňa sa to pokojne mohlo 

urobiť, lebo aj toto sú peniaze, o ktorých sa teraz bavíme, o tom projekte, ktoré nie sú 

vyčlenené účelovo na tento účel, ale berieme ich ako alokované peniaze, ktoré sa naozaj 

mohli použiť na niečo iné. Je to úplne presne to isté, ako keby sme ich čerpali z vlastného 

rozpočtu. Ďakujem pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Alokácia sa volá výzva alebo výzva sa volá „Podpora budovania 
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administratívnych a analyticko-strategických kapacít pôsobiacich v komunite“. Nech sa 

páči pán poslanec, môžete prísť s projektom, alokácia je ešte voľná, veľmi radi podporíme 

projekt, ktorý bude zmysluplný. Pán poslanec Lörinc.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Súhlasím s predrečníkom, že tie peniaze sme 

mohli použiť ináč. Mohli sme prísť s projektom budovania analytických kapacít  

na podporu tvorby nového územného plánu a preplatili by sme si tieto peniaze. Čiže tie 

peniaze sa dali použiť inak a dajú sa presúvať peniaze aj medzi opatreniami, to pán Dlhý 

veľmi dobre vie, po schválení orgánu. Chcem, ale povedať pán Dlhý, lebo na vás 

reagujem, že najväčšou obavou niektorých tu je, že tie aktivity sú cielene spomaľované 

kvôli tomu, aby sa nerozhodlo do októbra. Ak by ste teraz tu napr. prehlásili, že ideme  

na tom pracovať, do troch mesiacov máte analýzu a určite v októbri rozhodneme. Možno 

by tu polka diskusie nebola. Ale vy v podstate od záveru roka 2023, celý rok 2024 sa nič 

neurobilo. Zároveň vy fungujete veľmi dlho v samospráve a viete dobre, že je fajn, že 

spolupracujeme so školami, ale veď tu máme ľudí, ktorí fungujú v systéme, reálne s tým 

robia, čiže aj ich by sa treba opýtať, nielen sa obrátiť na akademikov. Ďalší bod je,  

že 200 tis. na takúto vec je skutočne veľa peňazí. Ja som očakával, že to spravia  

za náklady, lebo tu sú ľudia ochotní, ktorí sedia tu a to budú robiť aj zadarmo, lebo im 

záleží na budúcnosti Košíc. A sedí tu aj poslanec Národnej rady pán Sitkár, tak ho chcem 

vyzvať, že ja vidím, že to opäť smeruje pod koberec. Pán Sitkár ako poslanec Národnej 

rady, keď to bude takto smerovať pod koberec, prosím rozhodnite v Národnej rade. Lebo 

nám niet pomoci, my večne tu plačeme, že o nás rozhodujú v Bratislave a keď máme sami 

rozhodnúť, tak nerozhodneme o ničom. Tak treba to rozhodnutie prijať, vždy na konci 

dňa to bude politické rozhodnutie v dobrom vedomí a svedomí. A posledná poznámka. 

Niektorí tu hovoria, že musíme počkať na analýzu, lebo máme rozdielne predstavy.  

Ja som zvedavý, čo budete hovoriť, keď z tej analýzy vyjde podľa preferencií pána 

primátora, že 0 MČ, že aký budete mať potom dôvod, že síce máme analýzu za 200 tis., 

ale nehlasujeme za ňu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Verejne som sa ja nikdy nevyjadril, ako by presne mesto Košice 

malo vyzerať. To, že mám osobný názor, mám, ale nikto z nás na základe toho, že tých 

návrhov je strašne veľa, tých vplyvov a podnetov sú desiatky, neviem, čo je naozaj to 

najsprávnejšie pre mesto. Preto sa snažíme získať pohľad, ktorý bude nezávislý i odborný 

a nebude politikárčiť, potom nech sa páči na základe dát, ktoré možno neprijmete, ktorým 

možnože nebudete dôverovať, prijmite akékoľvek rozhodnutie. Ale dnes ani Národná 

rada nemá dostatok analytických podkladov, aby mohla rozhodnúť. Toto nám proste 

chýba. A to, že to trvá tak dlho, jednoducho preto, lebo my sme sa snažili do toho procesu 

dostať. NKÚ, ministerstvo vnútra, Inštitút hodnoty za peniaze a podobne a ďalší a ďalší, 

ktorí nám prisľúbili účasť, s niektorými máme podpísané dohody. Niektorí s nami dohody 

nepodpísali, pretože pre túto chvíľu to vidia ako konflikt, ale radi nám dajú oponentské 

posudky. To znamená, že proces je omnoho širší a trvá a chcem ho urobiť čo 

najdôkladnejšie. Môžem vás ubezpečiť, že našim cieľom nie je zdržiavať a ak prokurátor 

dnes rozhodol o tom, že podáva podnet na Ústavný súd, tak určite to nerobí preto, že 

politikárči a rieši to, aké my tu máme želania. Pán poslanec Fedoročko.  

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vďaka. Takže váš verejný prísľub z minulého 

roka, že to bude pripravené do začiatku roka 2025 má hodnotu asi takú, ako všetko, čo 

vravíte. Nič. Prešiel takmer rok a nemáme na stole žiadne dáta. Je krásne, ako ste sa 

nemaskovali a jasne povedali, že vašim cieľom skrátka v tomto období nič neurobiť, 

pretože termín sa jednoducho nestíha a pán Dlhý, keď vám nestačí 6 rokov na prípravu 



35 

podkladov pre takéto rozhodnutie, ktoré bolo jedným z volebných programov pána 

primátora, tak potom sorry, ale niečo nie je v poriadku, keď 6 rokov nestačí na to, aby ste 

pripravili nejaké podklady a dneska hovoríte o tom, že treba pripraviť nejaké podklady. 

Všetci, čo tu sedíme, vieme, že súčasný stav je zlý, neudržateľný, neefektívny. Všetci 

hovoríme, že to treba zmeniť. Všetci vieme, že je potrebné upraviť kompetencie pre veľké 

MČ, znížiť počet MČ, dookola to verejne hovoríte, ale keď má prísť k reálnym činom, 

tak vtedy sa všetci tvárite, že sa to nedá. Hľadáte dôvody, ako sa to nedá. Občania Košíc, 

teraz vám niečo poviem, Polaček, Ihnát, Kovačevičová, Ténai a mnoho iných poslancov 

nechcú zmenu v Košiciach. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, slovo vám došlo, čas ste vypršali. Pán poslanec 

Babušík. Pán poslanec Babušík, nech sa páči.  

 

p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Na pána Dlhého. Pán Dlhý, ale my tu 

už jednu analýzu máme za pána Rašiho, kde máme konkrétne čísla, konkrétne čísla 

poslancov. Konkrétne čísla presne, čo stojí náklad poslancov, výkon samosprávy, starosta 

a úradníci a chod úradu. Stačí aktualizovať tieto dáta. Však 211-tky tu lietajú z MČ  

na MČ bez problémov. To je taký problém, aby sme si tieto čísla takto aktualizovali?  

A ešte ak dovolíte veľmi v skratke, keďže tiež vidím a dávam za pravdu pánovi Lörincovi. 

Pán Sitkár, prosím, spravte to z Národnej rady a je jedno, aký model to bude, ale spravte 

to priamo z Bratislavy, o nás bez nás, pretože nie sme schopní sa starostovia medzi sebou 

dohodnúť a nič iné si nezaslúžime. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Poď, nech sa ti páči. Richard Dlhý, nech sa páči. 

 

p. Dlhý, 1. zástupca riaditeľa MMK a vedúci oddelenia strategického rozvoja: Si myslím, že 

lepšie diskutovať a trošku podrobnejšie na tých pracovných skupinách, ktoré sme si 

zvolili k tejto téme a nie iba jedna analýza bola spracovaná vo vzťahu k tomu, ako 

usporiadať MČ. Je ich viacej, majú rôzny prístup, ako si definovať kritériá potom  

pre návrh toho modelu a tak ako máte potom tie rôzne kritéria, cez ktoré vám vyjde ten 

návrh, vám vyjde aj odlišný výsledok. Tak ako si dáte kritériá, tak vám vyjde aj odlišný 

výsledok. To proste nemáte, že 2+2 je 4 k tejto téme. To si musíte povedať tento,  

napr. toto, čo my navrhujeme aj v rámci toho zadania je, že sa aj naozaj na základe analýzy 

povie, čo sú tie kritéria, podľa ktorých pôjde alebo bude sa definovať optimálny návrh. 

Tie kritériá môžu byť: finančná situácia, finančné zabezpečenie, schopnosť financovať, 

výkon samosprávy. Tie kritériá môžu byť: dostupnosť služieb u občana, subsidiarita 

definovaná vo vzťahu k vykonávaným kompetenciám a verte mi, budú vám vychádzať 

rôzne modely a každý z nich si obhájite. Na konci samozrejme bude treba prijať politické 

rozhodnutie, ale našou ambíciou mať kvalitný materiál, nielen materiál, ktorý povie, že 

áno, náklady na volených zástupcov sú také a také, a keď zrušíme MČ, tak samozrejme 

nám klesnú náklady na volebných zástupcov. To je veľmi jednoduché, ale ambíciou tohto 

dokumentu nie je poskytnúť iba takúto úvahu. Je to ambícia zamyslieť sa naozaj na tom, 

či potrebujeme 2-stupňovú úroveň pre výkon kompetencií, ktoré máme dnes definované 

v zákone o obecnom zriadení a v zákone o meste Košice a inými zákonmi alebo 

potrebujeme jednostupňovú a keď dvojstupňovú, v akom rozsahu a aké kompetencie 

delegovať. Tu bol aj materiál pripravený ešte pred viac ako 15 rokmi, ktorý dokonca 

delegoval právomoci, obdobné právomoci ako je u - sa ospravedlňujem, ale ja tu použijem 

ten výraz pre malé MČ, aj veľkým MČ, ale nebol prijatý, pretože už vtedy z toho 

materiálu, a bola to dosť podrobná analýza na základe dát, a ten návrh bol odmietnutý, 

lebo v rozpočte mesta nebolo dostatok peňazí na financovanie a presun týchto 
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kompetencií na MČ. Proste starostovia aj vtedy povedali, že s takým množstvom peňazí 

tieto kompetencie vykonávať nebudú. To nie je triviálna vec a ja veľmi rád s vami budem 

diskutovať a ukážem vám aj dáta, s ktorými disponujeme, o ktorých vieme a vidíme aj  

za roh MMK, niektorí. Nie je to triviálna vec a ja veľmi rád s vami budem diskutovať, 

ale verte mi, tu teraz je to, nie som si istý, že toto je na takúto debatu vhodné fórum. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Za starostov chce vystúpiť pán starosta MČ Ťahanovce, pán Nigut, 

nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. V rámci 

reakcie naozaj chcem sa naozaj veľmi, veľmi ohradiť. Páni kolegovia, starostovia, ste síce 

poslanci, naozaj treba trošku. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, prosím, trošku sa utíšme. Je už toho hluku veľmi veľa 

a šumu. Nech sa páči pán starosta.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Musím sa 

ohradiť, naozaj, ale demokratickým spôsobom. Nebudem vám skákať do reči, ale naozaj 

si musíme vyprosiť starostovia, starostky, ktorí sú naozaj dlhé roky starostami 

a starostkami voči generácii Z, alebo neviem, ako to nazvať, lebo naozaj, ako Košický 

klub si už naozaj dovoľuje veľa. Ja viem, že máte moc, lebo teraz je taký zákon platný, 

ale bohužiaľ, rešpektujte prosím, demokratické spôsoby. Naozaj, tá snaha tu nie je 4 roky, 

ani 8. Ešte vznik v 1991 priniesol taký model, že starostovia všetkých MČ boli 

poslancami a tam sa diskutovalo. Aj tam boli hádky, naozaj, ale toto, čo si už vy 

osvojujete, je naozaj neprístojné. Takže zatiaľ toľko, ďakujem.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Prípadne môžete aj v diskusii. Pán poslanec Špak.  

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja mám reakciu faktickú na vás 

pán primátor alebo na teba, keď si povedal, že ty si sa tejto témy nedotkol. Chápem, lebo 

tebe je lepšie byť pod chrastou, keďže potrebuješ 22 podporovateľov a je to presne byť 

kamarát, keď chceš byť ďalej zvolený. To je tá nepríjemná vec, ale dnes si začul aj 

príjemnú vec, ktorá tu priamo z Košického klubu padla, čo mňa až osobne prekvapilo, 

a to je to, že povedali, že potom budeš vládnuť naveky. To vôbec nič neznamená, 

kolegovia, fakt. Polaček s tým nemá nič spoločné, čo bude ďalšie volebné obdobie alebo 

nedajbože ob, ob ďalšie, takže toho sa netreba obávať. Fakt poďme do tej analýzy, lebo 

bez nej očividne nebude možné tu vytiahnuť na nástenku, že MČ Sídlisko Ťahanovce zje 

viac peňazí na odmeny, ako dostane podielové dane. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa chcem ohradiť voči tvrdeniam, že Košický 

klub tu má moc. To vôbec nie je pravda. Vládne tu KDH pán Nigut, keď už, ktorého ste 

členom a vaši nominanti sú dosadení v kľúčových funkciách. A chcem sa aj ohradiť voči 

tomu, že Polaček tu má byť naveky, to sme nepovedali pán Špak, to si ani neprajeme. 

A faktická bola na pána Dlhého, že pán Dlhý, už za pána Rašiho bolo množstvo analýz. 

Sa chcem teda spýtať, že čo je na nich zlé, lebo tam boli aj varianty. Odvtedy prišiel aj 

Inštitút finančnej politiky, ktorá je organizácia platená štátom v rámci celého 

územnoprávneho členenia Slovenska, kde povedali jasne aj na základe faktov a analýz, 

že najlepšia samosprávna jednotka na fungovanie a na financovanie je jednotka medzi  
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20 a 50 tis. obyvateľmi. Čiže našou ambíciou a mojich kolegov bolo v meste Košice 

vytvoriť takéto jednotky, ktoré budú rešpektovať nejaké prirodzené katastrálne územia  

a hranice. Nič iné. Čiže my tie analýzy ako keby máme. Tu je otázka do pléna kolegovia. 

Aké ešte ďalšie analýzy vám chýbajú? Ešte máme v dnešnej dobe k dispozícii aj chat 

GPT, čiže tam keď nahádžeme finančné veci a výdavky, chat GPT behom minút nám 

spraví analýzy, aké chcete, aké chcete. Čiže už naozaj nie je prekážka. Jediná prekážka je 

vôľa urobiť politické rozhodnutie, ktoré urobí demokraticky väčšina hlasovaním. Ani ja, 

ani nikto iný. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán Richard Dlhý poprosím, aby mohol reagovať.  

Nech sa páči. Môže zareagovať a tak dáme. Nie. Nech sa páči. Tak pán poslanec Géci má 

procedurálny návrh. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Pán primátor, ďakujem veľmi pekne. Už ideme iným smerom, 

predpokladám, ako všetci chceme a tá procedúra bude smerovať nie k procedúre ako 

takej, ale mám jednu prosbu. Pán primátor chcem, aby ste vy odpovedali, lebo tak či tak 

tie všetky otázky sú, smerujú na vás len prostredníctvom pána Dlhého a pán Dlhý, mám 

pocit, že je taký typický akademik, kde už hovorí, hovorí, hovorí, ale výsledok žiadny 

a aj tak nositeľom úlohy aj myšlienky ste vy, preto vás chcem poprosiť, aby, aj kolegov, 

aby všetky tie procedúry boli adresované vám, lebo budeme tu do rána. Ako vážne, ako 

aj. Chcem vás naozaj poprosiť, že skúste vy, viete to rýchlejšie, viete to teraz - akože nie, 

nechcem sa s vami kamarátiť týmto príspevkom veľmi, ale bude to rýchlejšie, bude to 

efektívnejšie a takisto pre pamäť tých informácií máte viac, tak len preto by som požiadal, 

aby sme to trošku urýchlili. Ďakujem pekne.  

  

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ale otázka nepadla. Dobre, ale máte faktickú. 

Dobre. Pán Dlhý ešte chcel reagovať, neviem, o čo presne išlo. Nie, dobre, takže pán 

poslanec Vrchota. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pozdravujem všetkých. No, ja si osobne 

myslím, že keď nič iné z tohto projektu, tak aspoň podpora financovania košických 

univerzít. To je ako vidím, ako také pozitívum. No a druhá vec je tá, že treba si uvedomiť 

a to treba povedať tieto fakty aj pre verejnosť, že tento materiál bude hotový v čase, keď 

už nebude podľa zákona možné zlučovať MČ. Konkrétne sa jedná o §, keď si to niekto 

chce pozrieť v § 3 ods. 2 zákona o meste Košice. To znamená, že táto analýza bude môcť 

byť využiteľná až pre ďalšie funkčné obdobie a ak v tom ďalšom funkčnom období 

nastanú nejaké zmeny v počte MČ, tak to bude účinné až keď sa nemýlim od roku 2030. 

Takže toto je ten fakt. Čo sa týka potom aj obrátenia sa generálneho prokurátora  

na Ústavný súd veľmi závisí od toho, či tento výsledok a rozhodnutie alebo nález 

Ústavného súdu bude vydaný do konca roka alebo nie, pretože od 01.01. budúceho roka 

sa so zlučovaním MČ nebude dať robiť nič. Takže to len také fakty, aby bolo povedané. 

Ešte možno jedna informácia, že je fajn, že veľká väčšina z financovania tohto projektu 

bude z eurofondov, mesto to bude tak stáť aj tak 18 800 ako spoluúčasť. To hovorím, len 

ako fakt. Ďakujem pekne.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou k faktom pán poslanec Ihnát. Nech sa páči. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem veľmi pekne. Ja len tak ako 

narýchlo a k veci. Čo sa týka môjho postoja štatutára MČ Košice - sídlisko Ťahanovce 

tak je jednoznačný. Som za zlúčenie MČ, nie za zrušenie MČ. Aby bolo jasné, aby tu 
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nezaznievali nezmysly, že Ihnát je proti akýmkoľvek krokom, čo sa týka hospodárnosti 

v rámci MČ. Som za zlúčenie MČ. To je všetko zatiaľ. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Za starostov pán starosta Nigut, nech sa páči. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice - Ťahanovce: Faktická poznámka. Chcel by som reagovať na pána 

Vrchotu. Naozaj, zákon je síce platný a naozaj berte do úvahy aj to, že tu mesto vzniklo 

spojením katastrov bývalých obcí. Tie obce nemali možnosť po 89-tom sa osamostatniť, 

aj keď teda chceli, tak sa nedalo. Výhovorky na územné členenie a čokoľvek iné. Ja si 

myslím, že treba brať ohľad a trošku do úvahy aj týchto voličov, ktorí by naozaj chceli 

byť a mať vlastnú právnu subjektivitu pôvodnej obce. Ja som ponúkal aj na rade starostov, 

keď už mohlo byť také Tour de ÚHA v Košiciach, prečo vaša aktivita nesmeruje  

ku takýmto aktivitám a nestretnete sa s občanmi dedinských častí mesta Košice. Prečo im 

nevysvetlíte, čo to bude, aké priority, čo všetko získajú. Ja som hovoril, od 67-meho ľudia 

v dedinských MČ majú len sľuby, sľuby, sľuby od mesta Košice. Ja vám dám zoznam 

toho všetkého, o čo prišli, čo mohli mať a čo nemajú. Naozaj. Stretnite sa s nimi. 

Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán námestník. Ja som si 

otvoril stanoviská komisií, lebo som zareagoval na kolegu pána Vrchotu, ktorý je 

predsedom komisie kompetencie alebo na túto proste súvisiacu s problematikou a vraj sa 

aj na tejto komisii rozoberala táto problematika, lebo ja netvrdím, že komisie majú len 

odporúčať zastupiteľstvu, ale poviem to ľudovo, aj skrátiť čas zastupiteľstva, zaujať 

stanovisko, odborne rozdiskutovať problematiku, takže ja by som od pána kolegu 

očakával stanovisko komisie, ktoré v písomnom materiáli nevidím, vidím len stanovisko 

finančnej komisie, ktorá odporúča materiál prerokovať a schváliť. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ďakujem. 

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán námestník ešte pár sekúnd. Pán kolega, 

ja by som bol rád, ak by pre budúcnosť, ak bude takýto materiál na zastupiteľstve, aby 

vaša komisia, ktorá súvisí s týmto, s touto problematikou zaujala stanovisko a aby sme tu 

nenaťahovali čas, aby ste tu prezentovali názor komisie. Ďakujem. Preto bola zvolená.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Tak ja ešte doplním, lebo nie je to v tom 

prehľade, ale komisia regionálneho rozvoja a cestovného ruchu navrhla prerokovať  

a schváliť zastupiteľstvu tento projekt. Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja reagujem na predrečníka pána Vrchotu, ktorý 

ukončil svoj vstup tým, že to bude stáť i napriek všetkému, že to bude platené z iných 

zdrojov 18 800 EUR. Takže dám tu ďalšie porovnanie a ďalší fakt. Tých 18 800 EUR, 

nás to po X rokoch bude niečo stáť a je to pre 230 tis. obyvateľov. Tých 18 800 EUR, 

ktoré akokoľvek sa snažím prepočítavať, ale spapáme na Sídlisku Ťahanovce za 1 mesiac 

2 ľudia a nie ja, ale starosta s prednostkou. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec ďakujem, len ešte raz poprosím, skúsme 

nebyť osobný. V tejto veci ešte pre upresnenie, aj finančná komisia odporúča mestskému 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť tento materiál. Nech sa páči, pán poslanec Géci. 
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p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán predsedajúci. Trošku faktov by som vniesol do tejto 

debaty. Niekedy pred rokom niektorí kolegovia mali problém s tým, že vznikla tu 

iniciatíva zo strany poslancov Národnej rady ohľadom problematiky mesta Košice.  

Dnes sa ukazuje, že pravdepodobne bude to takzvané pomyselné záchranné koleso, ktoré 

je hodené a iná možnosť pravdepodobne nebude. V tomto zastupiteľstve sa nikto s nikým 

nedohodne. Veľké MČ majú pocit a vo veľkej miere oprávnený, že robia veľa. Na druhej 

strane aj malé MČ vzhľadom na svoje kompetencie robia veľa, sú bližšie k občanovi, ale 

na druhej strane my, keď chceme finančné prostriedky ušetriť, to zlučovanie je 

nevyhnutné. Niekedy dávno v rámci reformy verejnej správy bol ten trend v rámci 

samosprávy na Slovensku ju decentralizovať, aby bola bližšie k občanom, aby si občania 

riadili samosprávu prostredníctvom vlastných zástupcov. Čas nám ukazuje,  

že v Košiciach to pravdepodobne nie je možné a minimálne to nie je efektívne, čiže mali 

by sme sa zamyslieť. Ja len pár čísel v rýchlosti. Nebudem ani MČ menovať, ani 

funkcionárov, aby sme sa navzájom neurážali, ale budem vám teraz čítať len výdavky 

týkajúce sa miezd, odvodov a odmien pri MČ. 374 tis., to sú ročné. 226 tis., 80 tis., 70 tis., 

129 tis., 119  tis., 324 tis., 880 tis., 141 tis., 213 tis., 1,2 mil., 260 tis., 608 tis., 126 tis.,  

85 tis., 153 tis., 260 tis., 1,86 mil., 720 tis., 520 tis. a tak ďalej by som mohol pokračovať. 

Myslím si, že tieto peniaze pri nastavení správneho zlúčenia MČ, nehovorím o zániku, 

dali by sa efektívne využiť. Tak ako pán primátor povedal zapeklitý konflikt, situácia,  

o ktorej diskutujeme. Už prestaňme o tom diskutovať, naozaj poďme niečo konkrétne 

urobiť, ale tu ja vidím, že z našej strany sa to nepodarí a jediný možný model bude 

pravdepodobne ten návrh, ktorý sa spracováva v Národnej rade, lebo asi cesta, cesta iná 

nebude. A ešte jednu vec v skratke k tomu protestu prokurátora. Ten neviem, kolegovia 

právnici ma môžu opraviť, nemá odkladný účinok, to znamená, pokiaľ prokurátor to 

spracoval tak, ako spracoval, videl tam určitý rozpor s ústavou, je dosť pravdepodobné, 

že Ústavný súd to v čase o tom nerozhodne a na druhej strane my nemáme istotu ako 

rozhodne. To znamená, my môžeme konať ďalej. Ďakujem pekne.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Bačinský má 

procedúru. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Áno, mám pocit, že sa už trošku opakujú 

niektoré argumenty a že diskusie by sa mohli presunúť na komisie. Navrhujem teda, aby 

sme uzavreli diskusiu v tom, že dobehnú tí, čo sú prihlásení, ešte dajú svoje vyjadrenie  

a aby sme pristúpili k hlasovaniu. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: A faktické? 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Bez možnosti faktických. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Takže ešte sa dozvieme ďalšie fakty, ktoré dneska 

nevieme. Okej. Dobre, čiže všetci, čo sú prihlásení bez možností dodatočného 

prihlasovania sa do diskusie aj faktickými, procedurálny návrh na dobeh diskusie. Dávam 

hlasovať.  

 

Hlasovanie č. 25 -  za: 18, proti: 9, zdržali sa: 9 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Takže kolegyne, kolegovia, ja by som chcel ukázať 

výsledok toho hlasovania a keď sa tu bavíme o tejto téme, myslím si, že výsledok tohto 

hlasovania názorne ukazuje, ako sa máme problém zhodnúť dnes na tejto téme a môj 
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návrh je. Naozaj ten materiál, ktorý tu je pred vami hovorí o niečom a môžete mať názor, 

že to je zdržiavanie, nezdržiavanie, vytvorenie naozaj poriadneho dátového základu 

vypracovaného nestrannými ľuďmi, pretože áno, pán Lörinc, môžete povedať, že tu sú 

odborníci, ale každý z nás môže byť namietaný, že má osobný záujem na zachovanie 

svojej stoličky. Kolegovia z univerzít nemajú tento záujem za sebou, preto prosím 

podporme tento projekt, uzavrime túto diskusiu, podporme to, spracujeme si tú analýzu  

a potom sa politicky rozprávajme už o reálnych dátových základoch, pretože tieto 

nemáme. Ako povedal pán Dlhý, analýzy, ktoré boli doteraz predstavené a návrhy, ktorý 

boli predstavené, boli vždycky predstavené z určitého uhlu a ja súhlasím s vami pán Géci, 

že možno dôjde k téme riešenia tohto problému v Národnej rade, ale dovolím si poprosiť 

a ukazuje to aj príklad tohto podania na Ústavný súd. Ja by som si naozaj želal, aby sa  

o samosprávach na Slovensku v Národnej rade rozhodlo vtedy, keď existuje dostatočný 

dátový podklad, nie že bude nejaký materiál a doložka, že bez dopadu na verejné financie. 

Videl som už veľa takých návrhov zákonov, ktoré mali priamy dopad na verejné  

financie, na financovanie samospráv a niekto tam uviedol, nechcem menovať poslancov 

aj z Košíc, ktorí podávali takéto návrhy a uviedli tam, že bez dopadu na verejné financie. 

Je to nezodpovedné, ak sa chceme my alebo Národná rada alebo vláda alebo ktokoľvek 

rozhodnúť zodpovedne, potrebujeme takúto nezávislú analýzu. Prosím, podporte to 

kolegovia, prosím, vynechajme tú, pre dnešok si myslím, zbytočnú diskusiu, lebo  

na konci dňa dôjdeme k hlasovaniu, odhlasujeme to a pôjdeme ďalej a tá diskusia sa 

presunie na tie komisie, kam patrí. Ďakujem. Nech sa páči, pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja plne sa zhodujem, lebo 

by som sa trošku, privrátim, ako sa hovorí ku pánovi Gécimu, kolegovi Gécimu a to 

z hľadiska toho, že pokiaľ sa nerozhodne v Národnej rade Slovenskej republiky, tak my 

sa nepohneme úplne ďalej vôbec absolútne. Čiže aj toto hlasovanie ukázalo, že nie. To je 

tá jedna vec a druhá vec. Naozaj Beáta Zemková, ja ti musím zvýšiť plat. 18 tis. EUR 

dostávame obidvaja, no a ja som nevidel ani z rýchlika polovicu z toho, ani z rýchlika. 

Takže v Národnej rade, keby som bol možno. Čiže tento táraj, ktorý sedí za mnou, Špak 

sa volá... 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec máte reagovať na pána poslanca Géciho. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...to je katastrofa. Dobre, ale ja som musel reagovať, 

lebo 18 tis. povedal nezmysel. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec. Vypnite pána poslanca. Ďakujem.  

Pán poslanec Špak reaguje na pána poslanca Géciho. Nech sa páči, poprosím  

na predrečníka, nie na faktickú. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, to znamená, že predrečník reagoval na mňa, 

ale ja nemôžem. Okej, dobre. Ja budem reagovať na pána Géciho, ktorý určite vie, čo je 

super hrubá mzda. Čo môj predrečník nevedel. Takže pán poslanec Géci, perfektné veci, 

dobré čísla, škoda, že ste tam nedali aj tie MČ k tomu, koľko nám spapajú každý mesiac 

a každý rok. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Kundrát.  

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Reagujem na kolegu 

Géciho s tým, že v princípe sa aj zhodujem s väčšinou veci, ktoré povedal, nie je však 
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podľa mňa veľmi fér nominálne vymenovať sumy za mzdy na jednotlivých MČ, aj keď 

oceňujem, že teda ich nemenoval. Niektoré MČ teda v tých sumách majú zarátané aj 

mzdy na opatrovateľskú službu, čo nie je úplne výdavok, ktorý by sme mohli akoukoľvek 

zmenou územnosprávneho členenia alebo administratívy zobrať, hej, ten výdavok 

zostane. A tak by sme sa mohli baviť veľmi jednotlivo o jednotlivých MČ alebo možno 

aj s porovnaním na MMK, hej, že koľko je tuná na hlavu. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Reakcia taktiež na pána poslanca Géciho, ktorý 

tu čítal teda výdavky jednotlivých úradov. Chcem povedať, veľmi zjednodušene  

pre divákov, že hovorí sa tu, že MČ dostávajú 17 mil. z rozpočtu mesta. Ak by sme škrtli 

všetky MČ, neznamená to, že sa do rozpočtu mesta vráti 17 mil. Poviem aj príklad. Svojho 

času MČ KVP mala 3 ľudí, ktorí vyberali dane. Keď daňová povinnosť prebehla  

na mesto, MMK tieto 3 dámy sa dvihli na KVP-čku, sadli na MMK, kde bola, ale 

kolektívna zmluva, čiže namiesto nižších platov dostali vyššie platy a 13. a 14. plat. Čiže 

úspora na tom nebola žiadna. Čiže chcem povedať, z tých súm, ktoré ste čítali pán 

poslanec Géci, vy veľmi dobre viete, že najväčšia úspora pri zlučovaní MČ je na volených 

funkcionárov, kontrolór, starosta, poslanci a je tam určite priestor na optimalizáciu 

štruktúry organizačnej. Ja si myslím úprimne, že niekde na úrovni 20-30 %, keďže 

niektoré funkcie sa zlúčia, ale reálne, keď títo zamestnanci - neškrtneme všetkých 

zamestnancov. Na malých MČ, kde majú 3 zamestnancov, tak či tak budete v tej MČ 

potrebovať 3 zamestnancov, ktorých ale bude platiť MMK.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pani poslankyňa Kovačevičová. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Chcem doplniť, že pripravuje sa veľká reforma - strategický 

dokument z dielne z K8, Únie miest a ZMOS-u, ktorý v podstate, ak bude dopracovaný, 

bude sa predkladať aj vláde Slovenskej republiky, aby zásadné zmeny v rámci reformy, 

či už zlučovania, zrušovania, presunu výkonu administratívny, pretože máme na území 

Slovenska takmer 2900 obcí, nie miest. Miest je len 141 a v podstate vláda sa potom 

týmto bude zaoberať. Tak isto ja osobne myslím, že to zásadné, ako to mesto má vyzerať, 

malo by vzísť tu od nás, zdola z mesta, aby a je to aj takto deklarované na všetkých 

veľkých fórach, že ten poriadok si urobte tu dole v meste, čiže na konci dňa, ja si myslím, 

že mali by sme tu nájsť nejaký konsenzus, dohodu, aby potom nerozhodovali o nás  

bez nás, pretože nie je to ani cieľ tejto vlády. Ja som s viacerými komunikovala,  

u niektorých je to možno ich osobná nejaká ambícia. Takže poďme naozaj nehádať sa, 

nevadiť sa a nezneužívať túto tému na politikárčenie. Kolegovia, aj tá samospráva v tých 

90-tych rokoch, keď vznikala v podstate miestna samospráva, išla krokom 

decentralizácie, tak ten úmysel bol ten, že samospráva je najlepšia v danom čase  

za daného miesta a teda tí miestni poznali najlepšie pomery a budú zabezpečovať,  

čo najkvalitnejšie a najefektívnejšie služby pre daných občanov, pre danú komunitu  

z daného miesta. Samozrejme život sa vyvíjal, veci sa menili, menili sa štatúty, menilo sa 

fungovanie aj ekonomická sila mesta. Mesto sa rozrastalo, ale určité veci, ako v čase 

dorastali, sa neopravovali v meste. To zásadné je, tá chyba je v štatúte, v kompetenciách, 

v jednom mačko-psi, pretože MČ niektoré majú samosprávne kompetencie všetky.  

Tie, ktoré sú najviac dnes bičované, bývalé obce už teraz MČ, len pre margo, keď sa tu 

spomínajú čísla. Tých 14 MČ stojí 5 mil. rozpočet mesta, keď to napočítame  

a zabezpečuje naozaj všetko, celý servis, zimná, letná údržba, osvetlenie, cintoríny, 

kultúrne domy a tak ďalej. A mesto má 190 mil. daňových príjmov. To na margo čísel. 
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Mne sa tu pred chvíľočkou čkalo. Kolega spomínal, že ja nechcem a som proti nejakej 

reforme. Nie je to pravda. Ja dlhodobo tvrdím, že model z minulosti je tu, môžeme sa aj 

ním zaoberať a určite veľmi rada podporím 4 + 1 okres, 5 okresov. Napr. Krásna, Jazero, 

Opátske, Šebastovce, Barca, Juh. Vlastne tento okres funguje aj v kraji a takisto máme 

okres 2, 3, 4, Luník samostatný, ak bude potrebné, môžeme aj takýto model na hlasovanie 

na ďalšie zastupiteľstvo predložiť a ďalšie uvidíme, ktorý model dostane najvyšší počet 

hlasov, ale nie som proti tomu, aby sa strategický dokument pre naše mesto pripravil a tie 

dáta sme mali čierne na bielom. Čiže za tento dokument zahlasujem, ale nie som proti 

reforme a veľmi nešťastne sa možno niekedy hovorí, že zlučovanie, zrušovanie MČ, kde 

tí obyvatelia naozaj majú pocit, že strácajú pôdu pod nohami, pretože ja tu málokedy 

počúvam, že občan na prvom mieste, ako sa bude zabezpečovať potom servis v tých MČ. 

Takže naozaj. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, ďakujem pani poslankyňa. Ja sa chcem len 

ospravedlniť, kolegovia. Nikto neavizoval nejaký pozmeňujúci návrh k tomu návrhu, 

ktorý tu je. Ak chceme viesť tú istú diskusiu, ktorú sme viedli cirka pred rokom, keď sme 

schvaľovali, že tá analýza má byť alebo pár mesiacov predtým, keď sme sa bavili o tom, 

tak len prosím kolegov, zvážte, že či je toto presne to miesto, kde chceme opäť každý sa 

uistiť jedného, druhého a verejnosť na kamery, aký je na to náš postoj. Čiže poprosím, 

zvážte to. S faktickými pán poslanec Kundrát a pán poslanec Babušík. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne a oceňujem aj príspevok 

pani kolegyne, na ktorú reagujem, pretože podpisujem viacero vecí aj, čo sa týka 

decentralizácie a vlastne možno, teraz sa ospravedlňujem ak budem zle interpretovať ten 

záver, ale áno, tiež ako mám pocit, že niektorí ľudia sú možno príliš zasiahnutí tým, že sa 

rozpráva o rušení alebo zlučovaní, ale my v princípe nie, ako my nejdeme, že zrovnať  

so zemou MČ a vystavať nanovo a že hej že, toto sa nejde diať. My ideme administratívne 

to začleniť tak, aby bolo spravované väčšie územie. A teraz, že keď sa bavíme 

o decentralizácii, kto nám povie, že či tá decentralizovaná oblasť má mať 700 obyvateľov 

alebo 20 tis., že toto nikde nebolo a že teraz poďme sa rozprávať o tom, že akým 

spôsobom a čo najefektívnejšie urobiť to, aby sme vedeli z väčšieho centra spravovať 

väčšie územie, ale nedotýka sa to vlastne obyvateľov, nedotýka sa to ľudí, ktorí tam žijú.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Babušík. Pán poslanec.  

 

p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem pekne. Ja len doplním pani 

Kovačevičovú. Spomenula 14 MČ, a 8 veľkých MČ.14 malých MČ má zastúpenie 12 % 

obyvateľstva celého mesta. To je 25 tis. cca obyvateľov. Veľké MČ, ktorých je 8, je to 

82 % celého obyvateľstva, čo je 200 tis., čo je viac ako pomerná časť obyvateľstva.  

A dovolím si ešte veľmi v skratke zareagovať, ak si vezmeme ako napr. Zelenú stráň 

alebo Panorámu, ktorá je v blízkosti našej MČ. Tí obyvatelia ani len netušia, v akej sú 

MČ. Im je úplne jedno, či sú v Košickej Novej Vsi alebo sú vo Vyšnom Opátskom.  

Skôr z toho majú problém, lebo musia hľadať tú budovu, kde sa nachádza,  

ale napr. Panoráma má cirkevný školský obvod na Furči a ešte aj poštu má 040 22, ale 

územne patria pod Vyšné Opátske. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Andrejčák. Nech sa páči. 

 

p. Andrejčák, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Začnem možno trošku tak všeobecnejšie. Každý, 

kto tu vystúpil, či to boli starostovia, či kolegovia poslanci, poslankyne, každý má 
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nejakým spôsobom v rámci danej témy svoju pravdu. Každá MČ je špecifická a myslím 

si, že veľmi dobre pani poslankyňa Kovačovičová povedala a vždycky som zastával tento 

názor, že teda nehovorme tu nikdy o zrušení, zlúčení MČ, hovorme, keď tak o reforme  

2-úrovňovej samosprávy v meste Košice, ktorá funguje u nás na základe zákona o meste 

Košice. Ten platí aj pre nás z pohľadu samotného výkonu tejto samosprávy. Osobne a je 

to verejne známe, ja som sa prikláňal práve k takejto aj úprave, ktorá bola schválená 

predošlým parlamentom, ktorý predkladal spolu s ostatnými vtedy vládnymi poslancami 

aj náš kolega a kompetencia bola, tak širšie daná mestskému zastupiteľstvu, kde práve aj 

tieto ustanovenia hovorili o tom, že a bola do tohto procesu zakomponovaná aj rada 

starostov, ktorá mohla vetovať alebo teda môže vetovať aj to uznesenie mestského 

zastupiteľstva, následne mestské zastupiteľstvo v takzvanom, v tom 2. kole 

kvalifikovanou väčšinou by teda mohlo prelomiť, čo teda, takto to bolo schválené.  

Na margo len ešte toho, čo bolo spomínané aj v súvislosti s podaním Generálnej 

prokuratúry na Ústavný súd. Treba ešte poznamenať, že súčasťou tohto podania je aj 

návrh na pozastavenie okamžitej účinnosti tohto ustanovenia zákona o meste Košice. 

Pokiaľ viem, tam nejaké lehoty extra pre Ústavný súd nie sú, ale myslím si, že v tomto 

prípade o pozastavení účinnosti týchto ustanovení zákona o meste Košice, myslím si, že 

v tomto prípade asi Ústavný súd bude musieť skôr rozhodnúť, ako dá samotný nález  

k ústavnosti tohto podania zo strany generálneho prokurátora. Čiže možnože treba zvážiť, 

či teda dávať momentálne nejaký návrh alebo nedávať, aj keď osobne som za to a myslím 

si, že takto nastavená samospráva aj zo skúsenosti, ktoré trošku mám, nie je dlhodobo 

udržateľná z pohľadu celkovej efektivity, z pohľadu nových prvkov, ktoré sú v rámci aj 

riadenia verejnej správy, vybavovania služieb atď., atď., z pohľadu celej tej 

administratívnej záťaže okolo orgánov samosprávy, úradov a podobne, čiže prikláňam sa 

k tomu, aby ten znížený počet MČ v Košiciach bol, to určite áno, tak aby to bolo teda aj 

v súlade so zákonom, ak teda Ústavný súd rozhodne, že je - bolo to protiústavné, platí to, 

čo bolo pred tým z pohľadu teda tých ustanovení, ktoré sa týkajú MČ aj možnej nejakým 

spôsobom úpravy a podobne. Čiže možnože to by trebalo nejakým spôsobom 

momentálne zvážiť. A k tej analýze, odsúhlasili sme ju, chceme, teraz nechceme? 

Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne. Za starostov, pani starostka, nech sa 

páči.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice - Šebastovce: Ďakujem pekne za slovo. Keď čítam tu hore 

na tej tabuli, že efektívna správa mesta Košice, tak by sme sa mali asi riadiť tým bodom, 

ale sa ním neriadime, ale ja nie som diskutér, ale myslím, že nastal čas, keď si treba trošku 

povedať aj veci, ktoré je treba povedať. Ak sa bavíme o akejkoľvek redukcii zmeny, 

zrušení alebo akokoľvek to nazvete, tak by to malo byť v prvom rade o šetrení finančných 

prostriedkov a určite sa šetreniu finančných prostriedkov nikto nebráni. My, za starostov 

malých MČ to hovorím - takže hľadať možnosti, ako to riešiť, sme za to samozrejme  

a nebránime sa tomu. Ale ak v meste Košice nejde o prihrievanie si politickej polievočky 

a masírovania svojho politického ega, tak potom treba ľuďom povedať pravdu, netreba 

ich tu zavádzať, lebo sa oháňame občanom a pritom šetrení by nám malo ísť práve  

o občanov, ale myslím si, že to tak nie je, lebo je to viac o politike, tak ak to chceme 

vedieť, tak povedzte potom prosím vás pekne ľuďom aj to, koľko stoja veľké MČ,  

že v roku 2025 budú stáť 8 celých neviem koľko miliónov, že v roku 2023 stáli úrady 

veľkých MČ 8,5 mil. a že v roku 2023 stáli poslanci len miestnych zastupiteľstiev 

veľkých MČ v Košiciach 642 tis. Viete koľkoročný je to rozpočet mojej MČ? Vyrátajte 

si to. A mohla by som pokračovať, lebo o číslach tu bolo povedané. Ja ich tu mám a veľmi 
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rada poskytnem každému informácie. Nikoho nechcem urážať, nikoho neposudzujem, ale 

pán Babušík vyprosím si od vás, aby ste vy urážali ľudí, ktorí za 20 rokov v samospráve 

niečo urobili, v prvom rade nepolitizovali. A ak chcete, čo sa urobilo za 20 rokov 

v Šebastovciach, ktoré ste možno ani nevideli ani z dronu, veľmi rada vás privítam a vám 

to ukážem, čo sa urobilo v Šebastovciach, tak prosím vás, neurážajte ľudí, lebo toto mňa 

uráža. A kolegovia starostovia z malých MČ alebo 14-stich, ktorí sme tu podali návrh 

 na Ústavný súd. Ja neviem, čo si dovoľujete. Proste nás treba upáliť na výstrahu niekde, 

lebo podľa pisateľov na sociálnych sieťach sa na nás treba pozrieť, prečo my s tým 

nesúhlasíme, lebo nesúhlasíme so zrušením referenda, základného nástroja demokracie 

v Košiciach. Tak nerobíme nič iné, len chránime obyvateľov našich MČ, našich voličov, 

ktorí nám nedali - nás nezvolili preto, ani mandát nám nedali na to, aby sme zrušili MČ, 

takže ďakujem pekne. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. A myslím si, že tá posledná veta asi najviac 

hovorí o tom, s akým mandátom sme boli tuná zvolení alebo kandidovali mnohí z nás.  

S faktickou pán poslanec Kundrát. 

 

p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja možno by som sa 

spýtal, nejdem žiadne emócie do toho vnášať, len čisto fakticky, ako ste povedali pani 

starostka, že najmenej vyjdú MČ. Rád by som si pozrel možno aj čísla na obyvateľa, 

koľko vyjdú. Ja kľudne aj prídem za vami, však môžeme sa porozprávať. Som otvorený 

akejkoľvek diskusii, lebo nedáva mi to zmysel z toho dôvodu, že ak by naozaj malé MČ 

a ak by tá veľkosť - čím je menšia, bola efektívnejšia, tak potom poďme Terasu rozbiť  

po Luníkoch, že každý Luník bude mať svojho starostu, svojich zastupiteľov, bude si to 

spravovať zase v menšom. Nedáva mi to takýmto spôsobom zmysel. Hej, ale však poďme 

sa pozrieť na to, ja som otvorený. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Kolegovia, ja vás fakt chcem poprosiť, či náhodou nie 

je na toto priestor na príslušnej komisii pre deľbu právomocí medzi mestom a MČ alebo 

na iných komisiách, ktoré k tomu máme alebo na základe výsledkov tejto analýzy, potom 

aby prebehla táto diskusia. Prosím, zvážte to. S faktickou, pardon, s procedúrou je 

prihlásený pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Rád by som navrhol procedurálny návrh na ukončenie rozpravy, aby 

sme prešli k hlasovaniu.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dávam hlasovať o tomto procedurálnom návrhu.  

 

Hlasovanie č. 26 -  za: 20, proti: 7, zdržali sa: 8 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. Tým pádom uzatváram 

diskusiu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. Predpokladám, že neboli 

podané ani po tejto dlhej diskusii žiadne pozmeňujúce. Neboli. Tak poprosím o prečítanie 

pôvodného návrhu. Ďakujem. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje a) predloženie žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok za účelom realizácie projektu s názvom Efektívna správa mesta Košice,  

b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci,  

c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu 
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Efektívna správa mesta Košice, d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených 

výdavkov z rozpočtu mesta, e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti 

projektu minimálne 5 rokov po ukončení realizácie projektu. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 27 -  za: 25, proti: 2, zdržali sa: 8 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 15/1 

Správa o činnosti mestských častí 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 16, pardon, 15/1 otváram bod Správa o činnosti 

mestských častí. Nech sa páči, otváram rozpravu. A nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň kolegovia, dámy a páni, dnes o vystúpenie 

požiadal pán starosta MČ Košice-Západ. Nech sa páči, má slovo. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Vrchota. Predkladateľom je pani 

starostka. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Môžem sa opýtať na to, že akým spôsobom to viem prezentovať?  

Je nejaká možnosť prezentácie, lebo to mám na USB kľúči. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Máme vymenený projektor, je tu iný, nie je tu ten, ktorý tu je, čiže 

inteligentný tu nie je. Je tu obyčajný. Má poruchu. 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Čiže nie je to dnes možné? 

 

p. Polaček, primátor mesta: No nikto nám nič nepovedal, nás nepripravil ako ideme  

bez prípravy, bez toho, aby nás niekto požiadal, aby sme technicky... 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Dobre. Môžem sa teda opýtať technikov, je možné urobiť nejakú 

prezentáciu tam u vás?  

 

p. Polaček, primátor mesta: Technicky asi áno, ale toto všetko pán starosta, prečo ste neprišli 

ráno, mohli sme mať pripravený, technici mohli mať v rukách veci. Si dáme prestávku 

teraz na prípravu? 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Môžeme to nechať na nabudúce. Ja som to avizoval pani starostke  

s tým, že pani kolegyni Kovačevičej, s tým, že to spoločne, ale keď dáme si 5 min. 

prestávku, tak myslím si, že to budeme vedieť technicky spraviť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Procedúra pán poslanec Géci. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Ja by som, nie? 2 min. technickú 

prestávku. Tak keď pán starosta sa pripravil, tak by bolo minimálne vhodné si ho 

vypočuť. Tak urobme krok. 
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p. Polaček, primátor mesta: Tak nech už si tam ide sadnúť a ide to vybaviť. 

 

p. Géci, poslanec MZ: No ale on ešte nedostal odpoveď, že či je to technicky možné zvládnuť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Je, len treba na to čas. Ja len vravím, že keby nám dal ráno veci, 

podklady, tak mohli byť pripravené. Ja neviem, či na to potrebujú minútu. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Dávam procedurálny návrh na..  

 

p. Polaček, primátor mesta: ...neoznamujme prestávku, lebo nám odídu kolegovia zo sály. 

 

p. Géci, poslanec MZ: ...5-minútovú ... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Takže nech sa páči, poďte to urobiť, čas beží pán Vrchota. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Prosím teda pána starostu a pána poslanca Vrchotu  

za MČ Západ, nech sa páči, nech odprezentuje.  

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, takže prajem príjemný dobrý deň a už vopred 

ďakujem všetkým, ktorí ostávajú v sále a sú zvedaví na prezentáciu o aktivitách, 

činnostiach a podujatia MČ, konkrétne dnes za našu MČ, konkrétne MČ Košice-Západ. 

Ja som si dnešnú prezentáciu pripravil po jednotlivých tematických oblastí alebo 

kompetenčných oblastiach, ktoré naša MČ vykonáva a je to dosť nahustené informáciami, 

ale snažil som sa byť čo najstručnejší a zvyšok, čo je napísané, tak ešte dopoviem. 

Samozrejme po skončení prezentácie som pripravený na prípadné otázky,  

na dovysvetlenie a doplnenie. Takže naša MČ robí v rámci kompetencie kultúry, športu 

a záujmových činností rôzne podujatia. Konkrétne za rok 2024 sme zorganizovali  

77 kultúrnych, športových a umeleckých podujatí. Robíme napr. alebo urobili sme  

napr. z takých tých väčších podujatí veľmi obľúbenú veľkonočnú aktivitu, konkrétne 

interaktívne maľovanie gigantickej veľkonočnej kraslice a k tomu bol aj sprievodný 

program. Následne prebiehal od 29. apríla do polovice mája prebiehali Dni Terasy, bol to 

súbor podujatí v rámci projektu výročia vzniku našej MČ so spoluorganizátormi. V lete 

sme usporiadali Leto na Terase, bol to tiež súbor viacerých podujatí, kde boli športové 

aktivity, letné kino, atrakcie pre deti, športové súťaže a podobne. Na jeseň to bolo  

napr. Halloween na Terase s miestom konania v našom Átrium klube a pred budovou 

Átrium klubu, návštevnosť bola, myslím, že aj vyššia ako tých uvádzaných 150 detí, bolo 

tam približne 350 ľudí spolu aj s dospelými a deťmi. No a takým typickým podujatím, 

ktoré dlhodobo MČ s veľmi pozitívnymi ohlasmi organizuje sú Čarovné Vianoce  

na Terase. Tieto prebiehali v minulom roku od 29. novembra až do 22. decembra a počas 

toho boli aj zaradené charitatívne aktivity ako starostovský punč a starostovská 

kapustnica a samozrejme každodenný program aj live hudbou, mali sme aj varenie, kde 

prišiel variť starostovskú kapustnicu Marcel Ihnačák. No a teraz mi to tu prestalo 

fungovať. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Všetko? 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Tak, naša MČ vykonáva aj kompetenciu na úseku matričnej činnosti, 

je to pre výkon štátnej správy. Mám tu aj nejaké údaje. Konkrétne sa jedná o poskytovanie 

matričných služieb pre 72 641 obyvateľov. Konkrétne sa jedná o MČ Západ, KVP, 

Myslava, Pereš, Poľov a Lorinčík. Celkovo za rok 2024 sme vykonali 11 294 matričných 
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úkonov. Tam vidíte aj podrobné rozdelenie. Do toho bolo napr. aj 260 uzatvorení 

manželstiev, ktoré som sobášil ja alebo poslanci z MČ, ktorí vykonávajú sobáše. Potom 

sú tam samozrejme vydávania rodných listov, úmrtia a pod. a ďalšie súvisiace aktivity. 

Takže to sú také základné demografické informácie na úseku matričnej činnosti. V rámci 

sociálnej oblasti poskytujeme opatrovateľskú službu. Je to tiež pre celý okres Košice II. 

No v prvom prípade pri tej matričnej činnosti nebolo, že som zabudol MČ Šaca, ale tá je 

samostatným matričným obvodom. Čiže tu je ten počet obyvateľov trošku vyšší. Počet 

zamestnancov, ktorí vykonávajú opatrovateľskú službu, tzn. chodia k tým klientov do ich 

domácností, je 22, k tomu sú 3 ešte vodiči áut, ktoré rozvážajú obedy pre 140 klientov. 

Len na ilustráciu, za 10 mesiacov uplynulého roka, sa takto poskytlo 31 784 hod. 

opatrovateľskej služby u 42 klientov v domácom prostredí a 9 898 hod. donášky obedov 

do domácností pre 140 klientov. Máme taktiež aj zariadenie opatrovateľskej služby,  

tzn., že ľudia, ktorí sú odkázaní na pomoc, sú tam pobytovou formou umiestnení a pracuje 

tam 9 opatrovateliek a 1 odborný referent. Takto sme za rok 2024 poskytli služby  

pre 20 klientov. Zároveň máme aj denné centrá alebo tzv. kde prevádzkujeme kluby 

seniorov. Sú to 2 kluby seniorov a tieto 2 kluby navštevuje denne približne 300 seniorov. 

Celkový registrovaný počet tých seniorov, ktorí sú v rámci týchto klubov seniorov je 

okolo 600. Máme zároveň aj prevádzku centra pre rodičov s deťmi Terasáčik, ročne ho 

navštívi približne 4 tis. ľudí, tzn. 4 tis. rodičov a detí. No, poskytujeme aj, administrujeme 

teda aj pracovníkov menších obecných služieb alebo aktivačných pracovníkov.  

MČ poskytuje aj jednorazové dávky a riešime tak isto aj stravovanie pre seniorov. 

Mesačne zhruba 35 pracovníkov menších obecných služieb, tí sú rôzne rozdelení,  

80 hod. a 32 hod. Za rok vybavíme približne 60 jednorazových dávok, kde pomáhame 

naozaj osobám, ktorí sú odkázaní na takéto jednorazové sociálne dávky a ktorým im 

vieme pomôcť. Zabezpečujeme aj registráciu stravovania pre seniorov a ŤZP osoby. 

Jedná sa o približne 230 osôb, ktorým vydávame stravné lístky. V rámci kompetencie 

krízovej intervencie... 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Už je všetko? 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Nie, budem pokračovať ďalej, len som upozornil túto kolegu  

za mnou, pretože ma to trochu rušilo. V rámci krízových intervenciách opatrovníctva 

vykonávame v rámci jedného zamestnanca starostlivosť o osoby s obmedzenou 

spôsobilosťou na právne úkony, kde je súdom MČ určená za opatrovníka, jedná sa  

o 4 osoby. Venujeme sa taktiež na pravidelnej báze osobám bez domova, ktorých aktuálne 

evidujeme 11 a vykonali sme aj 43 šetrení v rámci sociálnych služieb, na základe 

podnetov. V rámci projektov, ktoré MČ realizuje, je tu príklad niektorých projektov, ktoré 

sme realizovali v rámci roku 2024. Klasicky prebieha u nás 6. ročník aktuálne alebo bol 

uzatvorený 6. ročník participatívneho rozpočtu. Taktiež sme realizovali veľmi úspešný 

projekt elektronicky uzamykaných kontajnerových stojísk na Luníku VIII. Taktiež  

napr. realizácia dopravného značenia v lokalite Grot, výstavbu parkoviska  

na Trebišovskej, taktiež aj odstránenie stojísk, aby mohli byť namontované alebo osadené 

polopodzemné kontajnery, či už to bola Humenská alebo Moldavská ulica. Od roku, ešte 

poviem viacej k tomu participatívnemu rozpočtu, ktorý realizujeme tak od roku 2019, 

bolo odhlasovaných 50 úspešných projektov, z toho k dnešnému dňu je 36 projektov 

zrealizovaných. Na tieto aktivity bolo vyčlenených viac ako 360 tis. EUR, celkovo bolo 

podaných za tieto ročníky 112 projektov a celkový počet hlasov bol viac ako dokopy  

20 tis. MČ sa  potýka alebo rieši jeden dlhodobý problém, je to konkrétne vybudovanie 

chodníkov, asfaltovanie, resp. vybudovanie ciest a ďalších aktivít v súvislosti s lokalitou 

Grot, kde obyvatelia si pre absenciu týchto chodníkov, ciest nemôžu skolaudovať svoje 
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nehnuteľnosti. Za posledných 5 rokov sme tam preinvestovali takmer 450 tis.  

MČ samozrejme rieši aj iné projekty. Celkovo týchto projektov od roku 2019, ktoré boli 

zrealizované alebo sú ešte v realizácii, je 267. No a vybavujeme aj podnety od obyvateľov 

na čistotu, poškodenia a poškodenia vo verejnom priestore. Informatívne za rok 2022 ich 

bolo 425, v roku 2023 - 495, v roku 2024 - 445. V spolupráci s mestom spomeniem  

napr. riešenie polopodzemných kontajnerových stojísk a taktiež aj napr. spolupráca  

s MMK pri osadení osvetlenia v garážovom komplexe Michalovská a taktiež aj  

napr. posudzovanie čiernych skládok. Tam poskytujeme súčinnosť, resp. sa na tom 

nejakým spôsobom podieľame. Stručný prehľad o majetku MČ. Spravujeme takmer  

1/3 detských ihrísk kde sú osadené prvky alebo ich má MČ v správe alebo v nájme. 

Taktiež máme 4 multifunkčné ihriská, o ktoré sa staráme, z toho 3 sú v areáloch ZŠ, kde 

takto zlepšujeme dostupnosť športových aktivít pre žiakov ZŠ a jedna je určená  

a sprístupnená voľne verejnosti vo verejnom priestore na Pražskej ulici. Taktiež sa 

staráme aktuálne o športovisko alebo športový areál na Ulici Slobody pri ZŠ a taktiež aj 

o park Gudernova,  ktorý sme obnovili v rámci eurofondovej výzvy ešte v roku z roku 

2018. Štatistika čo sa týka lavičiek, tak osadili sme 130 za 5 rokov, sme osadili 130 ks 

nových lavičiek, obnovili 28 ks, máme 200 ks košov na psie exkrementy, ktoré pravidelne 

vyprázdňujeme, zároveň zabezpečuje aj servis pre majiteľov psov, že im vydávame 

zdarma sáčky na tieto psie exkrementy. Nezanedbávame ani technickú správu budov, 

ktoré sú buď vo vlastníctve alebo v nájme alebo v správe MČ, ktorých máme 7.  

Priebežne meníme okná, snažíme sa robiť energeticky úsporné opatrenia, čo sa týka 

energií. MČ plní taktiež aj úlohy na úseku preneseného výkonu štátnej správy v rámci 

Štátneho fondu rozvoja bývania, kde spracovávame žiadosti. Je to konkrétne za rok 2024 

to bolo 33 žiadostí, bolo uznaných 28 žiadosti vo výške 7 887 000 EUR a podľa novely 

zákona od 1. januára bude MČ túto kompetenciu alebo úlohu vykonávať nielen pre okres 

Košice II., ale aj pre okres Košice IV. a celý okres Košice-okolie. Nesmiem zabudnúť 

spomenúť aj jednu z najdôležitejších úloh v rámci demokracie, ktorou sú voľby 

a referendá, za od roku 2019 MČ a to aj iné MČ samozrejme, zrealizovali kompletný 

servis zabezpečenie materiálno-technického a personálneho atď. v prípade volieb,  

2-krát voľby do národnej rady, 2-krát voľby prezidenta, jedny voľby do orgánov 

samosprávnych krajov, voľby do samosprávy obcí, voľby do Európskeho parlamentu, 

takže celkovo to je 4-5-6-7-8, osem volieb a 1 referendum. Tuto sú k dispozícii taký 

stručný prehľad, aké sú ekonomické ukazovatele. Treba ešte tu v tomto prípade 

poznamenať, že MČ komplexne zabezpečuje od roku 2022 agendu poskytovania 

príspevku za odídenca a na ubytovanie, takže toto dosť do veľkej miery zmenilo vlastne 

celú tú štruktúru našich príjmov, ale aj výdajov. Ešte musím povedať, že MČ v uplynulom 

období úspešne zrealizovala projekty a získala finančné prostriedky vo výške  

1 406 244 EUR za 9 projektov, ktoré boli financované z eurofondov a máme aktuálne  

v realizácii ďalšie 3 projekty, ktoré sú spolufinancované z eurofondov vo výške  

1 801 000 EUR. Stručný prehľad o tom o dotáciách a nenávratných finančných... 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán starosta, prešlo 15 min. Ešte dlho? 

 

p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem za pozornosť. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne pánovi starostovi, že nám prečítal 

informácie o svojej MČ zo slajdov, ktoré prezentoval. Otváram teda k tomuto bodu 

diskusiu. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja by som chcela v podstate poďakovať pánovi starostovi, 
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že tak ako 1. zo starostov vlastne prijal, ako sa povie, hodenú rukavicu a teda vlastne 

predložil správu o činnosti MČ Západ. Keďže ešte máme niekoľko minút do 12-tej, 

predsa by som, lebo som bola rozhodnutá, že asi dnes nevystúpim, ale v podstate 

v nejakom zrýchlenom režime, išla by som aj ja, lebo potom o jednej musím ísť, bohužiaľ, 

na pohreb. Takže dnes to využijem aj ja, už som tu počula a už som tu vlastne počula 

ďalších, ktorí by na ďalšom zastupiteľstve vystúpili. Čiže pripravíme si na každé 

zastupiteľstvo, ak budú pripravení starostovia alebo poslanci po 2 reprezentácie, čiže  

za minútku som pri tomto stole a poprosím o trpezlivosť. Pôjdem trošku v rýchlejšom 

tempe, aby sme teda do 12-tej to dali. Takže idem dole sa presunúť. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja sa chcem ospravedlniť generálnemu manažérovi 

Košickej futbalovej arény, viem, že má teraz tu nejakú návštevu a musí ísť na štadión. 

Mal vystúpiť v bode 21 Financovanie plánovaných investícií v Košickej futbalovej aréne. 

Chcem vás týmto informovať, kolegovia, že veľmi pravdepodobne k tomu teda nevyjde, 

nedôjde, keďže sa ten čas v rámci našej diskusie a prezentácii natiahol. Tak len som vás 

chcel o tom informovať, ak by k tomu došlo, tak na zodpovedanie otázok budete si musieť 

vystačiť s mojou osobou. Ďakujem ešte raz veľmi pekne a pristúpime k ďalšej prezentácii 

o živote MČ Košice - Nad jazerom. Nech sa páči pani starostka, pani poslankyňa. 

 

p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobre, takže dámy a páni, dovoľte, aby som teda aj ja 

predniesla stručnú prezentáciu MČ Košice - Nad jazerom. Keďže veľakrát sa spomína, 

že MČ buď majú málo kompetencií, málo samosprávnych pôsobností, ale predsa musia 

sa starať o svojich život v MČ o investičné aktivity a všetko, čo z prevádzkovo 

zabezpečením služieb v MČ je, preto sme zaradili tento bod, pretože mnohí poslanci 

možno nemajú vedomosť o jednotlivých MČ a nikdy sme to ani neprezentovali.  

Čiže neznamená, že tá MČ každý krát bude vystupovať na každom zastupiteľstve. 

Zaradili sme to asi pred 3-4 zastupiteľstvami, teda aby starostovia mali dostatok času, aby 

to bolo vlastne priestorom aj pre malé MČ a mohli nám to ukázať, lebo všetci ostatní, 

ktorí majú tú potrebu, čo v tej MČ v rámci svojej kompetencie alebo aj nad rámec alebo 

v rámci suplovania povinnosti mesta Košice zabezpečujú. Čiže je to prierez desaťročným 

obdobím samosprávy. Takže MČ Košice - Nad jazerom je v podstate v tejto prezentácii 

vám ukážeme teda naše projekty, výzvy, oblasť dotačných programov, kultúry, športu, 

vzdelávania, ale aj samotnej činnosti miestneho úradu. Čo sa týka MČ, je to 3. najväčšia 

MČ v Košiciach. Máme necelých 23 tis. obyvateľov, sústreďujeme život ZŠ, SŠ, 

umeleckého centra, máme niečo výnimočné v meste a je to rekreačná lokalita a voda  

v meste, čiže jazero, ktoré ponúka priestor na športoviská, detské ihriská a niečo 

výnimočné, čo máme a je to klub vodného lyžovania Trixen, máme obchodné centrá  

a prevádzky, ktoré sú v našej správe a vo vlastníctve, prevádzkujeme denné centrum 

seniorov, v našej MČ sú polikliniky, banky atď. Oblasť rozvoja predstavuje techniku,  

s ktorou hospodárime a zabezpečujeme čistotu, údržbu sídlisku, ihriská, športoviská, 

rekonštrukcie, projektové investície, vlastne investujeme aj do verejného osvetlenia,  

v prevádzke máme rekreačnú lokalitu, veľké investície smeruje aj do lesoparku, 

pravidelne sa revitalizuje vodná plocha v mestskej časti, čiže jazera a predstavíme 

mobiliár, do ktorého investujeme dlhé roky a cesty, chodníky, ktoré buď financujeme 

a rekonštruujeme z vlastných zdrojov, ale potom v spolupráci s mestom Košice.  

Čo sa týka strojov, techniky, ktorú máme v podstate, tu si pozrieme potom aj  

na obrázkoch, čiže bez toho, aby sme mohli robiť čistotu, poriadok, údržbu, nemohlo by 

to fungovať bez toho, aby sme teda mali kvalitnú techniku, ktorú postupne 

naskladňujeme, nakupujeme každým jedným rokom alebo ako našetríme finančné 

prostriedky. Čiže netajíme sa tým, že máme autá a vlastne tu je to vypísané. Či minibager, 
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prívesný vozík, autá na zimnú údržbu, kosiace zariadenie, komunálne vozidlo, tu to 

uvidíme, čiže bez týchto pomocníkov by sme si určite nedali rady, pretože čo je 

najdôležitejšie zabezpečiť pre obyvateľov? Je operatívu. Určite nemôžeme čakať,  

ak napadne sneh, 3 dni alebo niekoľko dní, kým sa stroje techniky dostanú do MČ, že 

minimálne tie komunikácie, ktoré sú v našej správe alebo dôležité strategické, si 

dokážeme zabezpečiť prostredníctvom našej MČ a nášho oddelenia. Samozrejme 

súčasťou je aj zametacie vozidlo multifunkčné, bager, ktorý nám slúži a ďalšia technika, 

ktorá je nevyhnutným pomocníkom zabezpečovania plnenia úloh MČ. Čiže na dennej 

báze vykonávame rôzne aktivity, samozrejme podľa ročného obdobia. Takže toto vidíte 

presne, či už je to čistenie ulíc, zametanie, odpratávanie nadrozmerného odpadu, čistenie 

detských ihrísk, polievanie sídliska, čiže toto je pravidelná denná údržba nášho oddelenia 

a referátu čistoty a poriadku. Ja si úprimne neviem ani predstaviť, ak by sme tieto činnosti 

v sídlisku nevykonávali. Čistota, údržba, nebudem toto všetko čítať, čiže čo sa na dennej 

báze robí, či sa upratujú zástavky MHD, verejné priestranstvá, detské ihriská sa čistia, 

upratujú. Čiže toto môžete vidieť. Električkové zastávky. Tieto úlohy by mal si plniť 

niekto iný v tomto meste a je to napr. dopravný podnik, ale napriek tomu, že to nie je to, 

čo by sme my mali robiť, štatút nám to samozrejme nezakazuje a chceme, aby tí naši 

obyvatelia mali čisto. Čiže túto úlohu teda, aby bolo čisté sídlisko, zabezpečujú 

zamestnanci MČ. Môžete vidieť na dennej báze, všetky električkové zastávky, okrem 

dezinfekcie pokiaľ je nevyhnutná, čistenia, zametania, pretože musím vysloviť veľkú 

nespokojnosť a som presvedčená, že ten, kto to má zabezpečovať prostredníctvom 

externej firmy, to nerobí, takže či už verejné priestranstvá, toto sa robí fakt na pravidelnej 

dennej báze. Chodníky sa čistia, lístie, čiže opäť bez komunálneho vozidla bez čistiaceho 

auta, ktoré je multifunkčné, by sme si určite v sídlisku neporadili. Bežná údržba a opravy 

lavičiek, čistenie pieskovísk. Tak isto máme tu v Košiciach kanálovo-poklopovú turistiku 

a pravidelne na pravidelných bázach každý týždeň, mesiac niekde zmizne poklop, čiže ak 

potrebujeme aj s týmto vypomôcť v našej dielni chlapi aspoň do operatívy takýmto 

spôsobom sa to zabezpečí, aby tam nikto nespadol. Čiže opäť vidíte na dennej báze 

čistenie, pratanie, pretože bezpečnosť, čistota, poriadok by mal byť základ a to prvé,  

na ktorom by sme mali v našom meste stavať. Upratuje, čistí sa, pravidelne to potom 

prezentujeme, aby teda obyvatelia videli, čo všetko sa robí. Nadrozmerný odpad  

pri kontajneroch, opäť slabé dosledovanie, slabé vyhľadávanie mestskou políciou, 

pretože tí občania nechcú prezradiť, nechcú povedať, nemajú vedomosť, kto to tam 

prinesie a opäť to stane na pleciach samosprávy a keď nechceme takto žiť na smetisku, 

ostáva to na našich pleciach starostov a musíme vynaložiť finančné prostriedky, aby sme 

sa s týmto popasovali. Čiže opäť naše autá v teréne, v sídlisku, pri strategických uzloch, 

čiže ak nasneží, ak niečo potrebujeme zriešiť, naše autá majú tiež operačný plán, naše 

oddelenie zimnej údržby a aktívne čistíme. Čiže nie je to tak, že na úradoch sa pije káva 

alebo niečo podobné, že tie samosprávy nič nerobia vlastne a táto dokumentácia by mala 

byť aj týmto ukazovateľom. Čo sme sa borili a možno sme sa borili viacerí minulý rok, 

je to aj deratizácia, ktorú sme museli zabezpečiť na 130 kontajneroviskách a vynaložiť 

finančné prostriedky na to a vlastne celú jeseň sa tejto problematike venovať, pretože bolo 

to neúnosné a myslím si, že potkany si nevyberajú len 1 MČ a teda sú rozlezené po celom 

meste. Je to aj výsledok a dôsledok určitých nesystémových krokov, pretože tá 

deratizácia, pokiaľ viem a potrebujem, to nielen to, čo nám regionálny úrad prikáže, nikto 

nám nezakazuje to robiť aj nad rámec, čiže 4-krát sme ju počas obdobia museli opakovať 

z našich finančných prostriedkov. To, čo je vo vnútri sídliska, to je verejný priestor, 

súčasťou toho sú detské ihriská, športoviská, venčoviská. V MČ máme zrekonštruované 

takmer všetky detské ihriská v počte kusov 39 detských ihrísk. Vybudovali sme fit parky, 

pingpongové stoly, workoutové ihriská, atď, čiže jednu časť má v správe MČ, tých je 16, 
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ďalších v podstate 39 dokopy. 16 a 23 som chcela povedať má v správe správa mestskej 

zelene, ale aj tejto organizácii poskytujeme finančné prostriedky. Skutočné výdavky 

vynaložené boli viac ako 0,5 mil. EUR z rozpočtu mesta, je to tam znázornené koľko  

a toto je v podstate transfer, ktorý sme každoročne dávali správe mestskej zelene, takmer 

250 tis. EUR na práve rekonštrukciu a obnovou toho, čo je v správe, pretože správa 

mestskej zelene stále deklarovala, že má nedostatok finančných prostriedkov. Takže 

vynašli sme model a z rozpočtu MČ ako dotácia, finančný príspevok pre správu mestskej 

zelene. Takto vyzerajú ihriská, venčoviská, toto sú konkrétne ihriská v MČ, ktoré sú 

všetky certifikované, rovnomerne rozmiestnené. Doplnili sme do rekreačnej lokality 

alebo do lesoparku, ktorému sme vdýchli život a prešiel kompletnou vlastne obnovou  

a všetkým, čo sme tam inštalovali. To sú všetky ihriská, nebudem ich takto menovať, 

pretože ich je naozaj veľa. Sme tiež jednou z MČ, ktorá bola úspešná vo veľkom projekte 

alebo v súťaží Žihadielko a ušetrili sme 80 tis. a vďaka tejto spoločnosti, ako aj v iných 

MČ, ktoré boli úspešní, sme vlastne na ich vlastne bolo postavené toto ihrisko. Patríme  

k MČ, ktorá má a vybudovala ihrisko aj pre hendikepované deti za 55 tis. EUR a prináša 

naozaj obrovskú radosť a využitie práve deťom, ktoré majú určitý hendikep a môžu sa 

hrať a tráviť čas so svojimi rodinami na tomto ihrisku. Fit parkov máme takmer 5 v MČ 

rovnomerne rozmiestnené, čiže opäť ľudia môžu aktívne tráviť voľný čas v prírode. 

Investovali sme nemalé finančné prostriedky do športových multifunkčnej ihrísk. Tak isto 

máme 6 ihrísk na rozlohe 6 600 m a sú to agility ihriská, čiže pes, verný priateľ človeka 

a aj o túto oblasť sa aktívne staráme, kde máme kvalitné komponenty a rovnomerne  

po sídlisku rozmiestnené tieto venčoviská a agility ihriská. Čiže viete, že 50 % poplatku 

za psa už ide na MČ a takto sme v podstate za uplynulé roky mohli vybudovať aj takéto 

aktivity, takéto ihriská pre túto komunitu obyvateľov so svojimi miláčikmi. 

Rekonštrukcie, projektové dokumentácie, je toho veľa čomu sa venujeme, či už výstave 

parkoviska, sme postavali na Bukoveckej v minulosti v 2014, opravujeme atď. Všetko, 

čo tu bolo, to ani nebudem menovať, pretože naozaj je to rozsiahle. Postavili sme takmer 

100 nových parkovacích miest. Čiže na rôzne rekonštrukcie a investičné projekty sme 

investovali z vlastných finančných prostriedkov viac ako pol milióna, 631 tis. EUR a tu 

to máme možno vidieť na prezentácii, aké rôzne menšie investície, či už oprava vlastného 

majetku, vybudovanie trhoviska, pingpongových stolov, uzamykateľných kontajnerovísk 

a bežnej údržby. Tu máme znázornené parkovisko na Raketovej, kde sme postavali 

dokopy 44 parkovacích miest, na Levočskej ulici, ďalej na Ždiarskej bolo postavaných 

50 v roku 2022, 50 parkovacích miest. Opäť bežná údržba v MČ, polopodzemné 

kontajneroviská, dlhodobá vlastne aktivita v súčinnosti s mestom Košice, čiže už aktuálne 

v MČ je 5 takýchto stanovíšť na budovanie alebo príprave ďalších pokračujeme  

a vyberanie lokalít. Ďalej, verejné osvetlenie. Netajíme sa tým, že ak som hovorila 

bezpečnosť a poriadok, verejné osvetlenie je súčasťou, bezpečnosť ľudí v sídlisku, máme 

tu 111 nových lámp, v rámci toho pripravili sme 12 na veľkých projektov a všetky tieto 

boli lampy inštalované v MČ. Máme ďalšie projektové dokumentácie pripravené  

na vybudovanie lámp, čiže investujeme nemalé finančné prostriedky aj do verejného 

osvetlenia, aby na sídlisku nebola tma a ľudia sa mohli bezpečne po MČ pohybovať. Sú 

to jednotlivé aktivity, vybudovanie trhoviska, správa vybudovanie svetelných bodov, 

inštalovanie, čiže postupne sa snažíme ich doplniť na miesta, kde v skutočnosti chýbajú. 

Ďalšie projekty sú pripravené. Rekreačná lokalita jazero a lesopark, sú to výnimočné 

časti, pretože do týchto častí chodíte aj vy alebo vaši obyvatelia, pretože keď sme robili 

aj prieskum, tak nadpolovičná väčšina chodí obyvateľov alebo Košičanov vlastne  

z celého mesta, z rôznych MČ, čiže nachádzajú sa tam ihriská, športoviská opäť, ktoré 

sme, do ktorých sme my investovali. Máme tam pokrytie internetom, wi-fi, všade sú 

vlastne inštalované kamerové systémy, revitalizácia vody sa robí uplynulé roky  
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v súčinnosti s mestom Košice, kde sa investujú nemalé finančné prostriedky, samozrejme 

sme povinní zo zákona robiť aj rozbor vody, ktorý robíme. Zakúpili sme za posledné roky 

2 prevzdušňujúce sa fontány, mobiliár, celkovo máme 304 nových lavičiek v MČ od roku 

2017, doháňa sa investičný dlh. Máme za to, že pravdepodobne asi najviac, toto je veľká 

požiadavka ináč obyvateľov asi v každej MČ lavičky, koše, mobiliár a pravidelná 

starostlivosť a údržba, stav chodníkov a ciest sa pravidelne monitoruje, komunikuje sa 

s mestom. Čiže ani tu nezaostávame, máme rôzne dokumentácie spracované, aby 

postupne došlo k opravám a rekonštrukciám najviac poškodených a všetkých.  

Za uplynulé roky sme opravili viac ako 20 km chodníkov. Tu sú potom znázornené 

všetky, nebudem menovať, aby som vás nezdržiavala. Čiže jednotlivé lokality, v ktorých 

rokoch, koľko, samozrejme z rozpočtu MČ a určité aj z rozpočtu mesta. Čo je dôležité 

neopomenúť je informačný systém MČ, na každého je veľký nárok a tlak v rámci kyber 

bezpečnosti, informatizácia atď., čiže aj v tomto nezaostávame a investovalo sa viac než 

200 tis. do vecí, ktoré vyplývajú aj zo samotnej legislatívy, či už hardvérov, softwarov, 

licencií, antivírových programov a všetkého, čo mestská časť a správa úradu potrebuje. 

Dotačný program. MČ má zriadený aj dotačný program na podporu aktivít, komunít, 

všetkého, čo v MČ prináša význam a zmysel. Doteraz sme podporili za uplynulé roky,  

za 10 rokov, 184 subjektov a bolo im poskytnutých 110 343 EUR, z kompetencie 

starostky 29 635 EUR, čiže či už občianske združenia a školské združenia, neziskové 

organizácie, kultúra, šport a rozvoj mestskej časti. Projekty a výzvy, zapájame sa  

do rôznych a zapájali do projektov, či už miestne a občianske poriadkové služby,  

v národných projektoch, zriadenia centrum pomoci na miestnom úrade, keď sme sa 

venovali Ukrajine. Kultúra, šport, vzdelávanie, to je vlastne podpora všetkého, čo je  

v MČ, budem prechádzať, čiže máme tu množstvo, množstvo aktivít, dokonca sme 

zriadili priamo na miestnom úrade knižnice Jana Bocatia a prinieslo to naozaj veľmi 

pozitívne odozvy. To podujatie a toto všetko máme samostatné oddelenie kultúry, kde 

vlastne potom naše občianske združenia alebo kultúrne združenia môžu vlastne 

realizovať svoje uskutočňovať aktivity, či vítanie bábätiek do života, Deň Jazerčanov 

atď., talent show a vidíme tu na prezentácii to všetko, čo je vlastne, čím žije tá MČ, o tom 

je ten život v tej komunite, podporovať dá sa povedať a pripravovať širokospektrálne 

podujatia, aktivity pre rôzne skupiny obyvateľov, či už z jari. Tu máme športové podujatia 

na podporu pána, nie podporu, ale memoriál Galovcov v stolnom tenise, čiže určite sa 

pamätáme na pána nebohého poslanca pána Mariána Gála, takže teda to je na jeho 

pamiatku a tie ďalšie podujatia, ktoré vlastne nám prebiehajú počas celého roka a hádam 

môžem povedať, že sú stálicami v rámci toho miestneho komunitného života. Jazerská 

kvapka krvi za 9 rokov viac ako 700 darcov, čiže krásna aktivita, ktorú sme zaviedli. 

Nezabúdame ani na tých, ktorí sú súčasťou našej komunity, sú to seniori, čiže je tradičné 

podujatie, ktoré tu je viac ako 30 rokov, sú jubilanti, Jazerská korčuľovačka, toto je 

kultúra a všetko čo prinášame v MČ v rámci komunity, na ktorých sa zúčastňuje veľké 

množstvo obyvateľov. Jazerské Vianoce. Pravidelne sa zapájame aj do aktivity 

Košických rozprávkových Vianoc, kde jeden deň patrí našim umelcom, ktorí vystupujú 

na tom veľkom krásnom pódiu a prinášajú to najlepšie z Jazera. Čiže veľmi sa vlastne 

tešíme tomuto podujatiu. Samozrejme, ak tam máme umelcov, všetky tieto finančné 

výdavky platí MČ. Sú to ďalšie podporné podujatia, ktoré podporujeme, ďalšie subjekty, 

ktoré realizujú pekné aktivity v rámci MČ. Takže nemusím všetko menovať. Vidíte  

na monitoroch, či je to Jazerský maratón, Leto na jazere, Activ life dlhodobo 

podporujeme, rôzne sídliskové brigády. Máme kultúrne stredisko, to som spomínala a tie 

aktivity nebudem všetky, pretože naozaj, je ich veľa, ktoré pripravujeme a organizujeme 

alebo ich organizujú potom tie ďalšie subjekty, ktoré u nás pôsobia, uvítanie bábätiek  

do života, ktoré sme zaviedli v roku 2016 je naozaj krásnou aktivitou a dá sa povedať 



53 

takou malou podporou a povzbudením tej rodiny, že je v našej MČ vítaná. Talent show 

podujatie na podporu pedagóg roka, úcta k starším ako som spomínala denné centrum 

seniorov, množstvo aktivít, máme denné centrum, čiže aj toto denné centrum vlastne 

vyvíja svoju činnosť, aktivity, cestovanie, kultúrne a samozrejme podieľajú sa potom aj 

na aktivitách Rady seniorov mesta Košice, čiže či máme slávne tie Jazerské mažoretky, 

účastné sú na rôznych potom ďalších sprievodných programoch mesta Košice, spevokol. 

Iné činnosti miestneho úradu, už len v stručnosti preletím, čiže opäť aj my organizujeme 

ako ostatní voľby, sčítanie na čom sme sa podieľali, na šití rúšok, likvidácie alebo vlastne 

pri práci aktivita nelegálnych týchto osád, sme zapojení v projekte duálneho vzdelávania, 

máme participatívny rozpočet, čiže považujeme si za dôležité, aby sa občania zapájali  

do vecí verejných. Veľmi ťažkou témou je marginalizované téma rómske komunity a tá 

sociálna terénna práca. Úspešní sme boli v skate parku, Žihadielko atď., to som hovorila. 

Sme aktívni v sídliskových brigádach, školenia zamestnancov, voľby, referendá, čo 

všetko to obsahuje, nebudem hovoriť, pretože určite viete aj vy a vlastne mnohí ste aj 

toho súčasťou, koľko sme toho pripravili. Takže len na margo, od roku 2016 do 2023 

koľko tých volieb bolo, 16, počet zapisovateľov 394 a 3 696 ľudí sme museli vyškoliť  

a zaškoliť na vlastne na tieto voľby. COVID, samostatná kapitola, šili sme rúška, 

distribuovali do schránok a tak ako ostatní, ale naozaj tie čísla boli veľké, aby čo najviac 

ľudí dostalo v danom čase potrebnú pomoc. Koľko sa mali momiek, mali sme jednu 

samostatnú, čiže MČ nemusela znášať ďalšie výdavky s tým súvisia, ktoré súviseli  

s veľmi ťažkou situáciou, ktorá bola. Beky tam žehlí. Takže centrum materiálnej pomoci, 

máme zriadené na úrade pomoc Ukrajine, participatívny rozpočet, samozrejme máme  

na krásny projekt, nech jazero nestratí srdce, umiestnenie piatich defibrilátorov v MČ  

za 20 tis. EUR rovnomerne a teda znázornené, interaktívny náučný chodník, ktorý nám 

urobila stredná odborná škola Bukovecká v spolupráci s nami, no a toto neslávne územie 

to si zaslúži určite aj vašu minútovú pozornosť, sú to nelegálne osady a problematika 

MRK, ktorá veľmi ťažká vážna téma, ale nesmie sa šmudlať pod koberec a musíme o nej 

často hovoriť, pretože toto nepatrí na územie a 21. storočie, aby ľudia takto žili a je 

vlastne je nevyhnutná pomoc štátu, ale aj mesta v tejto téme. Čiže vidíte sami, ľudia tu 

žijú bez vody, bez elektriny a majú možno nejaký generátor. V takýchto podmienkach 

žijú deti a je to neprípustné. Máme milióny na rôzne projekty, takže toto si nevyžaduje 

rádovo miliardu alebo neviem koľko, ale vyžaduje si našu pozornosť a nájsť riešenie nie 

ako sa nedá, lebo na území mesta, pozrite sa sem, ako to je, čiže deti holé, bosé a z toho 

nám potom plynie množstvo ďalších vecí, kontajnerová turistika, choroby, záškoláctvo  

a kriminálna činnosť. Toto napr. požiar v našej osade Lubina a títo ľudia žijú na plynovej 

rúre ešte k tomu, na strategickom plynovode atď. sa nám po meste rozširujú tieto osady, 

je to veľmi ťažký problém a náročná téma. Oddelenie vnútornej správy, čiže kancelária 

prvého kontaktu na MČ zriadená, čo poskytuje, aké úlohy, to nebudem čítať, evidencia 

obyvateľstva atď., čiže v oblasti, v ktorej sa naši pracovníci MČ venujú a zabezpečujú  

od stravovania dôchodcov, jednorazové dávky v hmotnej núdzi a to je všetko. Verím, že 

som vás kolegovia nenudila. Ešte by sme toho vedeli viac pripraviť, ale pre krátkosť času. 

Ďakujem veľmi pekne za pozornosť a verím, že tú hodenú pomyselnú rukavicu prijme 

starosta, ďalší starosta MČ na ďalšom rokovaní. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta:  Ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc má procedurálny návrh. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len organizačne by som sa chcel s kolegami 

dohodnúť, keďže teraz nás asi čaká bod otvorená samospráva a nie vždy sa dá zabezpečiť 

obed veľmi promptne, ja by som navrhol procedúru, aby obedná prestávka bola teda  

od 12:30 do 13:30. 
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p. Polaček, primátor mesta: Keď môžem do toho vám vstúpiť. Vás len informujem, máme tu  

2 diskutujúcich v Slovo pre verejnosť, čiže rátajme nejakých tých 15 min., čiže ja si 

myslím, že sme schopní omnoho skôr tú prestávku vyhlásiť a dohodneme sa, že bude 

hodina alebo pol hodina. Asi hodina predpokladám.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Opakujem 12:30 sa pravdepodobne ukončia svoje vystúpenie, čiže  

do 13:30, aby sme mali hodinu na jedenie. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Dohodnuté. Myslím, že ani hlasovať nemusíme, všetci súhlasia  

do 13:30 po ukončenom bude Slovo pre verejnosť. Ďakujem pekne. Ešte pán poslanec 

Saxa a pán poslanec Ihnát. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Nedá sa to ináč nazvať ako obrovská hanba, neúcta 

a sklamanie. Verím, že za predsedníckym stolom niekto viedol tento bod 15.1. Skvele ste 

sa prechádzali, skvele ste sa venovali iným bodom alebo iným nejakým veciam, v ktorých 

som mal pocit, že sa tu skvele bavili, v sále bol hluk. Taká neúcta ku tým, čo prednášali, 

žiaľ, už neviem. Chcem sa opýtať, kto v tomto bode viedol schôdzu a nezvládol riadenie 

schôdze. Vy  ste videli, čo sa dialo? Ako sa asi prednášalo starostom, ktorí prednášali. 

Nedá sa vypnúť zvuk telefónu? Má to význam tento bod ďalej pokračovať takto? Chceme 

to? MČ majú rôzne iné kanály ako vedia sa odprezentovať. Vidím, že kolegyne, 

kolegovia, vás to nejakým spôsobom nič z toho neinteresovalo. Snáď okrem pána 

kontrolóra za predsedníckym stolom, nikto nevydržal celý čas sedieť. Preto vás prosím, 

odpovedzte mi, kto viedol tento bod, aby sme sa vedeli s ním porozprávať, ako si to on 

predstavuje do budúcna a vôbec sa zamyslieť, či to má význam. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Iľaščíková má faktickú na pána 

poslanca Saxu. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán kolega. Presne niečo podobné 

som chcela aj ja povedať. Najviac ma mrzelo, že muži vôbec nemali úctu voči žene, keď 

prednášala. Ďakujem pani starostke, mala to veľmi pekne pripravené, klobúk dole  

a úprimne závidím, čo všetko máte v MČ. Myslím tú technickú výbavu. Je vidieť aj vďaka 

tej svojej prezentácii, že svojej MČ rozumieš, riadiš ju veľmi dobre a držím ti palce. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem veľmi pekne. Ja chcem ako sa budem tu orientovať ako 

obidvoch predrečníkov som si vypočul, tieto podobné činnosti vlastne vykonáva  

MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce, okrem jazera napr. ako čistenie jazera atď. Budem to 

potom prezentovať v budúcnosti, na budúcich zastupiteľstvách si to pripravíme. No treba 

povedať, že vlastne ako také najbližšie akcie ako si povedzme o realite vlastne v sobotu 

teraz 01.03. máme fašiangový festival, čiže ľudia sú pozvaní klobásky, čiže hurky aj 

všetko kompletne sú pripravené, no a tak isto 15.03. potom deň pre sídlisko a to je očista 

Sídliska Ťahanovce, takže vlastne už hneď reálne 2 akcie môžem tu odprezentovať 

okamžite hneď teraz. Takže vlastne sú pripravované, ste pozvaní ako občania Sídliska 

Ťahanovce aj Košičania. Takže sa tešíme aj na vás. Všetko. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne od 15/1 sme vyčerpali. Vrátime sa teda k bodu. 

Návrh na uznesenie. Máme návrh na uznesenie? Nech sa páči, prepáčte. 



55 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže obdržali sme návrh na uznesenie 

od predkladateľky. Mestské zastupiteľstvo berie na vedomie Informatívnu správu  

o činnosti po A. Mestskej časti Košice-Západ a po B. Mestskej časti Nad Jazerom Košice. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 28 -  za: 31, proti: 0, zdržal sa: 1  

 

p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý, ďakujem. 

- - - 

 

Bod č. 1 

Slovo pre verejnosť 

 

p. Polaček, primátor mesta: Bod 15/1 sme vyčerpali, vraciame sa, nakoľko je po 12-tej hod., 

k bodu č. 1, ktorým je Slovo pre verejnosť. O slovo pre verejnosť požiadali 2 diskutujúci: 

pán doktor Emil Fraenkel, PhD. a zároveň, pán inžinier Plavčan. Pán doktor chce vystúpiť 

vo veci prípravy petície proti výstavbe apartmánového domu pred hotelom Centrum 

v Košiciach, a pán Plavčan – záväzné a nevyhnutné kvalifikačné predpoklady  

vo funkciách pri riadení a zabezpečovaní činnosti v podnikoch a organizáciách mesta 

Košice. Rečníci majú nárok na 5 min. Diskusia nastáva po poslednom rečníkovi. Nech sa 

páči, pán Fraenkel, máte slovo. Vitajte. 

 

p. Fraenkel, občan mesta Košice: Pán primátor, keby bol trocha silnejší mikrofón, lebo. Takže, 

vážený pán primátor, páni námestníci, pán hlavný kontrolór, pani poslankyne, páni 

poslanci. Som doktor Fraenkel, je pre mňa česť a radosť, že môžem pred týmto vysoko-

váženým fórom prehovoriť, ako predseda petičného výboru občanov Palárikovej ulice 

a Ludmanskej ulice, vo veci petície proti výstavbe apartmánových domov na Námestí 

Osloboditeľov pred hotelom Centrum. Ako je vám už z tlače určite známe, pôvodné 

stavebné povolenie, na výstavbu hotela po zbúraní nedokončeného kongresového centra, 

bolo vydané v roku 2010. Pardon. Odvtedy sa viackrát predlžovalo. Svoj podnikateľský 

zámer tam má aktuálne spoločnosť Košice Project Development, ktorá má síce sídlo  

v Bratislave, ale spoločníkmi sú cyperské firmy, konateľmi Ján Krnáč a Štefan Beleš. 

Vzniknúť tam má 286 apartmánov, 345 podzemných parkovacích miest. Developer sa 

rozhodol pre apartmánový projekt, a nie projekt, ktorý by rátal s výstavbou bytov, aby sa 

prispôsobil pôvodne vydanému stavebnému povoleniu na hotel, a vyhol sa požiadavke 

pri výstavbe bytov, ktorá si vyžaduje väčší počet parkovacích miest. Naše problémy  

s výstavbou by som zhrnul do niekoľkých bodov: Po prvé – otázka parkovania. Už teraz 

je v okolí neúnosná situácia, aj napriek rezidenčnej zóne, pretože parkovacie miesta 

využívajú návštevníci Auparku, ktorí chcú ušetriť. Ak tam denne pribudne desiatky, 

pribudnú desiatky návštevníkov, ktorí nebudú môcť mať miesto v podzemnom 

parkovisku, pretože sa s tým na základe projektu ani neráta, situácia sa ďalej enormne 

zhorší. Za dva, druhý bod – otázka dopravnej prístupnosti počas výstavby, aj po výstavbe. 

Pán hlavný architekt, Peter Kropp, sa už vyjadril v denníku Korzár, že počas výstavby 

mechanizmy pôjdu cez Palárikovu ulicu, nakoľko Palárikova aj Ludmanská ulica sú 

jednosmerné ulice, s jedným jazdným pruhom, s jediným výjazdom na Jantárovú ulicu, 

počas výstavby okolo našich domov prejdú denne desiatky stavebných mechanizmov. 

Čiže, čaká nás denne, 16 hod. denne to, čo si pamätáme ešte z výstavby Auparku. Ak už 

spomínam Aupark, počas vŕtacích prác jeho základov, v roku 2009, praskali plášte už 

vtedy čerstvo zateplených blokov na Palárikovej 1 až 11 a bytové spoločenstvá si museli 
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ich opravu platiť na vlastné náklady. Po dokončení výstavby, keď tam pribudnú stovky 

áut, ktoré nebudú mať výjazd na Južnú triedu ako sa, ako sa zabezpečí plynulé dopravné 

napojenie na Jantárovú ulicu, pýtam sa. Počas opravy Jantárovej ulice, v auguste 

minulého roka, tam boli počas špičky 500 m kolóny áut, siahajúce až po obchodné 

centrum Cottbus. Tretia otázka – otázka kvality života. V takto zahustenej obytnej zóne 

treba rátať s efektom králikárne, keďže si budú obyvatelia, keď si budú obyvatelia 

Palárikovej 1 a 3 a nových apartmánov, navzájom vidieť do kuchyne, pretože budú  

od seba vzdialení asi 30 m. Po tretie – otázka zapustenia cesty pod povrch Námestia 

osloboditeľov. Samostatným dôvodom, prečo plochu nezastavať, je skutočnosť, že  

v posledných desaťročiach na Námestie osloboditeľov plánovalo tak, aby cestná doprava 

bola presunutá do úrovne pod povrch námestia. Nestalo sa tak, ani pri výstavbe Auparku. 

Povolenie k výstavbe apartmánových domov zrejme navždy zablokuje riešenie 

zapustenia tejto cesty pod námestie. Ďalšia otázka, štvrtá – otázka územného plánu. 

Bytová výstavba v tejto lokalite nie je v súlade s územným plánom mesta Košice. Územný 

plán mesta Košice dnes právoplatný, ani ten navrhovaný, bytovú výstavbu v danej lokalite 

nenavrhuje a nerieši. A či ide o byt alebo apartmán, dámy a páni, je cynická hra  

so slovíčkami, využívajúca dieru v zákone. Dámy a páni, ide o posledné voľné pozemky 

v osi Hlavnej ulice, nakoľko vybudovaním Auparku sme stratili po stáročia zachované 

námestie. My, signatári petície, žiadame aby sa s okamžitou platnosťou zrušilo stavebné 

povolenie, a tieto pozemky od vlastníkov, mesto Košice zamenilo alebo odkúpilo  

a následne skultúrnilo na využitie pre všetkých Košičanov – trhy, akcie a podobne. Máme 

za to, aby sa ani v budúcnosti nemohli využiť developermi, na stavebné účely. Zastávame 

názor, že Stavebný úrad mesta Košice, vydaním tohto rozhodnutia, porušil Ustanovenie 

Zákona č. 50/76 o územnom plánovaní – § 34, § 39, § 59, ja tie body nebudem čítať, 

pretože sme si ich konzultovali s právnikmi, ako aj Zákon 2006 o životnom  

prostredí – § 29, tým, že sa nám, ako vlastníkom bytov a pozemku, bezprostredne 

susediaceho s pozemkom plánovanej výstavby, nebolo priznané právo účastníkov 

územného a stavebného konania, a vydaním stavebného povolenia boli dotknuté naše 

vlastnícke práva. V prípade, že sa našej žiadosti zo strany MMK nevyhovie, dávame 

podnet na príslušné orgány, na predbežné opatrenie. Vážené panie poslankyne a páni 

poslanci, obraciame sa na vás aj s odôvodnením na Zákon č. 369/90, podľa ktorého 

zvolení poslanci, starostovia a primátori, skladajú sľub, že budú ochraňovať a obhajovať 

záujmy obce a jej obyvateľov, a nie developerov. Taktiež, že v najdôležitejších otázkach, 

budú vyhlasovať miestne referendum, a zvolávať zhromaždenie obyvateľov. Podľa 

projektového manažéra Cresco Real Estates, Cyrila Chovana, v denníku Korzár, má táto 

stavba vraj mať polyfunkčný charakter, s hotelom, obchodmi a kanceláriami. Pýtam sa 

vás, páni poslanci a pani poslankyne, považujete vy za polyfunkčný objekt, keď  

na prízemí je jedna trafika a nejaký butik? Táto barabizňa, táto stavba má uzatvárať južnú 

siluetu košickej Hlavnej ulice, ktorou okolie nadobudne, má nadobudnúť veľkomestský 

charakter? Pán hlavný architekt, posledný odstavec, prepáčte. Pán hlavný architekt, Peter 

Kropp uvádza, že táto stavba má vraj mať, citujem „architektonicky nadčasový charakter, 

a vymedziť profil nárožia Južnej triedy, a zastávať funkciu občianskej vybavenosti“?  

Pán architekt, pochybujem. U mňa, ako vysokoškolského pedagóga, by to neprešlo ani 

na zápočet. V tomto zmysle vás, vysoko-vážené zastupiteľstvo, vrátane pani starostky  

Juh – pani Anny Súkenníkovej, láskavo prosíme, aby ste miesto tých 35 EUR na m2  

na ďalšiu predvolebnú kampaň, zastupovali naše záujmy, a nie záujmovú skupinu dvoch 

Bratislavčanov, ktorá skrývajúc sa za výhody cyperského daňového raja, chce obrať 

Košičanov, aj o posledné m2, ktoré z pôvodného námestia zostali. Dať im za to nejaký 

ponižujúci barák, a pritom si dobre namazať vrecká. Pán primátor, všetci robíme občas 

chyby, pri výbere hlavného architekta ste asi nemali šťastnú ruku. Ale projekt takéhoto 
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charakteru, je dobrý akurát na to, aby sa nám dvaja bratislavskí špekulanti vysmievali, že 

týmto sedliakom... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán Fraenkel... 

 

p. Fraenkel, občan mesta Košice: Posledná veta, posledná. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán Fraenkel, máte 5 min. 

 

p. Fraenkel, občan mesta Košice: Že tým dvom sedliakom na východe je dobrá aj králikáreň, 

ktorá sa hodí skôr na sídlisko v okresnom meste, než ako protipól Dómu sv. Alžbety.  

Pán primátor, budú vaši vnuci na vás hrdí, keď sa raz budú kochať z veže katedrály 

južným smerom, a konštatovať, že toto dal postaviť ich starý otec? Úpenlivo vás prosím, 

pán primátor, nenechajte sa opiť rožkom, ako niektorí vaši podriadení a naši volební 

zástupcovia na Juhu. Ďakujem pekne, že ste si ma vypočuli, ďakujem za pozornosť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Podľa rokovacieho poriadku, nie je priestor  

na diskusiu. Diskusia je až po ukončení všetkých vystupujúcich, tzn. pokračuje pán 

inžinier Plavčan, nech sa páči, s témou Záväzné a nevyhnutné kvalifikačné predpoklady. 

 

p. Plavčan, občan mesta Košice: Dámy a páni, chcem vás oboznámiť, že v záujme prosperity 

a spravodlivosti, som hmotný Trestný zákon, expressis verbis, komplexne, podrobnou 

analytickou syntézou a reštriktívnou interpretáciou, rigorózne a kontemplatívne,  

s porozumením konzistentne konfrontoval s Romanus iuris – rímskym právom, teda 

s výrokom, ktorý vyslovil veľký rímsky filozof a právnik, Marcus Fabius Quintilianus, 

v tomto kontexte: „Culpa non caret, qui re non intelectae, se immisceret“ – Nie je bez 

viny, kto sa zamiešal do veci, ktorej nerozumie. Kto teda, expressis verbis, konštitutívne 

zakladá a generuje v práve a spravodlivosti evidentne explicitnú, a kogentne obligatórnu 

prikazujúco-záväznú predikciu znakov skutkovej podstaty, v kontexte spravodlivosti, že 

ten kto nemá adekvátne odborné predpoklady a vecne príslušnú kvalifikáciu, vzdelanie, 

teda laik a diletant, a vykonáva zodpovednú odbornú funkciu, eventuálne hovorí do vecí 

a rozhoduje o nich, avšak bez znalostí, a nerozumie im, evidentne pácha trestný  

čin – Zavinenie z nedbanlivosti a tak teda v spoločnosti vznikajú obrovské 

a nenahraditeľné morálne a ekonomické škody. V tejto súvislosti, citujem hmotný 

Trestný zákon: „Trestný čin je spáchaný zavinením z nedbanlivosti, ak páchateľ vedel, že 

môže, spôsobom v tomto zákone, porušiť alebo ohroziť záujem, chránený týmto 

zákonom, ale bez primeraných dôvodov sa spoliehal, že také porušenie alebo ohrozenie 

nespôsobí, alebo, písmeno b) nevedel, že svojím konaním môže také porušenie alebo 

ohrozenie spôsobiť, vzhľadom na okolnosti, a na svoje osobné pomery, vedieť mal a moh. 

To je tá kvalifikácia. Osobné pomery, to je tá kompetencia, vzdelanie. Je to ergo 

podopreté, a posilnené aj medzinárodným európskym právom. Kontext a dikcia tejto 

právnej normy, silne akcentuje, aby nebolo zatracované, dehonestované, ponižované  

a popreté vzdelanie, vedomosti a znalosti. Teda adekvátna, vecne príslušná a odborná 

kompetencia. Je treba tiež s rigoróznym akcentom vysloviť, že doteraz uvedené zavinenia 

z nedbanlivosti boli, zo strany advokátov a prokuratúry nezodpovedne prehliadané, 

a z aspektu súdov, nebola tomu venovaná adekvátna odborne-právna, analyticko-

syntetická pozornosť. Táto právna zásada, expressis verbis, evidentne explicitne 

a obligatórne, konzistentne vychádza z kogentnej dikcie Hmotného trestného práva.  

Bola na môj podnet už aplikovaná vo viacerých súdnych procesoch, s úspešným 

výsledkom. Analógia, to ako keby niekto bol poverený riadiť auto bez vodičského 
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preukazu. Elektrikár robil lekára. Politológ ekonóma. To je nonsens. Absurdita. Dámy 

a páni, s takýmito praktikami, ak vám skutočne záleží na rozvoji a zveľaďovaní nášho 

krásneho mesta, je treba urýchlene a nekompromisne skončiť. Vždy je potrebné sa 

postaviť veci čelom, odborne a pragmaticky, a nie bľabotaním politicky. Je nedôstojné, 

ak sa odborne nespôsobilý vo funkcii bez pokory tvári a robí kvázi ramená, že sa 

všetkému rozumie. Preto je potrebné znovu pripomenúť, že stále platí aktuálna zásadná 

axióma a norma rímskeho práva: „Ergo auctoritas racionis, romanus iuris“ teda autorita 

rozumu v tomto kontexte: „Creatio et functio, peritus non existere“ – „Zvolením 

a s funkciou, odbornosť nevzniká“. Dámy a páni, v tomto kontexte a v týchto 

súvislostiach je treba tiež s akcentom vysloviť, že už veľký grécky filozof a zákonodarca 

Platón, vyslovil: „Každý má robiť len to, na čo má schopnosti a odborné predpoklady“. 

A apropo, a ešte čosi. Znovu, kompetentne žiadam poslancov Dozornej rady mestských 

lesov o reportovanie svojej činnosti Dozornej rade. A pánovi riaditeľovi MMK, znovu 

kompetentne pripomínam, že na moje vysoko odborné návrhy a riešenia, zatiaľ spätná 

väzba ku mne od vás neprichádza. Ja som pre rozvoj a zveľaďovanie nášho krásneho 

mesta, konkrétne a hmatateľne, veľa urobil. Chcem ešte dodať a zdôrazniť, že pravda 

oslobodzuje, a preto by sa mala hľadať, a nie postulovať. Ďakujem za pozornosť.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujeme, pán Plavčan. S faktickými, pani poslankyňa 

Súkeníková a Iľaščíková, neviem či. Nech sa páči. 

 

p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Rada by som 

reagovala na pána predsedu petičného výboru, pána doktora Fraenkela. MČ Juh sa snaží 

vždy hájiť záujmy svojich občanov, a byť takým dôležitým hlasom v otázkach. V tejto 

súvislosti chcem ale zdôrazniť, že o danom zámere rozhoduje hlavne Úrad hlavného 

architekta a Stavebný úrad. My máme iba, dá sa povedať, že také poradné stanovisko  

pre tieto úrady. MČ do dnešného dňa oficiálne nebola zatiaľ oboznámená s petíciou, ani 

sme sa s pánom predsedom petičiarov nestretli. Pokiaľ bude nejaká petícia na našej MČ, 

tak sa ňou budeme samozrejme zaoberať. Chcem však aj to deklarovať, že nám vôbec 

nejde ani o poplatok za rozvoj, lebo boli už aj tuná také informácie. Poplatok za rozvoj 

máme aj z iných projektov, takže nepotrebujeme výstavbu Námestia osloboditeľov.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou ešte pani poslankyňa 

Iľaščíková. A potom, keď dovolíte, kolegovia, dám priestor pánovi Kroppovi, aby 

zareagoval. Nech sa páči. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len, chcem, viem že to bude boj asi 

na dlhé trate, ale držím vám veľmi prsty. My sme také niečo zažili, u nás v MČ Šaca, kde 

sme sa naraz dozvedeli, že medzi domami, pri kultúrnej pamiatke, má vyrásť  

5-poschodový obytný dom. A nakoniec sme sa dozvedeli a projektant nám prezradil, že 

takáto info a diera v tomto, kde našli pozemok, vyšla priamo z ÚHA. Čo ma veľmi mrzí, 

to bolo v minulosti, nehovorím teraz. Čiže vám veľmi držím palce. Nám sa to podarilo 

nejakým spôsobom odvrátiť. Aj účasťou, aj bojom ľudí, aj záujmom médií o to. Čiže, aj 

týmto spôsobom sa to nepodarilo, tak vám držím palce, veľmi.  

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, poprosím teda pána Kroppa, aby zareagoval 

na prednesené tie výhrady.  

 

p. Kropp, hlavný architekt mesta: Dobrý deň. Já bych chtěl zareagovat na to první, na tu první 

lokalitu, to znamená, ta lokalita na tom nároží Jižnej třídy a Palackého. I ten projekt je 
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pro nás neznámý, v té situaci tak jak byl, jak byl idealizován, my ho neznáme. Já jsem 

byl, já jsem byl otázán, jaký na to mám názor, odborný názor. Ten jsem vyjádřil, ale co 

se týče toho vlastního detailu, jakým způsobem, jak co, jaké funkce tam jsou, o tom 

v detailu vůbec nic nevíme. A my jsme se, de facto, k tomu vůbec jako nevyjádřili. Vím, 

že v minulosti ten projekt byl předložen útvaru hlavního architekta v jiné podobě. 

A k tomu bylo, de facto, jako doporučeno, nebo byl, byl de facto, vydán souhlas. Osobně 

si pořád myslím, že to je parcela, která je, kterou je potřeba zastavět, právě proto, aby se 

z náměstí, které je, z Náměstí osvoboditelů stalo opravdu náměstí, a ne dopravní 

křižovatka. Jakým způsobem, by měla ukázat soutěž. Ale každopádně, to není parcela, 

která by měla být, která by neměla být, která by neměla zůstat nezastavěná. Tak to můžu, 

teďka, v tomhletom momentě říct. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Čiže, ani mesto dnes nemá aktualizovaný 

tento projekt. To znamená, nemáme, k ničomu sme sa ešte zatiaľ nevyjadrovali, ani sme 

sa nemali k čomu vyjadrovať v podrobnej mierke, ani nič povoľovať. Poprosím pána 

poslanca Karaffu, nech sa páči. 

  

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som rád reagoval na prvého 

vystupujúceho. Ja som o tom probléme čítal v denníku Korzár, asi 2-3 týždne dozadu. 

Celkom ma to zaujalo, a keďže ste tu, ja by som vás chcel poprosiť, lebo pomerne veľa 

údajov ste povedali, a aj niektorých, ktoré sú zaujímavé, keby ste vedeli to, čo ste čítali, 

poslať mi mailom. Čo je tam pre mňa taká zaujímavá vec, nevedel som to v tejto chvíli 

rýchlo nájsť, akým spôsobom my máme vysporiadané, z hľadiska VZN o tom parkovaní, 

akým spôsobom sa tak takýto objekt bude dať zaradiť, a ako budú mať tí budúci vlastníci 

apartmánových bytov prístup k parkovacím kartám, lebo nebudú spĺňať tú normu  

pre výstavbu parkovania, pre výstavu parkovacích miest, ako majú v podstate samotné, 

samotné byty. Podobná situácia, síce sú to postavené už budovy, máme ju aj tuná  

na Terase, na Luníku II, aj na Luníku V, a v podstate aj na Juhu, na Krivej už sa ozvali 

obyvatelia, kde jeden veľký investor prerába v podstate bývalé podnikateľské centrá.  

Čo mňa ešte zaujíma z toho, z toho hľadiska, aké bolo vydané stavebné povolenie.  

To stavebné povolenie má nejakú platnosť, a potom sa tá platnosť dá predĺžiť, čiže keby 

sme sa na to vedeli pozrieť, akým spôsobom bola predlžovaná tá platnosť, lebo toto je, 

vzhľadom na to, že prešla tak dlhá doba, tak toto je pomerne zaujímavá vec. A padol tu 

ešte taký argument z pléna, kolegovia, sme mali takú výmenu, že ten poplatok za rozvoj 

je 35 EUR. Nie je to síce bytová budova, ale vnímam to tak, že vzhľadom na to katastrálne 

územie je to v časti „ostatné budovy“, čiže tých 35 EUR by tam malo byť. Ale v každom 

prípade ja vnímam tú lokalitu tak, že ak tam má pribudnúť nejaký ďalší bytový komplex, 

a ak teda bude taká zhoda z hľadiska územného plánu, resp. aj nejaká možnože 

spoločenská zhoda, tak potom má spĺňať také podmienky, aby nám nevznikali v danej 

lokalite ešte väčšie problémy. Celkom úspešný príklad spolupráce s investorom je  

na Severe, ale o tom možno povie viacej môj pred - môj rečník, ktorý bude nasledovať 

po mne. A ešte jednu takú poznámku, pokiaľ ide o ten technický stav objektu, čo by som 

odporúčal ako vlastníkom bytovej, bytových domov, nechajte si spracovať, ale zase je to 

vecou komunikácie s investorom, nechajte si spracovať znalecký posudok, a ak by aj 

došlo k tomu, že sa teda dôjde k výstavbe, aby bol zaviazaný investor, že v prípade, ak 

vzniknú nejaké škody činnosťou výstavby a na bytovom dome, ktorý teda bude nejakým 

spôsobom staticky posúdený, aby v podstate zabezpečil odstránenie týchto škôd. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem.  
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p. Karaffa, poslanec MZ: Čo je, čo je komplikované je to... 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, 3 min. Uberme. Ďakujem. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: ...že sú to cyperské spoločnosti, kde už potom ťažko. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Ténai, nech sa páči. 

 

p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som tiež k pánovi z juhu, ako prvému rečníkovi, možno 

dal troška do pozornosti to, čo je aj napr. u nás na Severe. My riešime tiež jeden priestor, 

dlhodobo. Je to objekt bývalých tlačiarní. Je to objekt bývalých tlačiarní, kde MČ veľmi 

intenzívne komunikuje s investorom, veľmi intenzívne komunikuje s obyvateľmi. 

Nastavujeme si tieto veci aj za pochodu. Boli samozrejme, bola nejaká nespokojnosť 

obyvateľov na začiatku, ale pre nás bolo dôležité to, aby boli aj spoločné stretnutia.  

Aj teraz chystáme ďalšie stretnutie investora s obyvateľmi, aby išiel ten informačný tok, 

a tá komunikácia, aby bola. A to, čo aj kolega, pán Karaffa, spomínal, v podstate áno, 

vždy tá komunikácia s investorom prinesie pre tých obyvateľov nejaké výhody, a aj tie 

požiadavky, ktoré máte, treba si odkomunikovať. Čiže, ak je záujem aj zo strany MČ,  

u nás bol, na Severe. Myslím si, že aj na Juhu je. Takže treba komunikovať, nájsť ten 

priestor medzi obyvateľmi, medzi investorom, pretože všetci raz budeme žiť v nejakom, 

možno spoločnom časopriestore, na jednom priestore, a načo si máme robiť od začiatku 

zle? To znamená, aby sa tieto veci odkomunikovali, odkomunikovali sa reálne 

požiadavky, ktoré môže aj investor splniť. A keď investor je rozumný a chce, chce  

v tomto priestore fungovať, relatívne bezproblémovo, tak bude týchto obyvateľov 

počúvať. Čiže toto je úloha, vlastne, na miestnych poslancov, na MČ. A ak by ste mali 

záujem, tak nech sa páči, môžete sa aj kľudne ku mne obrátiť. Máme skúsenosť 

s tlačiarňami. Aj pán námestník, aj ja, dlhodobo komunikujeme s týmto investorom, 

komunikujeme s obyvateľmi, takže sme taký, nazvem, taký troška, taký svetlý príklad 

toho, že investor-developer nie je náš nepriateľ, ale poďme hľadať možnosti, poďme 

hľadať spoločne, čo nás posúva ďalej, pretože my tu nemôžme zakonzervovať toto mesto, 

nikto, nikto to nechce. Nikto to nechce, samozrejme ani z nás. Ale ten rozvoj musí byť 

logický, rozumný, a hlavne pre všetkých výhodný. Takže, hlavne pre nás všetkých, 

výhodný. To znamená, aj tieto podmienky, ktoré sú, keďže sme ešte ale vlastne ani 

nevideli, čo sa vlastne tam má stavať, nevieme záujmy tohto investora, tak poďme s ním 

komunikovať, poďme riešiť tieto veci. Ďakujem, toľko som mal ako pripomienku. Čiže 

ak chcete, kľudne oslovte aj mňa, alebo kolegov ďalších, veľmi radi sa toho zúčastníme. 

Takisto si myslím, že aj mestská časť Juh bude veľmi aktívna v tomto. Ďakujem. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickými na predrečníka, pani poslankyňa 

Súkeníková. 

 

p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Áno, aj z pozície MČ máme záujem 

komunikovať s obyvateľmi, stojíme na ich strane. Ale samozrejme, urobiť nejaké verejné 

prerokovanie projektu, nemáme s tým problém si zavolať investora, a nájsť ten konsenzus 

a nejakú zlatú strednú cestu, aby aj ten pôvodný obyvateľ bol spokojný, ale aby nezastal 

rozvoj MČ. Chcela by som ešte podotknúť, že tam je stavebné povolenie, platné 15 rokov. 

Tak, je to, 15. 15, pokiaľ mám dobré informácie. To bude predmetom zákona. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: To, to bude asi predmetom tiež posudzovania, zo 

strany ÚHA, vzhľadom aj na zmenené normy. Pán poslanec Géci, nech sa páči. 
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p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem, ďakujem veľmi pekne. Chcem reagovať 

k pánovi starostovi, predrečníkovi, kolegovi, ale zároveň nadviazať aj na pána doktora, 

ohľadom petície. V podstate, musíme si uvedomiť, že pravdepodobne, a nečudujem sa 

obyvateľom, ktorí takýmto spôsobom k tomuto problému pristupujú, lebo stavebné 

povolenie ktoré je, a to nevieme, či je reálne platné. A či je platné, a či bol dodržaný 

zákon, každé 2 roky ho predĺžiť. Alebo či formálne splnili oznamovaciu povinnosť 

začiatku výstavby, lebo v tomto prípade by nebolo, nebolo by potrebné to predlžovať, 

lebo formálne len nemali oplotené stavenisko, predpokladám, keď by začali akože  

s výstavbou, ktorá by prebiehala 15 rokov. Ale v podstate, minimálne z technickej 

dokumentácie a z právneho hľadiska nie som si istý, že či pôvodne vydané stavebné 

povolenie je totožné s tým aktuálnym zámerom, ktorý je. Takže. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Áno. Áno, tak ako povedal pán Kropp, keď príde nový 

zámer, resp. tento zámer na posúdenie, bude to tiež s cieľom preverenia. Ďakujem ešte 

raz, veľmi pekne. Ak sa nehlási nikto ďalší do diskusie, uzatváram tento bod. Ďakujem 

aj prihláseným občanom, a poprosím, teda kolegovia, stretneme sa o 13:30. Ďakujem. 

Tak, dohoda bola 13:30. Tak 13:40, ďakujem ešte raz, veľmi pekne. 

- - - 

 

- - - po prestávke - - - 

 

Bod č. 16 

Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP pre projekt „Aktualizácia plánu 

dopravnej obslužnosti“ 

 

p. Polaček, primátor mesta: V rokovaní je vás 25 prítomných, tzn. je to nadpolovičná väčšina 

hlasov, a budeme pokračovať bodom č. 16 Informácia o príprave a podaní Žiadosti o NFP 

pre projekt „Aktualizácia plánu dopravnej obslužnosti“. Nech sa páči, otváram rozpravu. 

Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo to v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Aktualizácia plánu dopravnej 

obslužnosti“, podľa predloženého návrhu. Koniec návrhu.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 29 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
- - - 

 

Bod č. 17 

Predloženie Žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom realizácie projektu: 

„Modernizácia Vyhliadkovej veže Hradová v Košiciach“ 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 17 otváram bod Predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Modernizácia vyhliadkovej veže 

Hradová v Košiciach“. Nech sa páči, otváram rozpravu. Vyhliadkovú vežu všetci 

poznáte. Uzatváram rozpravu, poprosím návrh na uznesenie. 
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p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje po a) predloženie žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok za účelom realizácie projektu „Modernizácie vyhliadkovej veže 

Hradová v Košiciach“, po b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami 

poskytnutia pomoci, po c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie 

realizovaného projektu, po d) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených 

výdavkov z rozpočtu mesta a po e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti 

projektu minimálne 5 rokov po ukončení realizácie projektu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Prosím, nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 30 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 

 
Bod č. 18 

Príprava a vypracovanie žiadostí o NFP s názvom „Vybudovanie centra služieb  

pre seniorov Gerlachovská 10 v Košiciach“ v rámci výzvy s názvom „Budovanie sociálnej 

infraštruktúry“, kód PSK-MPSVR-053-2024-ITI-EFRR, a v prípade schválenia ŽoNFP 

jej realizáciu a financovanie 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďalším bodom je bod č. 18 Príprava a vypracovanie žiadosti o NFP, 

s názvom „Vybudovanie centra služieb pre seniorov Gerlachovská 10 v Košiciach“  

v rámci výzvy s názvom „Budovanie sociálnej infraštruktúry“. Nech sa páči, otváram 

rozpravu. O tomto projekte sme tiež mnohokrát rozprávali. Jedná sa o teda vybudovanie 

centra, ktorý takisto, financovanie máme z nášho územného mestského rozvoja, v rámci 

kooperačnej rady bol schválený. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

  

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som len chcel spracovateľom poďakovať, 

lebo dobre je spracovaný materiál. A sú tam aj údaje, čiže ja som len chcel takto 

poďakovať za dobre spracovaný materiál a samozrejme to podporím.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak nie sú ďalšie pripomienky, otázky, návrhovú 

komisiu poprosím o návrh na uznesenie. Verím, že začneme stavať už tento rok. 
 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje predloženie žiadosti o nenávratný finančný 

príspevok za účelom realizácie projektu s názvom „Vybudovanie centra služieb  

pre seniorov Gerlachovská 10 v Košiciach“, po b) zabezpečenie realizácie projektu v 

súlade s podmienkami poskytnutia pomoci, za c) zabezpečenie finančných prostriedkov 

na spolufinancovanie a financovanie prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu 

mesta a po d) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu minimálne 

10 rokov po ukončení realizácie projektu. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem, nech sa páči, prosím hlasujte. 
 

Hlasovanie č. 31 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
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Bod č. 19 

Zapojenie Mesta Košice do projektu „Green Responsible Innovative Procurement / 

Zelené zodpovedné inovatívne verejné obstarávanie” 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom č. 19, ktorým je Zapojenie mesta Košice  

do projektu „Zelené zodpovedné inovatívne verejné obstarávanie“. Nech sa páči, otváram 

rozpravu. Je to tiež veľmi zaujímavý projekt. Pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem veľmi pekne. Kolegyne, kolegovia, ja by som 

vám chcel len poďakovať, nielen, verím tomu, za podporu tohto projektu, ale aj  

za podporu toho, že mesto Košice sa zapojilo, aj s vašou podporou, do siete 100 

klimaticky neutrálnych a smart miest. Už v roku 2019 som aj ja čelil otázkam, poviem to 

úprimne, aj na služobné cesty, že „Prečo cestujem do Ľubľany?“. Práve tieto cesty a tieto, 

budovanie týchto kontaktov, nám vytvorilo túto možnosť, zapojiť sa do tejto naozaj 

excelentnej siete v rámci Európy. A následne, vďaka tomuto zapojeniu, je toto už  

2. projekt, ktorý získavame. Boli sme priamo oslovení mestom Oslo, aby sme sa zapojili 

do tohto projektu, a čerpali z tohto projektu skúsenosti, a práve to, akým spôsobom vieme 

zaviesť zelené verejné obstarávanie v Košiciach. Čiže ešte raz, veľmi pekne vám 

ďakujem, a verím tomu, že v týchto zelených projektoch na zlepšovanie fungovania našej 

samosprávy, budeme naďalej pokračovať. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, návrhová komisia. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje zapojenie mesta Košice do projektu 

„Zelené zodpovedné inovatívne verejné obstarávanie“, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 32 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, návrh bol prijatý. 
- - - 

 

Bod č. 20 

Financovanie investícií mesta Košice a Dopravného podniku mesta Košice 

prostredníctvom Európskej investičnej banky 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom č. 20, ktorým je Financovanie investícií mesta 

Košice a Dopravného podniku mesta Košice prostredníctvom Európskej investičnej 

banky. Jedná sa o jedinečnú príležitosť získať výhodné financovanie od EIB, ktoré by 

umožnilo realizovať strategicky rozvojové projekty s dôrazom na udržateľnosť  

a modernizáciu mestskej infraštruktúry. Ponuka zahŕňa zároveň možnosť kombinácie 

úveru s grantom od EIB v rámci mechanizmu spravodlivej transformácie, čo môže značne 

znížiť naše náklady na financovanie všetkých rozvojových projektov, ktoré v Košiciach 

máme. Toto je len informatívna správa, tzn. naším cieľom je túto tému otvoriť a v prípade, 

že teda poviete, že ok, sa vám pozdáva toto riešenie, tak začať s bankou už nielen 

informatívne, ale rozpracovať komplet ponuku, prediskutovať s nimi všetky naše 

požiadavky, ktoré by sme chceli prefinancovať a následne možno v apríli, možno  

v 6. mesiaci by sme pred vás predložili už konkrétne konkrétnu ponuku od banky, aj 
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konkrétne projekty, ktoré by sme s nimi dohodli, že by bolo možné prefinancovať  

a zároveň na nich získať aj dotáciu, ktorá je veľmi zaujímavá v rámci tejto ponuky.  

Jedná sa o projekty, ktoré sa hlavne týkajú energetickej účinnosti, či už je to modernizácia 

kompostárne, verejný cintorín, krematórium, takisto sa jedná o prevádzkové budovy, 

zníženie energetických náročností škôl, tak isto sa týka zníženie energeticky 

rekonštrukcia polikliniky KVP, zdravotného strediska v Ťahanovciach, takisto by sme 

mohli získať dotáciu aj na sociálne služby Gerlachovská, o ktorej sme hlasovali pred 

chvíľkou a takisto aj do cestnej infraštruktúry, či už do parkovania, oporných múrov, 

podchodov, mostov, osvetlenia a podobne. To je jedna časť a tá druhá časť hovorí  

o dopravnom podniku mesta, kde zároveň uvažujeme prefinancovať nákup elektrických 

autobusov v rámci obmeny dieselových autobusov za bez emisné a tak isto aj 

rekonštrukcia depa z dôvodu kapacitného obmedzenia areálov na Hornádskej ulici na to, 

aby sme mohli budúce elektrobusy a ďalšie stroje a zariadenia mať kde parkovať a zvýšiť 

kapacitu dopravného podniku, čo je naším veľkým záujmom, pretože naozaj sa posledné 

obdobie sústredíme na to, aby sme urobili čo najviac v našej verejnej doprave, aby sme 

dopravný podnik posilnili, aby sme ho modernizovali, aby sa ľudia cítili v našich 

hromadných prostriedkoch dobre, aby sme zvýšili frekvencie četnosti a jednoducho sme 

mohli sa pohnúť ďalej. Samozrejme zároveň tu rozprávame aj o MET-ke, modernizácie 

električkových tratí, kde by sme technicky mohli tú spoluúčasť, ktorá je obrovská, takisto 

mať z banky prefinancovanú. Čiže je to veľký zámer. Chcem s ním o vás takto oficiálne 

aj diskutovať alebo získať súhlas s tým, aby sme tieto rokovania ďalej postúpili a mohli 

pred vás prísť už s konkrétnym návrhom, ktorý nám banka by predschválila. Otváram 

rozpravu, nech sa páči. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor, investičný úver cez európsku 

investičnú banku je štandardný nástroj, ktorý používajú samosprávy po celom Slovensku, 

čiže tento zámer je úplne legitímny. Práveže sa čudujem, že sme s ním neprišli skôr a 

keďže je to informatívna správa, tak to podporím, ale chcem povedať to, že berieme dosť 

veľa úverov napriek značnému zvyšovaniu daní počas vášho pôsobenia a ja ako poslanec 

mesta volený ľuďmi tu mám kontrolovať aj financovanie mesta ako celku a mám vážnu 

obavu, že v budúcnosti nás dobehnú všetky tieto úvery. Lebo aj keď je to veľmi dobrá 

spolupráca, veľmi výhodná EIB, aj tak je to úver, ktorý budeme musieť vracať a splácať 

a preto už v nasledujúcom volebnom období nám narastú splátky do takej miery, že to 

môže byť problém. Preto by som rád počul možno aj pána kontrolóra, že ako je to so 

zadlženosťou mesta. Či si  teda vôbec môžeme dovoliť takéto srandy. A druhá moja obava 

smeruje k projektovému riadeniu na mestu, lebo vidíme aj na KFA, aj na plavárni, aj  

na depe, že projekty sa síce plánujú, ale nakoniec sú o niekoľko miliónov drahšie, nikto 

nie je zodpovedný, z verejných peňazí ide viacej miliónov na dodatky a nie sú ukončené 

na čas.  

 

p. Polaček, primátor mesta: V prvom rade si treba uvedomiť, pán poslanec, že zadlženosť KSK 

je niekoľkonásobne vyššia ako mesta Košice. Zadlženosť mesta Košice v rámci krajských 

miest patrí medzi tie najnižšie, pohybuje sa okolo 28 %, napr. mesto Bratislava je okolo 

48 %. Tento úver sa berie na obdobie, čo je samozrejme ešte vec rokovaní, 15 až 20 rokov, 

tzn. nie to krátkodobý úver štandardný, ktorý my poznáme. Väčšinou sú tie splácania sú 

5, 6, 4 roky, ktoré poznáme v rámci komerčných a bankových domov, ktoré máme tu  

na Slovensku, takže toto je niečo úplne iné. No a treba si uvedomiť, že ak chceme 

zabezpečiť rozvoj nášho mesta, ja som to dnes aj médiám vysvetľoval, že jednoducho  

v tejto chvíli rozvoj samospráv na Slovensku je založený len na eurofondoch. Jednoducho 

voľné zdroje nie sú. To financovanie nie je také ako v minulosti v rámci samospráv a ak 
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nám záleží na tom, aby sme mohli našim obyvateľom dať lepšie služby, kvalitnejšiu 

dopravu, zateplené budovy, aby sme platili menej na energiách, tak toto je významná  

a vynikajúca šanca ako sa k tomuto dopracovať a ja mám ten názor, že určite je  

v modernej dobe lepšie žiť a brať úvery ako šetriť peniaze na účtoch v dobe, kedy všetko 

rastie, kedy peniaze dneška majú úplne inú hodnotu do budúcnosti a teda, čo neurobíme 

dnes, bude násobne drahšie v časoch, kedy by sme technicky mohli mať vlastné peniaze 

ušetrené, ale do toho obdobia by sme neurobili nič. A čo sa týka, pán poslanec, vašej 

poznámky o dodatkoch, prestaňte prosím politikárčiť tým, že toto mesto je zadlžené nejak 

neúmerne, nie je to pravda a to, že tu vznikajú dodatky, ktoré sú nejakým spôsobom 

neefektívne alebo nerozumné, ani v jednom prípade nejde o navyšovanie cien, vždy ide 

o práce navyše. Jednoducho každý projekt v rámci svojej realizácie dostáva svoju podobu 

a keď prichádzajú rôzne riešenia, mnohokrát sa ukazujú pre projektanta kvalitnejšie 

riešenia alebo nové veci, tak ako na plavárni sme jednoducho si povedali, že keď máme 

opraviť sedenie a jednoducho stoličky, ktoré sú tam alebo sedenie, ktoré sme tam chceli 

urobiť, jednoducho potrebovalo vymeniť betónové krytie, ktoré predtým sme nemali 

zahrnuté v rozpočte, tak jednoducho sme si povedali, že to je potrebné urobiť. Keď sme 

urobili predprípravu pre kŕčok, aby sme mohli spojiť oba kúpaliská, tak jednoducho sú to 

práce navyše. To nie sú predražené veci, to nie sú peniaze, ktoré sme nejakým spôsobom 

navyše dávame na projekt, nie. To sú práce, ktoré objednávame, aby bolo tie služby boli 

omnoho na vyššej úrovni. Tak ako sme nemohli predvídať, keď sa otvorila strecha alebo 

keď sa otvorí cestné teleso aj napriek tomu, že sú urobené sondy, i napriek tomu, že statici 

sa vyjadria a dajú rôzne odborné posudky, mnohokrát, keď sa kufor vozovky otvorí, 

mnohokrát tak ako aj na plavárni, keď sa odtrhla strecha, tak sme jednoducho zistili, že 

stav je horší ako sa predpokladal a naším cieľom je veci si urobiť naozaj tak, aby dlhodobo 

boli funkčné. Čiže prosím vážte slová, ak máte pocit, že niečo predražené, že niečo 

neúmerné, vytočte číslo 158 a podajte oznámenie. Pán poslanec Fedoročko, pán poslanec 

Lörinc. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Áno, pekná myšlienka, všetko čo 

ste vraveli, super. A tiež sa spýtam, keď sme robili projekt Slaneckej, tiež si nikto za tie 

dlhé roky nevšimol, že nad plánovaným chodníkom je nejaké elektrické vedenia, ktoré 

bude treba robiť prekládku, lebo toto vlastne budeme platiť navyše, ďalší milión navyše 

oproti Slaneckej. Čiže tam to tak isto to bolo treba otvárať strechu, vykopať. To nikto 

nevšimol, keď sa robil projekt, že nad tým nejaké elektrické vedenie, ktoré tam nemôže 

byť a teraz musíme za 1 mil. EUR prekladať? Ale druhú vec som chcel. Ja by som 

skutočne chcel požiadať pána kontrolóra, aby nám spracoval správu, kde by nám presne 

vyčíslil úverové zaťaženie mesta, lebo zobrať si ďalších 20 plus 20 mil. na síce krásne 

projekty, na rozvojové projekty, môže do budúcna znamenať pre to mesto veľké 

problémy a bolo by fajn, keby sme mali reálne dáta a ako to vyzerá s tým splácaním úveru 

do budúcna pre mesto. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta Košice: Určite pán poslanec nakoniec to bude aj povinnou 

informáciou, čiže v tom apríli alebo v šiestom mesiaci, keď pred vás predstúpime už  

s reálnym projektom v rámci financovania z tejto banky, tak budete poznať aj budúce 

zadlženie, budete poznať čísla, toto všetko sa samozrejme predprípravy. My dnes vám 

nevieme povedať, či to bude suma 16 mil. alebo 17,2. Pred nami je ešte konanie, kedy 

musí aj samotná banka povedať, tento projekt spĺňa naše kritéria a tento projekt, mýlili 

ste sa, ale nespĺňa naše kritéria, teda vám ho neprefinancujeme. Ešte pred nami je nejaká 

debata, kedy môže aj banka povedať, toto áno, toto nie, prípadne my zmeníme názor  

a povieme okej, máme tu ešte niečo iné, čo by nám banka mohla prefinancovať. Čiže ten 
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proces sa vyvíja. Každopádne je to veľký projekt, je to naozaj veľa peňazí a preto si 

myslíme, žeby nebolo správne, keby sme pred vás predstúpili už s hotovým projektom,  

s hotovými číslami, ale chceme vás o tom informovať, že je tu aj takáto agenda. Pán 

poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja s vami v tomto nesúhlasím, pán primátor. Lebo 

ja si aj pamätám, na rozdiel možno od niektorých ľudí, že ste vyhlasovali, že teda Rašiho 

na rekonštrukciu Slaneckej je predražený, doslova ste použili výraz vtedy, že je tam veľa 

vaty a že treba spracovať nový projekt, tak sme zaplatili expertom 1,5 mil., ak sa nemýlim, 

za nový projekt a ten nový projekt nemyslel na toľko vecí, že z 11 mil. nám stavba stála 

20 mil. Predstavte si, že si naplánujete stavbu domu na 110 tis. z rodinného rozpočtu  

a potom manželke poviete, že potrebujete 200. Asi by vám nepochválila, tak nikto 

negazduje z nás a nevšimnúť si vysoké napätie, vedenie, ako neviem, čo mám na to 

povedať. Za mňa akože môžete sa hnevať koľko chcete, môžete používať tie floskule.  

Za mňa je to zlý projektový manažment, ktorý predvádzate na väčšine strategických 

stavieb mesta a preto mám obavu a hovorím to kolegom len preto, že niektorí možno sa 

chystáte kandidovať do mestského zastupiteľstva aj v nasledujúcich volebných obdobiach 

a možno príde ten povestný citát, ktorý tu už v minulosti Košíc bol, že niekto si objednal 

večeru a nikto iný ju bude musieť zaplatiť. Tak ten čas platí a nás neminie, kolegovia. 

 

P. Polaček, primátor mesta: Veľmi pekné slová od vás pán poslanec, hlavne keď ste vo vedení 

kraja, kde padajú trestné oznámenia, obvinenia, obžaloby, kde práve sa riešia predražené 

teplomery, zákazky, stroje, sypače a vy tam ticho sedíte, šúchate nohami a tvárite sa, že 

toto je v poriadku. Prosím, pozrite sa do svojich radov, kde naozaj visí jeden veľký meč 

nad vašimi hlavami a ak chcete kritizovať mesto, jednoducho podajte akékoľvek trestné 

oznámenie. Jednoducho nie. Ja si stojím za našou prácou, je až príliš transparentná  

a možno práve preto máte toľko otázok a pristupujeme ku každému projektu čestne.  

Ja nechodím do NAK-i, je to vaši kamaráti a možno aj vy chodíte, ale každopádne vy si 

vyriešte svoje domáce úlohy, pretože tam vám to celé svieti načerveno. Pán poslanec 

Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, môžem potvrdiť, že tie domáce úlohy 

naozaj v pondelok tu zazneli a že jednoducho pán Lörinc by naozaj mal šúchať nohy 

v ponožkách ako dole pod stolom, vlastne ako tíško by mal byť aj s pánom Trnkom  

a jednoducho doma by si mali vyriešiť tieto svinstva, ktoré tu naozaj prebehli aj v tom 

kraji a na ktorý neustále poukazuje. Vymyslel si normálne veci, čo sa týka dopravnej 

komisie, klamali obidvaja, tárali 2 na 3 a mám 103 tis. sledovaní v článku Korzára. 

Ďakujem Korzáru za dobrú volebnú kampaň. Všetko. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som chcel na to 

reagovať, na ktoré môžem poprosiť keby trošku upokojili kolegovia. Ja by som len chcel 

reagovať na to, čo ste povedali pán primátor, no, v minulosti aj bola snaha, veď sa prijalo 

niekoľko uznesení, keď sme chceli informácie k Slaneckej ceste, vtedy ste to aj, myslím, 

nepodpísali, potom sa tie uznesenia neplnili, čiže ja plne rozumiem aj nejakej skepsy 

kolegov, ktorú tu prezentovali a čo sa týka toho, že ten projekt ani počas realizácie celkom 

nebol zvládnutý, teraz som postrehol v médiách, pred 2 rokmi tam zomrel človek  

v podstate počas rekonštrukcie práve kvôli slabo vyznačenému priechodu a tým zlým 

podmienkam, čiže teda nedávam to úplne do spojitosti s rekonštrukciou, ale malo to aj 
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ten vplyv, čiže ja si myslím, že tá obava, ktorú tu bola prezentovaná nielen dnes, ale aj 

viackrát v minulosti z hľadiska toho zadlženia je namieste, no. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, skúste si spomenúť na rokovanie mestského 

zastupiteľstva, nemáte pravdu. Všetky požiadavky, ktoré ste dali k investičným 

projektom, dokonca navyše, sme spracovali a všetky máte na webovom sídle, keď si 

kliknete na GIS plán, bola o tom aj veľká prezentácia i tu sme o tom rozprávali, dokonca 

bol k tomu aj mediálny výstup, keď si kliknite na GIS plán, tak v sekcii investície mesta 

Košice dokážete si kliknúť na virtuálnej mape na akýkoľvek projekt napr. na Slaneckú  

a získate všetky informácie od objednávok, faktúr a veci, ktoré súvisia s týmto projektom 

v rámci NFP-čka a pod. Je tam toho strašne veľa stovky, stovky dát. Takže stačí len klikať 

neupozorňovať a nevymýšľať si, že sme vám niečo nedali. Áno, trvalo to dlho, ale na tom 

webe to už máte skoro trištvrte roka. Aj projekty, ktoré ste nežiadali, postupne sme ich 

začali spracúvať v rámci transparentnosti, čestnosti a čistoty. Nech sa páči pán poslanec 

Matoušek má procedurálny návrh. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Keďže dvaja poslanci zjavne asi nevedia, 

kde sa nachádzajú, na ktorom zastupiteľstve, tak procedurálnym návrhom by som ich 

chcel upozorniť, že momentálne sme na mestskom zastupiteľstve a venujeme sa 

mestským bodom. To znamená, zjavne si mýlite aj tie zastupiteľstva na krajskom 

zastupiteľstve. Čiže môj procedurálny návrh znie, aby sme sa venovali mestským 

problémom a nemiešali tu krajské problémy, nie sme na krajskom zastupiteľstve. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Musíte sa veľmi hanbiť za to, čo sa deje v KSK, keď potrebujete 

dať takýto. 

 

p. Matoušek, poslanec MZ: Ja som predložil návrh, nemáte čo o tom diskutovať pán primátor. 

Predložil som návrh, dajte o ňom hlasovať. Neporušujte sústavne poriadok. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Aj keď neviem, čo tým dosiahnete, ale hlasujeme. Tak 

nerozumieme síce o čom, ale nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 33 -  za: 21, proti: 1, zdržalo sa: 6 

 

p. Polaček, primátor mesta: A pokračujeme. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Mne to príde také slovenské, keď mne zdochla 

koza, tak susedovi nech aj 2, 3, 4, čiže môžte tu kedykoľvek vykrikovať s Ihnátom, že 

kraj, ale to nepomôže. My sme tu mestskí poslanci, tu vás volili ako mestských poslancov. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Teraz sme si povedali, že sa o tom nebudeme baviť, tak ako.  

Váš kolega dal procedurálny návrh, tak prosím, už keď ho nebudem ja dodržiavať, tak 

aspoň kolegov procedurálny návrh dodržujte.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Môžem dokončiť bez toho, aby ste mi skákali do reči? Čiže môžete si 

tu vykrikovať koľko chcete, faktom je, že vy ste tam sedeli, keď sa tie veci diali a ste 

hlasovali a čušali a boli tam. Ja som na KSK od roku 2022, to si uvedomte. Čiže vy máte 

zodpovednosť za to, čo sa tam dialo. A k tejto veci, jediný krát, kedy za mnou bola 

NAKA, pán primátor, bola v súvislosti nie s krajom, ale s mestom. Takže vy sa teraz cítite 

pri moci, ale bože mlyny melú pomaly, ale isto. Ja vám potom neprajem, aby ste mali 
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takých ľudí ako vy prezentujete a čo vy vystrájate, lebo sa vám to môže veľmi ľahko 

vrátiť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nemusíte sa vyhrážať. Čas vám došiel. Pán poslanec Schwarcz, 

nech sa páči. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa vrátim k materiálu ako takému. Keďže 

jeden s tých dvoch balíkov alebo dvoch oblasti sa týka dopravného podniku, chcel by som 

poprosiť, požiadať kolegu Vasoka, ktorý je členom predstavenstva dopravného podniku, 

aby nám teda priblížil jednotlivé projekty, ktoré mali byť financované z tohto úveru. 

Ďakujem veľmi pekne.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Myslím, že máte materiál spracovaný i smerom  

k dopravnému podniku, ak máte nejakú konkrétnu otázku na mňa, prípadne pána Dlhého 

alebo pani Ház, ktorá tento materiál niekoľko týždňov pripravovala, komunikovala 

s bankou, nech sa páči. Ak nie sú ďalšie otázky, ďakujem, poprosím návrhovú komisiou 

o návrh na uznesenie.  

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie financovanie investícií mesta Košice  

a DPMK prostredníctvom Európskej investičnej banky, žiada primátora mesta Košice 

požiadať o úver EIB, prerokovať s EIB zoznam prioritných projektov a zistiť presné 

podmienky na financovanie týchto projektov a po b) pripraviť finálne podmienky 

financovania prostredníctvom EIB. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 34 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 3 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 21 

Financovanie plánovaných investícií v Košickej futbalovej aréne pre rok 2025 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 21 otváram bod Financovanie plánovaných investícií 

v Košickej futbalovej aréne pre rok 2025. Pán námestník chce niečo otvoriť alebo otvorím 

rovno rozpravu? Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa nehlási, poprosím, uzatváram 

rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: K tomuto bodu máme 2 uznesenia.  

Takže začneme prvé. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach po A. súhlasí s financovaním 

investícií v komplexe športoviska Košická Futbalová Aréna a tréningové centrum,  

pre rok 2025, po a) prostredníctvom finančného príspevku Fondu na podporu športu  

v sume 1 672 274,68 EUR, b) bankového úveru v sume 600 000 EUR s celkovou dobou 

splatnosti do 31.12.2033. Po B. schvaľuje finančný príspevok mesta Košice v celkovej 

výške 600 000 EUR, ktorý bude poskytnutý spoločnosti Košická Futbalová Aréna a. s. 

postupne od roku 2026 do roku 2033 formou navýšenia základného imania peňažným 

vkladom, za účelom zabezpečenie krytia prevádzkových a finančných nákladov 

spoločnosti Košická Futbalová Aréna a. s. Za C. súhlasí s textom Patronátneho vyhlásenia 
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mesta Košice podľa predloženého návrhu. Za D. žiada primátora mesta Košice a predsedu 

predstavenstva Košická Futbalová Aréna a. s., aby bezodkladne vykonali príslušné 

právne úkony za účelom financovania investícií v komplexe športoviska Košická 

Futbalová Aréna a tréningové centrum pre rok 2025 v zmysle bodu A, B a C 

 a za E. poveruje zástupcov Mesta Košice vo vedení spoločnosti Košická Futbalová Aréna 

a. s. uzatvorením zmlúv za účelom financovania investícií v komplexe športoviska 

Košická Futbalová Aréna a tréningové centrum pre rok 2025 v zmysle bodu A, B a C 

uznesenia. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 35 -  za: 29, proti: 2, zdržali sa: 3 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Pokračujte návrhová komisia.  

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

po A. schvaľuje peňažný vklad majetku Mesta Košice do základného imania obchodnej 

spoločnosti Košická Futbalová Aréna a. s. vo výške 2 025 000 EUR za roky 2025 a 2026, 

za b) poverenie predstavenstva Valným zhromaždením KFA a. s., aby za podmienok 

určených Stanovami KFA rozhodlo o zvýšení základného imania obchodnej spoločnosti 

do výšky podľa písm. a). Za c) zvýšenie základného imania KFA a. s. z 17 750 000 EUR 

na 19 775 000 EUR. Za d) vydanie 81 ks nových zaknihovaných kmeňových akcií  

na meno a za e) menovitú hodnotu jednej akcie 25 000 EUR. A za B. žiada primátora 

mesta Košice a predsedu predstavenstva KFA a. s., aby vykonali príslušné právne úkony 

v súvislosti so zvyšovaním základného imania KFA a. s. predstavenstvom spoločnosti. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, hlasujme, nech sa páči. 

 

Hlasovanie č. 36 -  za: 30, proti: 3, zdržali sa: 2 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Tento návrh prijatý bol. 
- - - 

 

Bod č. 22 

Zvýšenie základného imania obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, s. r. o. 

nepeňažným vkladom 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 22 otváram bod Zvýšenie základného imania obchodnej 

spoločnosti bytový podnik, nech sa páči, otváram rozpravu. V prípade, ak sa nik nehlási, 

ďakujem pekne, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov po A. schvaľuje nepeňažný vklad nehnuteľného 

majetku mesta Košice uvedeného v prílohe tohto uznesenia, podľa predloženého návrhu 

a po B. žiada primátora mesta Košice a konateľa spoločnosti, aby vykonali príslušné 

právne úkony v súvislosti so zvýšením základného imania podľa časti A. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 37 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 

 

Bod č. 23 

Schválenie zástupcov mesta Košice do kontrolného orgánu záujmového združenia 

právnických osôb inovačného centra Košického kraja 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 23 otváram bod Schválenie zástupcov mesta Košice  

do kontrolného orgánu záujmového združenia právnických osôb inovačného centra 

Košického kraja. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh 

na uznesenie. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov v záujmovom združení právnické osoby inovačné 

centrum Košického kraja, Strojárenská ulica, Košice schvaľuje zástupcu mesta Košice 

Ing. Máriu Ház za člena dozornej rady záujmového združenia právnických osôb 

Inovačného centra Košického kraja. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 38 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 

 

p. Polaček, primátor mesta: ... a budeme pokračovať bodom 23/1 na návrh pána poslanca Šaňu 

a to je 

 

Bod č. 23/1 

Voľba členov komisie pre marginalizované rómske komunity Mestského zastupiteľstva v 

Košiciach a personálne otázky 

 

p. Polaček, primátor mesta: A budeme pokračovať bodom 23/1 na návrh poslanca Šaňu a to je 

Voľba členov komisie pre marginalizované skupiny a personálne otázky. Nech sa páči 

otváram rozpravu. Pán poslanec Šaňa, nech sa páči. 

 

p. Šaňa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo pán primátor. Vážené kolegyne, vážení kolegovia,  

na predošlom zastupiteľstve sme schválili, resp. zriadili ako stálu Komisiu  

pre marginalizované rómske komunity v Košiciach a dnes ako predseda vám predkladám 

návrh členov. Prečítam uznesenie, mená budem čítať bez titulov. Takže konkrétny návrh 

na uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v zmysle príslušných právnych predpisov po A. volí členov - poslancov Komisie  

pre marginalizované rómske komunity Mestského zastupiteľstva v Košiciach  

s účinnosťou od 15.03.2025 Luciu Gurbáľovú, Lenku Kovačevičovú, Annu Súkeníkovú 

a Viliama Knapa. Po B. volí členov - neposlancov Komisie pre marginalizované rómske 

komunity Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 15.03.2025 Gejzu 

Adama, Jozefa Filipka, Daniela Petríka, Viktora Teru a Jarmilu Vaňovú. Koniec návrhu. 

Predkladám návrhovej komisie. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Fedoročko. 
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p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa chcem opýtať, či kolega, že prečo tam 

nezaplnil aj iných záujemcov z radov poslancov, ktorí mali záujem pôsobiť v tejto 

komisii, či už teraz vlastne Košický klub absolútne je mimo z hry, že do žiadnych 

takýchto akcií nebudete voliť zástupcov Košického klubu, ktorí sú v danej oblasti 

odborníci a majú záujem pomáhať a pôsobiť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, sú ešte pred nami 4 rečníci, vyhľadajte pána poslanca 

Šaňu a určite sa dohodnete. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Poprosila by som, keby som nestihla, aby 

som mohla hovoriť dlhšie, pretože mám 2 návrhy. Jeden návrh sa týka odvolania člena 

komisie kultúry, pána Antona Korenčiho z dôvodu dlhodobej neúčasti. Toto by som 

prosila, to predložím ako návrh uznesenia a druhá téma, o ktorej v tomto bode chcem 

hovoriť je to, že včera na miestnom zastupiteľstve MČ Staré Mesto poslanci prijali 

uznesenie, v ktorom jednak vyjadrili účasť vojnou sužovanej Ukrajine pri príležitosti  

3. výročia ruskej invázie a zároveň vyjadrili znepokojenie a nesúhlas s aktivitami 

poslanca Michala Djordjeviča. Jeho aktivity alebo teda návšteva Moskvy bola 

prezentovaná aj verejne v médiách. Mnohí občania sa k tomu vyslovovali, ale priamo  

na mňa sa obracali občania, že túto tému treba otvoriť na zastupiteľstvách, kde pán 

Djordjevič je poslancom a teba ho požiadať, aby sa k nim vyjadril. Nakoľko na Starom 

Meste nemáme etickú komisiu, ale v mestskom zastupiteľstve etická komisia existuje, tak 

ja by som chcela požiadať, nedávam uznesenie, ale chcela by som požiadať etickú 

komisiu, aby predvolala pána kolegu Djordjeviča a požiadala ho o vysvetlenie, pretože 

naozaj je pravda, že podľa všetkého porušil viaceré body etického kódexu, ktorý prijalo 

toto zastupiteľstvo. Takže to je môj návrh. Nechcela by som, aby sme to tu teraz  

vo veľkom rozmaznávali, ale naozaj si myslím, že toto mesto má istý kredit, aj svojím 

uznesením hneď po invázii na Ukrajine deklarovalo postoj tohto mesta a nás poslancov  

k tomu, čo sa v Rusku deje a aktivity tak ako boli prezentované v médiách, naozaj 

nevrhajú dobré svetlo na nášho kolegu a nebudú mrhať dobré svetlo na nás, ak sa tým 

vôbec nebudeme zaoberať. Takže ďakujem. Jedno uznesenie nesiem návrhovej komisii  

a druhý návrh je otázka do pléna a na etickú komisiu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja reagujem na predrečníku. Z procesného 

hľadiska sú teda aj niekoľko možnosti. Buď ten návrh prednesiete ako uznesenie 

a budeme o tom hlasovať alebo to podáte teda sama návrh etickej komisie alebo tretia 

možnosť, že si to nejaký člen osvojí, ale nemôžme nikoho nútiť pokiaľ sa niekto z členov 

etickej komisie nevyjadrí, že teda iniciatívne chce, aby sa tým zaoberala. Čiže ak máte 

takýto názor bez ohľadu na to, čo si teda ja myslím, najlepšie by bolo, aby ste v podstate 

sformulovala podnet na etickú komisiu, uviedla tie body z etického kódexu, o ktorých si 

myslíte, že sa pán poslanec svojím konaním dopustil porušenia a takto to podali. Lebo ja 

teraz ako nútiť ich, buď to budeme mať ako uznesenie alebo niekto z nich sa prihlási  

a povie, že teda áno, ja si to osvojujem a ja to podám, resp. budeme to prejednávať.  

Tak to nejak vidím procesne, lebo ináč ich nevieme k tomu nejako zaviazať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som rád, že Dominik  
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v podstate sa naučil ako to chodí. Je pravda, že etická komisia na základe svojho 

rokovacieho poriadku nemôže iniciatívne riešiť takéto veci a je to tam takýto postup 

zachovaný, že daný človek nahlási na etickú komisiu porušenie etického kódexu a určiť 

presne, ktorá časť etického kódexu, ktorý je schválený, bola porušená. A vtedy sa tomu 

vieme venovať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci, nech sa páči. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán primátor, chcel by som vás 

pekne poprosiť, aby ste nebol selektívny, ale aby ste pri vedení rozpravy reagoval k téme, 

ďakujem. Tak, ako pri niektorých iných poslancoch zo zadnej rady, tak by som chcel 

poprosiť aj pri nás poslancoch z tej spodnej rady, lebo neviem, že či názov alebo obsahová 

štruktúra tohto bodu a ani s personálnymi otázkami to nesúvisí. Keď máme nejaký 

problém, či už politicky alebo osobný alebo v rovine etickej a súvisí to s touto etickou 

komisiou alebo s prejednávaním nejakého etického prešľapu, tak buď to dáme a riešime 

to cez etickú komisiu alebo nehľadáme bod taký, kde by sme to mohli dať. Lebo naozaj 

si myslím, keď sa bavíme o personálnych otázkach, tak o personálnych otázkach 

týkajúcich sa s obsadením jednotlivých pozícií a nie s činnosťou kultúrnej komisie  

na Starom Meste. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán predsedajúci, kolegyne, kolegovia,  

na ostatnom zastupiteľstve, pripomeniem, zastupiteľstve, kde sme hlasovali o VZN-kách, 

ktoré predražili životy Košičanov, kde sa niektorí poslanci radšej schovali za tajné 

hlasovanie a o sčítaní hlasov vznikli pochybnosti, ja som svoj názor vyjadril verejne, bol 

som proti. Padlo viacero personálnych návrhov na odvolávanie z funkcií. Niektoré prešli, 

iné nie. Na otázku kolegyne, prečo je odvolávaná, odpoveď neprišla. Ja som bol odvolaný, 

s čím nemám problém, keďže o vzdaní sa funkcie člena dozornej rady som už dlhšie 

uvažoval a mal som návrh na odstúpenie už aj napísaný, no po konzultácii s niektorými 

členmi dozornej rady som ho odkladal. Bolo totiž náročné pracovať v dozornej rade, kde 

predstavenstvo a hlavne akcionár v zastúpení pána primátora dlhodobo neakceptoval 

návrhy a upozornia dozornej rady. Návrh na odvolanie a samotné odvolanie bol v súlade 

so zákonom, teda ok, nemám s tým problém. Čo ma zarmútilo a šokovalo bolo 

zdôvodnenie zástupcu vedenia mesta, teda pána viceprimátora. Citujem z jeho pošty. 

Dobrý večer pán poslanec, chápem vaše osobné emocionálne rozčarovanie z toho 

hlasovania o vašej osobe a vo váš osobný neprospech. Padol tento návrh zo strany 

kolegov a poslancov v klube, ako aj mimo neho došlo k dohode na jeho podporu. Možno 

pritom zavážil aj fakt, že váš postoj v niektorých pre mesto strategických otázkach  

a hlasovaniach na mestskom zastupiteľstve, ktorých finančný vplyv nie je len  

na ekonomiku mesta, ale aj mestské spoločnosti, ktoré ste doteraz plnil úlohu zástupcu 

mesta Košice, mali negatívny dopad. Verím, že vzhľadom na mnou poskytnuté 

argumenty, keď už nepochopíte, tak možno aspoň v budúcnosti prehodnotíte aj svoje 

hlasovanie o návrhoch v prospech mesta Košice. Opakujem ešte raz tú vetu. Verím, že 

vzhľadom na mnou poskytnuté argumenty, keďže už aj nepochopíte, tak možno aspoň v 

budúcnosti prehodnotíte aj svoje hlasovania o návrhoch v prospech mesta Košice. 

Podpísaný Marcel Gibóda, viceprimátor. Z týchto slov mi vychádza, že ak poslanec 

nebude správne hlasovať podľa predstáv vedenia, bude odvolaný? Funkcia je za odmenu? 

Dobre hlasuješ, máš. Zle, odvoláme ťa? Čiže mám sa pýtať, ako mám hlasovať a funkcia 

je odmena. Toto vedenie nedokáže prijať iný názor, za názor, čiže hlasovanie, vás odvolá. 
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Nie je to prejav demokracie, je to typické pre diktatúry a totalitárne režimy. Toto ste 

vytýkali predchádzajúcim vedeniam a teraz sami to robíte. No keďže ja sa kúpiť nedám 

a hlasovať budem podľa svedomia, ponúkam svoju funkciu člena dozornej rady 

neziskovej organizácie Perly gotickej cesty a pozor, nie je to len taká obyčajná nezisková 

organizácia. Dokázala veľké veci v Košiciach. Rekonštrukcia Dómu sv. Alžbety, 

rekonštrukcia Urbanovej veže a mnoho významných projektov vrátane cezhraničnej 

spolupráce. Teda ponúkam ju, aby ste mali, aby ste ju dali dobre hlasujúcemu poslancovi, 

či poslankyni a ak dovolíte predkladám návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach v zmysle zákona o meste Košice v neskorších predpisov berie na vedomie 

vzdanie sa funkcie zástupcu mesta Košice z funkcie člena dozornej rady Vladimíra Saxu 

v neziskovej organizácii Perly gotickej cesty n. o., Hlavná 26, 040 01 Košice,  

IČO: 35581077 ku dňu 27.02.2025. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Saxa, teraz, keď ideme pracovať  

a obnovovať kaplnky na Kalvárii cez Perly, idete preč? Čo sa bojíte práce? Je tam toho 

veľa, ale nebojte sa práce. Poďme robiť. Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, máte plné právo čítať 

z komunikácie, ktorú som písal vám, lebo som mal pocit, že potrebujete dostať odpoveď 

na otázku, ktorú ste vyslovil do pléna a nemal som možnosť vám na ňu odpovedať 

v pléne. Pán poslanec, asi ste len zle pochopil to, čo som sa vám snažil povedať. Na jednej 

strane ako zástupca mesta, ja počkám, kým budete mať možnosť mi venovať pozornosť. 

Na jednej strane ako zástupca mesta v dozornom orgáne spoločnosti, ktorej 100 % 

akciová spoločnosť mesta, ste argumentoval tým, že mesto potrebuje viacej financovať 

dopravný podnik, potrebuje proste viacej financovať tieto organizácie, na druhej strane 

ste bojoval proti zabezpečovaniu zdrojov pre prevádzku mesta a jeho organizácií. Ja som 

sa vám na toto snažil vám poukázať, že nemôžete sa tváriť, že obhajujete záujem mesta, 

ale nepozerať na to, že to mesto musí z niečoho aj fungovať.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Iľaščíková. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja len mám takú potrebu sa k tomu vyjadriť 

a to len z toho dôvodu, že napr. nemám rada, keď sa zovšeobecňuje na všetkých niečo to, 

čo ste povedal pán kolega, že hlasovanie za nejakú odmenu. Ja si nepamätám, som tu  

za volebného obdobia pána primátora, čiže to je 2. volebné obdobie, nemala som žiadnu 

odmenu za hlasovanie, čo sa týka nejakej spoločnosti, ale nebola som ani členom 

nejakých spoločností, kde sa rozdávali abo dávali odmeny. Takže prosím, 

nezovšeobecňujte a nedávajte to na všetkých poslancov. Ja sa vyhradzujem voči tomuto. 

To, čo ste povedal pán kolega a mrzí ma, že odchádzate z tejto organizácie Perly gotickej 

cesty. Sme tam, myslím, že 2. volebné obdobie, tá spolupráca bola, si myslím, že veľmi 

dobrá a už nepoviem ďalej, nemám čas. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. A sú pred nami veľké veci, ktoré tam chceme robiť. Nech 

sa páči, pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Reagujem na pána primátora. Pán 

primátor, práce sa nebojím, práve naopak, je to pekná práca a správna práca. Ale však to, 

čo som uviedol, za tým si aj stojím a myslím si, že viac ani netreba dodať. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja fakt len v dobrom, škoda, že odchádzate. Pán 
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poslanec Vasok, nech sa páči. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Mám návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva 

v Košiciach. Mestské zastupiteľstvo Košice podľa § 6 zákona č. 401/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov bod a) Mestské zastupiteľstvo odvoláva z funkcie 

člena dozornej rady Mestské lesy Košice a. s., IČO: 31672981, Južná trieda č. 11, 040 01 

Košice poslankyňu Zuzanu Slivenskú, po b) menuje za člena dozornej rady Mestské lesy 

Košice a. s., IČO: 31672981, Južná trieda č. 11, 040 01 Košice poslanca Františka Ténaia. 

Po c) Mestské zastupiteľstvo odvoláva z funkcie člena predstavenstva Košická futbalová 

aréna a. s., IČO: 47845660, Pri prachárni 13, 040 11 Košice poslanca Mariána 

Horenského, po d) menuje za člena predstavenstva Košická futbalová aréna a. s.,  

IČO: 47845660, Pri prachárni 13, 040 11 Košice poslanca Mgr. Petra Berinštera.  

Po e) Mestské zastupiteľstvo odvoláva z funkcie člena dozornej rady Bytový podnik 

mesta Košice s. r. o., IČO: 44518684, Južné nábrežie 13, 042 19 Košice poslanca Romana 

Matouška, po f) menuje za člena dozornej rady Bytového podniku mesta Košice s. r. o., 

IČO: 44518684, Južné nábrežie 13, 042 19 Košice poslanca Bernarda Berbericha.  

O každom bode dávam návrh hlasovať samostatne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, faktická. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel 

poprosiť pána kolegu o zdôvodnenie jeho návrhov. Verím, že otec primátor už nebude 

musieť za vás rozprávať, lebo to vyzerá naozaj trápne a smiešne pán kolega poslanec 

a viete, v každej partii je niekto, kto behá po pivo, pri hokejistoch, keď vykorčuľujú  

na tréning, tak niekto zbiera puky, tak tu máme pána poslanca Vasoka. Blahoželám vám 

k tomuto titulu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. A našiel sa nám veľmi ochotný poslanec, 

ktorý bude robiť a užitočný, nechcem povedať, všetci vieme, že čo, ktorý bude robiť tú 

špinavú prácu, čiže je potrebné sa mu odmeniť ďalšou pozíciou v nejakej dozornej rade 

alebo v predstavenstve. Čítať vie, počúvať tak isto ... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, len vás chcem upozorniť, aby ste neboli zbytočne 

osobný ... 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Kľudne, ja nie som osobný... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ale áno, ... 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: ... ja len konštatujme, ja vidím, čo ste teraz...vráťte mi môj čas. 

Poprosím vás potom zastaviť čas, aby som mohol pokračovať. 

 

p. Polaček, primátor mesta: ... skúste vážiť slová a tému, kľudne, nech sa páči, pokračujte, ale 

vážte slová. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Tak mi neskáčte do reči, prosím vás. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Slová vážte. 
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p. Fedoročko, poslanec MZ: To, čo sa vám nepodarilo v decembri, kedy ste nás všetkých tu 

odkrágľovavali a nepodarilo sa to všetkých, tak teraz pokračujete a pán Vasok robí 

perfektného poštára, poslušného všetko urobí to, čo mu poviete a napíšete aj to vie 

prečítať. Takže pokračujte ďalej, odstreľujte všetkých ľudí, ktorí pracujú, a na ktoré nie 

je ich odvolanie žiaden dôvod, toto je tá vaša slušná politika. A potom v nedeľu sa 

nezabudnite ísť vyspovedať na čele s pánom Berberichom.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. Kolegovia, pán poslanec Lörinc má slovo. 

Kolegovia, prosím, prosím sa všetci ukľudnime. Pán poslanec Lörinc, máte 20 sekúnd 

navyše, nech sa páči.  

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len, môžete mi vrátiť čas, lebo svieti... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nepočúvate ma? Povedal som, že máte 20 sekúnd navyše, nech sa 

páči. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Chcem sa spýtať kolegyni 

Iľaščíkovej, ktorej úprimne som veril jej vstup po pánovi Saxovi, že teraz sa cíti ako? 

Lebo som jej úprimne veril, ten úprimný záujem, že jej to vadí trošku, čo sa deje 

a nedostávajú sa tu fleky za odmenu, ale to, čo vidíme teraz, je čo potom? Keď stále tí istí 

poslušní poslanci typu Berberich a Berinšter dostanú fleky, kde sa berú odmeny. Tam, 

kde treba robiť v komisii, tam sa nikto netlačí. Len tam, kde sú odmeny. A ten, ktorý na 

KSK Ihnát plakal, že ho údajne ... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Na koho reagujete pán poslanec? 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na mojich predrečníkov. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nie, na jedného prosím. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na Vasoka som sa prihlásil. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak teraz zrazu toto sa nám zdá ako? Ako nezdá 

sa to ako odvolanie nepríjemných ľudí? Pán Vasok, vás si budem pamätať tak,  

že ste na komisiách nikdy nepovedal jednu užitočnú vetu, neurobili nič pre Košičanov, 

ale vždy, keď trebalo v tejto vládnucej strane za predsedníckym stolom pomôcť,  

tak ste užitočne sa prihlásili a konali. Vy ste tu zvolený pre ľudí a nie pre tieto politickej 

frašky a verím... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čas vám vypršal. Pán poslanec Babušík. Prosím, nebuďte osobný, 

útoky nie na vieru, ani nie rôznymi neprimeranými slovami. Nech sa páči. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Určite tým pádom vynechám 

to, že pán poslanec vie aspoň čítať, keď nemá vlastný názor. Verím, že mu to nikto 

nenapísal teraz, tak ako naposledy, ale znie otázka do pléna, že či náhodou nie je záujem 

v predstavenstve dopravného podniku nahradiť pána Vasoka. Ak náhodou niekto má, 

prihláste sa. Radi dáme takéto uznesenie. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. No keď som počul zoznam členov čo sa týka 

komisie pre marginalizované rómske komunity, neviem, ja mám pocit, že predseda je 

prvý medzi rovnými a ja si myslím, že v zastupiteľstve sú ďalší ľudia, ktorí sa venujú 

tejto problematike a nevidím dôvod, prečo by boli obchádzaní. Čiže dovolím si predniesť 

návrh na uznesenie, ktorý volí jednak poslankyňu a jednak neposlancov do tejto komisie. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí do Komisie pre marginalizované rómske 

komunity Mestského zastupiteľstva v Košiciach pani Ivetu Adamčíkovú, pani Stanislavu 

Majerovú, pána Dalibora Eštočáka a pána Tibora Kompuša. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Šaňa, nech sa páči, faktická. 

 

p. Šaňa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Reagujem na pána Horenského. Pán Horenský, už 

minule, keď sme zriadili tú komisiu som hovoril, že vyberiem si členov a nechcem, aby 

tam išli niektorí, ktorí si budú na tejto citlivej téme robiť nejaký populizmus, hej a jedna 

vec, ďalšia vec je, nechcel som, aby bola viac, maximálne som chcel 9-člennú. A nejak 

som ešte pristal na tých 10 členov, pretože tie komisie nefungujú, keď ich je viac členov, 

nefungujú, nie sú uznášaniaschopní a táto komisia naozaj potrebuje ľudí, ktorí budú 

naozaj vedieť prispieť, aj keď v tejto téme a budú sa zúčastňovať tejto komisie. Ale ako 

chcete, akože ja budem akceptovať, keď schválite viacpočetnú komisiu, ale ak by to 

nefungovalo, tak sa vzdám tejto komisie. Nemám s tým problém, môžete si potom zobrať 

a dajte si aj 20 členov, pre mňa za mňa. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 

 

p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Marcel, chcela by som sa spýtať, keďže 

ešte predtým než bol tvoj návrh na minulom zastupiteľstve prednesený, som prejavila 

záujem o prácu v tejto komisii. Nevyjadril sa ani záporne, takže chcem sa spýtať, čo sa 

zmenilo, či tie moje možno niekedy kritické narážky alebo otázky alebo aký dôvod, keďže 

vieš dobre, že tiež sa tejto tematike dlhodobo venujem, prečo práve moje meno tam nie  

a je tam možno členov, ktorých sa ani stotina z toho nevenujú. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Keďže som bola vyzvaná, že by malo byť 

uznesenie, dávam návrh uznesenia, je na kolegov poslancov, či zaň budú aj hlasovať. 

Návrh uznesenia je: Mestské zastupiteľstvo Košice žiada Etickú komisiu pri mestskom 

zastupiteľstve o preverenie podnetu na porušenie etického kódexu poslancom Michalom 

Djordjevičom podľa čl. 10 v súvislosti s mediálnymi výstupmi uverejnenými po jeho 

návšteve Moskvy. Odovzdávam návrhovej komisii.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Dnes na mestskom zastupiteľstve sa opäť uka .... tak, pán predsedajúci, 

môžem pokračovať? 

 

p. Polaček, primátor mesta: Áno. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Dobre. Dnes na mestskom zastupiteľstve sa opäť ukazuje ako 
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pristupuje toto vedenie mesta a jemu verní poslanci k nesúhlasu. Namiesto diskusie 

prichádzajú opäť personálne výmeny. Košický klub nemá väčšinu a nemáme ani  

1/3 zastupiteľstva, máme 14 zo 41 poslancov. Čiže my tu nerozhodujeme. A taká je 

politická realita, ktorú akceptujeme. Ale treba povedať, že náš politický klub zastupuje 

tisíce hlasov Košičanov. Ja sám som mal viac hlasov ako väčšina tu v zastupiteľstve, keď 

porovnáme vaše jednotlivé výsledky volebné. Aj viac hlasov ako pán Vasok získal. A my 

sme boli volení občanmi, aby sme robili kontrolu a zabezpečovali transparentnosť.  

Aj o tom sú dozorné rady, nerozhodujú ako predstavenstvo, ale kontrolujú a preto si 

myslím, že aj napriek tomu, že keď nie vždy súhlasíme s vedením mesta, rozhodnutie 

odvolať našich zástupcov z dozorných rád a nahradiť ich svojimi vernými členmi, ktorých 

mená sa neustále opakujú a ja sa vôbec čudujem, že to stíhajú pritom všetkom, tak naši 

členovia sú vylúčení len preto, že si dovolili povedať iný názor. Naši členovia tam neboli 

preto, aby niekomu slúžili, ale aby dohliadali na nakladanie s verejnými financiami  

a na rozhodnutia, ktoré sa týkajú nás všetkých Košičanov aj tých, ktorí volili vás a ktorí 

volili nás. Ak je pre niekoho problém kontrola a iný názor, tak by sa mal pýtať sám seba, 

že prečo to je problém. Tento krok nás neodradí. Ak odvoláte nominantov Košického 

klubu, budeme mať viac času na to, aby sa mohli pracovať. Budeme sa ešte viac pýtať, 

ešte viac žiadať, ešte viac sa pýtať na fakty a vysvetlenia. Očakávame od vedenia mesta 

argumenty, nie odplaty. Očakávame od vás prácu, nie politickú pomstu. Ak sa niektorým 

javí alebo zdá to, že povieme názor na inom fóre a majú pocit, že ich odvolávame, tak tu 

máme mať aký pocit, keď opäť robíte moc politicky dlhých nožov. Nebol povedaný 

jediný argument, prečo by títo nominanti mali byť odvolaní. Nechodia na zasadnutia? 

Nerobia si svoju prácu? Vyzvali ste ich a oni niečo neurobili? Chcem teda poukázať  

na to, že celé toto je len vaša slabosť a strach z kontroly. Chcem vám povedať, že teraz 

my sme v menšine, ale na budúce volebné obdobie môžete byť vy v menšine a neviem či 

by ste chceli, aby sa k vám správali tak, ako ku nám. Ako posledné poviem nominantom 

KDH a SaS, keď sa toto deje v národnom parlamente, vaši predsedovia prví plačú, čo robí 

SMER a vy robíte to isté na regionálnej úrovni. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vaším záverom ste to úplne dehonestovali. Keď 

my budeme pri moci, tak to tiež tak urobíme. No, tak to bolo celé zbytočné. Tak, ako vy 

ste tu vraveli, že niekto bol uveriteľný a zrazu nie je. Pán poslanec Géci, nech sa páči. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som sa predsa len vrátil  

k pani kolegynke Blaškovičovej.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Vy ste asi reagovali na ňu, ja som asi si nevšimol. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som na ňu reagoval, len, ale nevadí, ste ma trošku 

preskočili. Ja len nerozumiem tej podstate toho celého, lebo predpokladám, že je to celý, 

že tento problém vyplýva z jej vnútornej, ja neviem, nejakej povahy vo vzťahu  

ku kolegovi poslancovi. Tak len nerozumiem, prečo sa potrebuje zakryť skupinovým 

rozhodnutím zastupiteľstva a podaním tohto návrhu, prečo to neurobí sama. Prečo tento 

podnet na etickú komisiu nedá sama? Lebo ja s týmto napr. nesúhlasím. Možnože tu aj 

niektorí iní kolegovia nebudú súhlasiť s takýmto uznesením, vôbec jeho podaním. Prečo 

to neurobí pani kolegynka sama, že to podám ako poslanec mestského zastupiteľstva, 

podám podnet etickej komisii a už táto sa týmto bude zaoberať. Máte ako poslankyňa  

na to právo. Nevidím dôvod to podávať cez skupinové uznesenie. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pán primátor. Ja len dodám, že  

v rámci svojich verejných vyjadrení som neposkytol neoverené či nepravdivé informácie, 

ani verejne nekládol klamlivé, či sugestívne otázky. Citujem čl. 10, na ktorý sa odvoláva 

kolegyňa. Čiže myslím si, že jednoznačne ja som v tomto prípade etický kódex neporušil. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Faktické na, myslím, že na pána poslanca Lörinca, nech sa páči pán 

námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán Lörinc, pán predseda 

poslaneckého klubu, keď tu sa odvolávate na to, že čo robí teraz nejaká väčšina v tomto 

zastupiteľstve, tak ste asi zabudol, čo na čele s vami spravila vtedy väčšina mojej osobe. 

Keď tu hovoríte, že sme prví, ktorí búchajú po stole v národnom parlamente zástupcovia 

našich strán, ste zabudol, čo ste spravil vy? Čo ste navrhol? Za čo ste hlasoval? Čo ste 

nemal ani nijak odôvodnené? Vtedy vám to nevadilo a teraz vám to vadí? Navrhli ste 

moje odvolanie bez ničoho nič. Z dvoch pozícii. Len tak. Lebo ste chcel niekomu dokázať 

svoju silu. Vy máte legitímne právo podať ten návrh a ste ho podporil ten návrh. Vtedy 

to nevadilo, čo? Teraz to pichá.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som myslel, že po tom ostatnom hlasovaní 

takom odvolávaní veľkom, že už sa to nezopakuje. No žiaľ, bohužiaľ aj zneužili kolegu. 

Ja si myslím, že to nie je správne, pretože tých, ktorých odvolávate skutočne nejako 

nepochybili. V mojom prípade ja som vám dal zámienku, ale títo kolegovia si plnia svoje 

povinnosti dobre a dokonca musím povedať, že keď som už ja odišiel z KFA, veď 

v konečnom dôsledku ani návrh na zvýšenie platu manažéra ste so mnou nekonzultovali, 

lebo ste vedeli, že by som to nepodporil. Nepodporil to ani kolega Horenský a preto ste 

dali podpísať už potom novému členovi papiere, novému členovi predstavenstva.  

Ani jeden z riaditeľov, ktorí tam sedí z riaditeľov mestských podnikov nezarába toľko, 

koľko zarába tento človek a preto je vhodné mať v tých orgánov ľudí, ktorí budú 

podpisovať papiere. A ja za tento návrh, ktorý bol predložený, resp. budú to samostatné 

návrhy, ja za to nezahlasujem, lebo si myslím, že ľudia, ktorých odvolávate, tí si robia 

svoju prácu dobre. Je dôležité v parlamentnej demokracii mať politicky pluralitné 

zastúpenie, ak by si svoju prácu nerobili dobre, tak by som bol asi prvý, ktorý by to 

navrhoval, že áno, vymeňme ich. Ale tú prácu si robia dobre, zastupujú dobre Košičanov, 

zastupujú dobre toto mesto a do tejto chvíle nepadol jeden vážny argument, prečo by sme 

ich mali vymeniť. Padol len ten argument, že teda politické rozhodnutia a tí, ktorí sa  

na tie funkcie chystajú, tak to robia len zo zištných dôvodov a potom sa niektoré ani 

nemôžu čudovať, že ich nepodám ruku, pretože si takých ľudí ani nevážim. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. 

 

p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem. Presne môj predrečník to pekne zhrnul, chcel som sa presne 

napr. opýtať pána námestníka napr. v tomto prípade, čo spravil také pán Horenský  

v Košickej futbalovej aréne? Spomenul to Dominik Karaffa. Nesúhlasil so zvýšením platu 

pre manažéra, ale po zmene už došlo napr. zvýšenie platu? Alebo pán Vasok na vás, keď 

už ste prečítali krásne uznesenie, dáte nám aj dôvody? Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Vážené kolegyne, vážení kolegovia, ja sa, 

teraz hovorím ku kolegom poslancom, zbytočné hovoriť k vedeniu mesta, aj keď ja mám 

vždy tak ťažko pri žalúdku, pán viceprimátor, keď ta vidím na protestoch za demokraciu, 

je mi až nevoľno, pretože to, čo robíte vy ako vedenie mesta na úrovni tohto mesta, tak 

možno by sa aj vrcholoví politici mohli učiť zo súčasnej vládnej koalície. Robíte presne 

to isté, dávate do funkcie diletantov, dovtedy nepodpisujete uznesenia, kým vám neprejdú 

také, aké chcete vy. Robíte tajné hlasovania, ktoré dopadávajú tak ako to dopadávajú. 

Takže ja neviem, či tie protesty, či je úplne v poriadku, že tam pán viceprimátor 

chodievaš. No naozaj mi to príde úplne ako, no tak áno, osobná dezintegrita. Ale teda 

idem požiadať vás kolegovia poslanci, kolegyne poslankyne, aby ste naozaj zvážili 

odvolávanie ľudí, ktorí naozaj náš klub v rámci určitých, dopredu dohodnutí na začiatku 

volebného obdobia, pravidiel nominoval odborníkov. V TEH-u sme mali nominovaného 

energetika, v dopravnom podniku dopravného inžiniera, v KFA športovca, aj športového 

funkcionára, futbalistu, v bytovom podniku ekonóma a samozrejme, no tak vyhraj voľby 

a môžeš všetko, dá sa to aj tak sa na to pozrieť, ale ja sa spolieham vážené kolegyne, 

vážení kolegovia, na normálny, triezvy a empatický úsudok. Ďakujem pekne. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 

 

p. Špak, poslanec MZ: Áno, som profesne jeden z tých starších tu, taktiež dám otázku pán 

kolega Schwarcz a vlastne všetci, čo sú tu sedíme, čo si pamätajú. Keď sa napr. riešilo 

DPMK a tak ako väčšinou chcem, aby sa aj predstavili tí noví nominanti atď., tak som 

doslova vyzval, poďme, dajme si po 3 min., každý kto má záujem o túto nomináciu 

a pozíciu, nech povie nejaké to svoje antré, svoje skúsenosti, svoje schopnosti a svoju 

históriu. Vtedy ste to priamo vy ako Košický klub zatrhli a nebola možnosť vôbec ukázať 

nominantov čo dokážu, čo by chceli dokázať a čo majú za sebou. Vtedy ste dokonca 

predsedu komisie dopravy odstrelili a radšej tam dali svojho nominanta a doteraz netuším, 

aký má on súvis s dopravou. Takže fakt nejaké odbornosti atď., to radšej neberme  

do pusy.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec a keď ste odvolávali 

mňa, vám to nevadilo? Vtedy to bol nejaký iný prípad, že? Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská. 

 

p. Slivenská, poslankyňa MZ: Kolegovia, ja len verím, že už v závere chcem zdôrazniť, že 

takýto postup vylúčenia poslanca z orgánov mestských podnikov, aký tu je dnes 

predvádzaný, je zneužitím politickej moci by a je to absolútne nedemokratický postup. 

Ak kolegovia podporíte toto účelové odvolávanie, asi ťažko sa potom môžete nazýva 

demokratmi a ako tu bolo povedané, zúčastňovať sa potom nejakých pochodov  

za demokraciu je asi trošku rozporuplné s vaším presvedčením. Na poslednom 

zastupiteľstve ste počuli vyjadrenie, v mojom konkrétne prípade, v mojom konkrétnom 

prípade aj predchádzajúceho predsedu aj súčasného predsedu dozornej rady mestských 

lesov, ale hlasovať môžete na základe, môžem vás poprosiť kolegovia? Ja vás 

rešpektujem a som ticho, keď rozprávate. A môžete hlasovať na základe vlastného 

vedomia a svedomia, ale ak naozaj podporíte toto, čo sa tu teraz deje zo strany vedenia 

mesta, ja verím, že toto uvidia všetci voliči a že tieto nedemokratické praktiky prečítajú 

a naozaj v ďalších voľbách sa rozhodnú správne. Je mi naozaj, obrovské znechutenie je 
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vo mne momentálne z tohto, čo sa tu deje a pán Gibóda už dvakrát ste povedali, že je to 

forma nejakej odplaty alebo je to nejaká sankcia za to, že nehlasujeme tak ako v chcete? 

To už nech si kolegovia zodpovedia sami, ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Takže dnes nám ide pekne hlasovanie. Hlasujete, spolu hlasujeme 

pekne všetci pani poslankyne. Všetko nám pekne prešlo, vy hlasujete pekne. Pani 

poslankyňa Iľaščíková. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Chcem len povedať napr. ja k môjmu 

hlasovaniu, ja už o chvíľku odchádzam, lebo musím odísť, čo sa týka hlasovania, ktoré 

predložil pán kolega Vasok, ja čo sa týka prvého hlasovania, budem za. Odchádzam 

potom, lebo s tamtými nesúhlasím. Čo sa týka prvého hlasovania, Zuzka, je to odvolanie 

teba, budem hlasovať za pána Ténaia a to je z dôvodu toho, je starostom, mestské lesy sa 

nachádzajú v jeho katastri, čiže je to najväčšia MČ aj rozlohou, čiže tým pádom v tomto 

ho podporím a prosím, nesmejte sa, prosím nezaťahujte nejakú demokraciu a protesty, 

pretože ja, keď vidím niektorých ľudí, ktorí na takéto protesty chodia a čo dokážu písať, 

mám také maily, mám správy, mám neviem čo, týka sa to nás Šačanov, tak je mi zle. 

Takže prosím nedávajte nás do súvisu s nejakou demokraciou, lebo potom by ste si  

s takými ľuďmi ani ruky podať nemohli. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pani poslankyňa, už niekoľkokrát 

sme sa dostali do toho stretu a nie je to teraz osobné, ale ste právnik a ja mám skúsenosť, 

že právnici vedia umne narábať so slovami, ale nemám rád, keď právnici prekrúcajú slová 

a prekrúcajú to, čo bolo povedané. Vy ste si zobrala 2 slová, ktoré som povedal a dala ste 

si ich do svojho kontextu a vyložila ste si to ako svoje. Pani poslankyňa, stále ste 

predsedníčkou komisie. Šiestich komisii z pätnástich, predsedajú im členovia vášho 

klubu. Pani predsedníčka, prosím nekričte na mňa, ja vám iba hovorím, že kontrolné 

funkcie sú stále zachované. Môžete si zavolať riaditeľov týchto podnikov, môžete s nimi 

diskutovať o týchto veciach. Ja reálne nerozumiem, že prečo, keď vy ste tuná išli ako 

parný valec, vtedy vám to nikomu nevadilo, keď ste išli potom ako parný valec v mojej 

osobe, to vám tiež nevadilo, ale teraz zrazu vám to vadí a sa chcete ísť odvolávať  

na nejaké nedemokratické princípy. Narábajte opatrne so slovami. Narábajte opatrne  

so slovami. Ako právnik by ste to mala vedieť. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pani Slivenská tu 

hovorila o odvolávaní na základe nejakých princípov, pán Karaffa o nich hovoril tak isto, 

keďže to boli technické, nemohla som reagovať. Reagujem. Pán kolega poslanec 

Djordjevič nie je členom žiadnej komisii, tzn., že ten symbolicky trest, ktorý dostal pán 

Karaffa, že bol odvolaný z komisií, pánu Djordjevičovi sa nedá udeliť. Takže to bol 

dôvod, to bol dôvod, prečo sa obraciam na etickú komisiu a chcem, aby sa to riešilo a aby 

vlastne, aby sme zostali tými demokratmi, o ktorých sa hovorí, aby sme to riešili 

demokraticky, ale aby tá možnosť naozaj aj jeho obhajoby, pán Karaffa bol odvolaný  

bez obhajoby, ale pán Djordjevič dostane priestor na obhajobu pred etickou komisiou. 

Môže vysvetliť svoje konanie a čo sa týka toho čl. 10, Michal to, čo bolo v médiách, boli 

klamstvá a hlúposti, ktoré sa nám doniesli, že boli v Moskve povedané. Ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Géci, nech sa páči. 

 

p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Chcel by som reagovať, ale 

nebudem už pani kolegyňu Blaškovičovú spomínať. K pani kolegyni Slivenskej len 

toľko, že ja si pamätám pred 2 rokmi, keď som prišiel s návrhmi aj za vami, pani 

predsedníčka komisie, na členov komisie z radov poslancov, zhodou okolností straníkov 

z tej istej strany ako som ja, ani ste so mnou nedebatovala. Lebo vás to v podstate vás to 

nezaujímalo. Hovorili ste o nejakom životopise, o nejakom predstavení sa, o ukázaní sa. 

Proste som bol pre vás nikto. A nie len ja, ale aj ostatní nezaradení. To isté aj ostatní 

predsedovia komisií. Ani ste neprišli nikto, keď ste všetci mali väčšinu v tej zadnej lavici, 

nikto, ani jeden z vás neprišiel. Nebol som v žiadnom orgáne, v žiadnej spoločnosti, išli 

ste vyletieť z kože, keď pred 2 mesiacmi ma zastupiteľstvo zvolilo do TEH-a. Aký prístup 

a princíp v podstate tu teraz budete uznávať? Teraz tu vyplakávate a pred 2 rokmi ste sa 

smiali. Ani neposlanec, ani poslanec, proste so všetkým ste mali problém. A dnes tu 

plačete. No plačte, zvyknite si na to. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič má procedurálny?  

 

p. Djordjevič, poslanec MZ: Pán primátor, ďakujem pekne. Bolo povedané všetko, až viac, ako 

bolo treba. Nepadajú tu návrhy, nedržíme sa bodu, spomína sa tu dávna história, osobné 

vzťahy, osobné spory, preto navrhujem ukončenie diskusie hneď v tejto chvíli, čiže ani 

prihlásení už nevystúpia. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 39 -  za: 17, proti: 11, zdržali sa: 7 

 

p. Polaček, primátor mesta: Čiže ešte pokračujeme v diskusii. Nasleduje v diskusií pán poslanec 

Karabin. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Mišo, takto zarezať debatu, neviem. Kolegovia, ja 

neviem plakať. Pre mňa je to nepochopiteľné v minulosti berme dozadu roky dozadu, ak 

niekto je v dozorných radách 3-4-5 a viac rokov, nepovažujem to za vhodné. Skúsme 

prijať nejaký materiál, nejaké zásady v toto zastupiteľstvo, možno aj budúce sa tým bude 

riadiť, nechajme tam tie 2 roky. Odvolajme a voľme nanovo členov dozornej rady, tak 

isto členov predstavenstiev a predídeme tým nejakým možným špekuláciám. Tou druhou 

vecou je vzdelanie. Ma prekvapil denník, denník, nazvem denník K, keď som bol zvolený 

do dozornej rady, ani mienka. Len boli výcuci odtiaľ. Nikto si nepozrel moje CV, načo? 

Treba povedať, že Karabin dostal kúpenú funkciu alebo si ju zaslúžil. Toto je ten denník, 

to je tá demokracia. Takže skúsme, ja apelujem na vás, na vedenie mesta Košice, prijať 

materiál 2 roky. Odvolať. Ak sa osvedčí, zvolíme ho znova. Ok. Ale na 2 roky. Aj členov 

dozornej rady, aj členov predstavenstiev. Plus aby bol do tej danej oblasti aspoň trošičku 

odborník a nevoľme nejakého učiteľa, nechcem ich uraziť alebo právnika alebo neviem 

koho, do mestských lesov. Ako to súvisí? Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pani poslankyňa 

Iľačíková. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja súhlasím s tebou, Jožko, myslím, že taký 

materiál sa ukazuje, že toto tu veľmi asi chýba, aby bol ten pomer nejak rozdelený aj  
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do budúcna, aby sa nestávalo to, čo sa stáva, aby sme si tu nevykrikovali veci.  

Ja napr. osobne poviem za seba, ja by som nikdy, by som to rešpektovala proste. Ja si 

neviem predstaviť, žeby som sa mala v kuse obhajovať a silou mocou, keď ma o odvolajú, 

tak ma odvolajú. Myslím, že každý kto vie, že je to aj politické rozhodnutie, že je to 

možnože vedenie má taký názor, tak nech má. Ja napr. môžem dať a kľudne nemusím 

byť ani v jednej komisii, nemusím byť ani v tej dozornej rade KFA, ktorá ešte ani nebola, 

čiže je nemám potrebu byť niekde, ani sa netlačím a si neviem predstaviť, aby som toto 

tu vystrájala, keby mňa chceli odvolať. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: V diskusii pokračujeme, pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa len chcel tak na diaľku opýtať 

pána viceprimátora, či teda vidí analógiu medzi svojím odvolávaním a týmto 

odvolávaním. Len mi kývni hlavou, či áno alebo nie. Či ti to príde také podobné. Lebo už 

si to zo 3-krát povedal. Lebo ja tam jeden rozdiel vidím. Ty si bol zastupiteľstvom 

odvolaný z funkcií, aj napriek tomu si v nich ostal. Ďakujem pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje pani poslankyňa Slivenská. 

 

p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Lucka, tak najprv, keďže ty si sa vyjadrila teraz 

a tak to vo mne zarezonovalo, tak na poslednom zastupiteľstve si hlasovala proti môjmu 

odvolaniu, teraz tvrdíš, že budeš hlasovať za, lebo si s tým nesúhlasila, teraz už s tým 

súhlasíš. Je to v poriadku, aby všetci kolegovia chápali. Ja sa nedržím zubami-nechtami 

tejto pozície, lebo za tie 2 hodiny, čo tam sedím, dokážem urobiť efektívnejšie niečo iné, 

ale ide o to, je to také úsmevné, že pozície predsedníčky komisie životného prostredia ma 

nikto nebude odvolávať, lebo nikto to robiť nechce, lebo je to neplatená funkcia a treba 

tam robiť. A ja tam ďalej robiť budem, pokiaľ mi to bude umožnená a pokiaľ tu nepríde 

opäť v 2. kole odvolávanie aj z tejto pozície, ale verím, že nie, lebo toto naozaj nechce 

nikto robiť za týchto podmienok. Takže len by bolo všetkým jasné, čo sa tu deje a môžete 

tu tvrdiť, že tieto dozorné rady sú nepodstatné alebo tu sa akože nejak obhajujeme, ale ja 

som do tejto dozornej rady išla hlavne preto, že som predsedníčka komisie životného 

prostredia a chcela som mať dohľad nad hospodárením tohto podniku. V poriadku, ak 

budem odvolaná, ak pán Ténai bude vykonávať túto funkciu tak ako ja, že bude chodiť 

na každú jednu dozornú radu a bude si plniť svoje povinnosti, nech sa páči. Nech to robí. 

Ja som rada, že budem mať viac času na iné aktivity. Ale naozaj tu neprekrúcajme  

a nerobme z toho že, že je to nejaké odborné, že treba nahradiť odbornosť alebo 

nezakrývajme to, že je to čistá, zneužívanie politickej moci. Nič iné. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pani poslankyňa 

Iľaščíková. 

 

p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Už nechcem zdržiavať, Zuzka, ja som sa 

nikdy takto nevyjadrila, ja som povedala teraz svoj názor, prečo zahlasujem za. 

Rozprávala som sa s pánom Ténaiom, oslovil ma, myslím, že na tom nič iné nie je, 

nevidím, ani za tým nevidím. Ja som len vyjadrila svoj názor, že napr. ja by som to 

rešpektovala, ak bude taká vôľa, budú ma chcieť odvolať a bude mať niekto záujem veľký 

byť na mojom mieste, nemám s tým vôbec problém. Len toľko som chcela. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Ihnát. 
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p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno, ďakujem veľmi pekne pani predsedajúca.  

Ja len sa chcem opýtať pani Slivenskej, akože je predsedníčkou komisie životného 

prostredia a povedala, že ako robiť to nechce nikto, lebo to je funkcia neplatená. Predsa 

dostávate ako predsedníčka komisie asi 80 EUR za to, takže vlastne nerozprávajte 

nezmysly. Je to platená funkcia za 80 EUR by som povedal aspoň. To je jedno, aj keď 

40, ale nech rozpráva nezmysly, že nedostáva nič ako predsedníčka komisie opakujem, 

nie členka. Predsedníčka komisie. Všetko. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v diskusii. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Odznela tu podľa môjho názoru celkom dôležitá 

informácia vzhľadom na tie body, ktoré sme schvaľovali pred niekoľkými hodinami  

a týkali sa Košickej futbalovej arény, teda od toho odvolania od septembra, resp. zmeny 

v orgánoch Košickej futbalovej arény nezasadala dozorná rada, tzn., že ani materiály, ani 

zrejme záver roka nebol nejakým spôsobom uzavretý, resp. prerokovaný na dozornej 

rade, tzn., že ako funguje pod súčasným obsadením dozorná rada Košickej futbalovej 

arény a to odznelo z úst pani Iľaščíkovej, to si nevymýšľam. Možno je to na zváženie, či 

by sa nemali robiť zmeny tam a ďalej už nepokračujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán námestník Gibóda s faktickou. 

 

p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Dozorná rada nezasadala preto, 

pretože síce už bol kalendárny záver roka, ale ešte nie sú spracované materiály  

na zasadnutie dozornej rady a o tom by mal vedieť bývalý člen predstavenstva spoločnosti 

ako to funguje, hej, čiže o tom by mal vedieť. Áno, to, čo sa predkladalo, schvaľovalo 

predstavenstvo. Takže ako bývalý člen predstavenstva by ste to mohol vedieť pán 

poslanec. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ja čakám, kedy budem môcť. Po voľbách ja som bol veľmi rád, že 

aj v našom poslaneckom klube som našiel podporu, že ma nominovali do Košickej 

futbalovej arény z rôznych dôvodov a jeden z tých dôvodov bol aj to, že som sa  

od mladých rokov venoval futbalu, hral som s FC Košice a bol som jeden z tých mladých 

špuntov, ktorý tu za čias primátorovania pána Trebuľu boli protestovať, keď nám brali 

Všešportový areál a Mládežnícky štadión. Teda, čo sa týka týchto záležitosti, ja som 

veľmi rád, že v Košiciach sa opäť vystaval takýto štadión a máme tu takú športovú 

infraštruktúru a chcel by som ešte jednu vec povedať, lebo stále sa tu hovorí, že je to 

platená funkcia a podobné záležitosti. Za 2 roky pôsobenia sme si predstavenstvo 

neschválili žiadne odmeny aj skrze toho, že vieme, aká je finančná situácia a že vieme, 

že aké sú potrebné finančné prostriedky. Čiže minimálne v Košickej futbalovej aréne sa 

neschvaľovali žiadne odmeny a v podstate robíme to preto, že myslíme, že je tam nejaké 

to poslanie. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram 

diskusiu a prosím návrhovú komisiu, aby nám postupne prezentovala podané návrhy. 
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p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže návrhová komisia celkovo obdržala 

6 návrhov. V jednom budeme hlasovať samostatne v jednotlivých bodoch. Idem 

postupne. Čiže návrh č. 1 od pána poslanca Šaňu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov... 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím vás páni kolegovia, aby sme sa utíšili, 

lebo nepočujeme dobre pána návrhovej komisie, pána poslanca. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: ...po A. volí členov - poslancov Komisie 

pre marginalizované rómske komunity Mestského zastupiteľstva Luciu Gurbáľovú, 

Lenku Kovačevičovú, Annu Súkeníkovú, Viliama Knapa a po B. volí členov - 

neposlancov Gejza Adam, Jozef Filipko, Daniel Petrík, Viktor Teru a Jarmila Vaňová  

s účinnosťou od 15.03.2025. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 40 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Budeme pokračovať. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh č. 2. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach odvoláva člena Komisie kultúry pána Antona Korenčiho k 01.03.2025. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 41 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Návrhová komisia. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh pána poslanca Saxu. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie 

vzdanie sa funkcie zástupcu mesta Košice z funkcie člena dozornej rady Vladimíra Saxu 

v neziskovej organizácii Perly gotickej cesty ku dňu 27.02.2025. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 42 -  za: 29, proti: 6, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Návrhová komisia, nech sa páči. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mám tu návrh od pána poslanca Vasoka. 

Tento návrh máme rozdelený do 3 častí. Čiže 1. časť. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov odvoláva z funkcie člena dozornej rady Mestské 

lesy Košice a. s. poslankyňu Zuzanu Slivenskú a po b) menuje za člena dozornej rady 

Mestské lesy Košice a. s. poslanca Františka Ténaia. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 43 -  za: 22, proti: 12, zdržali sa: 2 



85 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Prosím ďalej návrhovú komisiu. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže 2. časť. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov odvoláva z funkcie člena 

predstavenstva Košická futbalová aréna poslanca Mariana Hronského a po b) menuje  

za člena predstavenstva Košická futbalová aréna poslanca Petra Berinštera. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 44 -  za: 18, proti: 14, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Budeme pokračovať. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže 3. časť. Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov odvoláva z funkcie člena dozornej 

rady BPMK poslanca Romana Matouška a menuje za člena dozornej rady Bernarda 

Berbericha. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 45 -  za: 20, proti: 14, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. Pokračujme. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Máme tu návrh na uznesenie od pána 

poslanca Horenského. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí do Komisie  

pre marginalizované rómske komunity Mestského zastupiteľstva v Košiciach poslankyňu 

Ivetu Adamčíkovú a neposlancov Stanislavu Majerovú, Dalibora Eštočáka a Tibora 

Kompuša. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 46 -  za: 34, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme ďalej. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Teda máme tu posledný návrh k tomuto 

bodu od pani Blaškovičovej. Je to, Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada Etickú 

komisiu pri mestskom zastupiteľstve o preverenie podnetu na porušenie etického kódexu 

poslancom Michalom Djordjevičom, čl. 10, v súvislosti s mediálnymi výstupmi 

uverejnenými po jeho návšteve Moskvy. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 47 -  za: 15, proti: 4, zdržali sa: 12 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh prijatý nebol. Chcem sa opýtať 

návrhovej komisie, či sme vyčerpali všetky návrhy na uznesenia v tomto bode. Ďakujem 

veľmi pekne.  

- - - 
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Bod č. 24 

Zmena v zložení orgánov neziskovej organizácie Creative Industry Košice n. o. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka mesta: Budeme pokračovať bodom č. 24 Zmena v zložení orgánov 

neziskovej organizácie Creative Industry Košice n. o. Otváram k danému materiálu 

diskusiu. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Nakoľko som členkou správnej rady 

v Creative Industry, tak a nepočula som dnes teraz tú informáciu, že Creative Industries 

CIKE má novú štatutárku, tak keďže to neurobil pán primátor, tak by som ju rada 

predstavila, pani Ivanu Hanušovskú, ktorú sme volili na správnej rade. Pán primátor, 

mohla som za vás? Takže ďakujem veľmi pekne, už sme mali aj stretnutie, aj pani 

Hanušovská avizovala ďalšiu spoluprácu, bola na komisii kultúry, takže pani Hanušovská 

je tu prítomná a ešte by som chcela tlmočiť informáciu tú, že na komisii kultúry,  

na ostatnom stretnutí minulý týždeň sme akoby uzavreli grantovú schému, ktorú ešte musí 

podpísať vedenie mesta, ale už sme sa k nej vyjadrili a verím, že to vedenie mesta urobí 

čoskoro a vlastne bude môcť byť grantová schéma a grantový program na podporu 

kreatívnej kultúry spustený. Takže to sú informácie, ktoré mám z CIKE a samozrejme ten 

bod, o ktorom aktuálne teraz budeme rokovať, tak ten bod podporím. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa nik nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu 

a poprosím návrh na uznesenie. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov v neziskovej organizácii Creative Industry Košice, n. o., 

Kukučínova 81/2, 040 01 Košice, berie na vedomie uplynutie funkčného obdobia členov 

dozornej rady  Mgr. Lucie Gurbáľovej, Mgr. Renáty Zolnaiovej a Ing. Anny Súkeníkovej 

ku dňu... aha, dobre. Takže ku dňu 07.04.2025 a pri Ing. Anny Súkeníkovej je dátum 

19.12.2025 a po B. navrhuje v správnej rade troch kandidátov na funkciu člena dozornej 

rady: Mgr. Luciu Gurbáľovú, Mgr. Renátu Zolnaiovú a Ing. Annu Súkeníkovú  

a po C. poveruje schválených zástupcov mesta v správnej rade, aby iniciovali voľbu 

členov dozornej rady v súlade s písm. B tohto bodu uznesenia.  

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 48 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 2  

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 25 

Vyhodnotenie Akčného plánu rozvoja mesta Košice na roky 2022 – 2024 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 25, ktorým je Vyhodnotenie 

Akčného plánu rozvoja mesta Košice na roky 2022 – 2024. Nech sa páči, otváram 

rozpravu. Má niekoľko cieľov. Ak sa do diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú 

komisiu návrh na uznesenie. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Vyhodnotenie Akčného plánu rozvoja 
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mesta Košice za roky 2022-2024. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 49 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 

 

Bod č. 26 

Akčný plán rozvoja mesta Košice na roky 2025-2027 

 

p. Polaček, primátor mesta: A pod č. 26 otváram bod Akčný plán rozvoja mesta Košice na roky 

2025-2027. Otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje Akčný plán rozvoja mesta Košice  

na roky 2025-2027. Koniec návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 50 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 

 

Bod č. 27 

Podpora organizácie MS v ľadovom hokeji IIHF 2029 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 27 otváram bod Podpora organizácie MS v ľadovom 

hokeji IIHF 2029. Ja len dodám, že zároveň zasadala aj správna rada, resp. hlasovala 

správna rada Steel arény, ktorá takisto vyjadrila podporu pre majstrovstvá sveta, zároveň 

prijala záväzok, že v prípade, ak IIHF rozhodne, že sa majstrovstvá sveta budú konať 

v Košiciach, tak urobí všetko pre to, aby zabezpečili sme financovanie práve tých 

potrebných úloh, ktoré máme a to je najmä zvýšenie kapacity sedenia v rámci Steel 

Arény, teda záväzok, aby počet sedadiel bol nad číslo 10 tis. Dnes už máme hotovú 

základnú štúdiu, o ktorej sme informovali, no a komisári IIHF sa chystajú do Košíc  

a vlastne dávame dokopy celkový materiál, ktorý im má pomôcť rozhodnúť o tom, aby 

to bolo v Košiciach, tzn. od tej prvej úlohy, ktorá bola ešte v závere minulého roka,  

od listu vedenia mesta, ktorý podporil túto aktivitu až po rôzne podporné argumenty Steel 

arény, teraz vás chceme požiadať, aj vás zastupiteľstvo, aby ste vyjadrili svoj názor,  

či máte záujem, aby Majstrovstvá sveta v hokeji v roku 2029 boli v Košiciach. 

Samozrejme súvisí to aj s finančným záväzkom, ktorý v roku 2029 nám reálne vznikne 

tak, ako to bolo v roku 2019. Zároveň pripravujeme pre komisárov IIHF aj informácie, 

aby sme vedeli vysvetliť a ukázať, že od roku 2019 do roku 2029, čo všetko sa v meste 

zmenilo v rámci kapacity hotelov, v rámci rôznych zmien, ktoré môžu, či už návštevníci 

alebo samotní hokejisti v Košiciach využiť. Toľko na úvod, nech sa páči, otváram 

rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
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príslušných právnych predpisov vyhlasuje, že v prípade, ak sa ... 

 

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, počkajte, lebo vás nepočuť. Pani kolegyňa, ďakujem. 

Nech sa páči. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov vyhlasuje, že v prípade, ak sa Slovenský zväz ľadového 

hokeja stane organizátorom Majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji IIHF 2029 po a) má 

záujem, aby sa mesto Košice spolupodieľalo na usporiadaní Majstrovstiev sveta  

v ľadovom hokeji IIHF 2029 v meste Košice a po b) je súčinné vyhovieť požiadavkám 

IIHF ohľadne rekonštrukcie Steel Arény. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 51 -  za: 30, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem za podporu aj tejto aktivity na rok 2029. 

- - - 

 

Bod č. 27/1 

Memoranda o spolupráci v roku 2025 medzi mestom Košice a partnermi v oblasti 

organizácie športového podujatia „Medzinárodné cyklistické preteky Okolo Slovenska“ 

a pri realizácii projektu „Freestyle akadémia - BMX areál so zázemím“ 

 

p. Polaček, primátor mesta: Zároveň sme vložili bod 27/1, ktorým je materiál Memoranda  

o spolupráci v roku 2025 medzi mestom Košice a partnermi v oblasti organizácie 

športového podujatia „Medzinárodné cyklistické preteky Okolo Slovenska“  

a pri realizácii projektu „Freestyle akadémia - BMX areál so zázemím“. V prvom prípade 

sa jedná o cyklistické preteky, ktoré poznáte. V Košiciach sa diali niekoľkokrát. Dnes to 

máme dohodnuté tak, že podporu finančnú získa tento slovenský zväz cyklistiky od Visit 

Košice, ale samozrejme s tým, že mesto už má záujem o visibilitu. Zároveň je dnes 

dohodnuté, že medzinárodné cyklistické preteky okolo Slovenska bude streamovať 

Eurosport, tzn. pre Košice je to zaujímavé. Iste viete, že to nie je len o cyklistoch, 

ale vždycky Eurosport dokáže aj informovať o krajine a naším cieľom je, aby Košice boli 

v očiach najmä Európanov. To je v rámci bodu a) memorandom s cyklistami a potom je 

tu bod b) ktorý hovorí o memorande s ENJOY THE RIDE, to je projekt Freestyle 

akadémia - BMX areál so zázemím. Tu si treba povedať, že práve BMX-ári majú už 

zároveň ich aktivity sú olympijským športom, je to výnimočné, výnimočná organizácia 

tým, že ich chceme podporiť, chceme, aby sme im pomohli s tým, aby mohli mať 

vybudované v Košiciach zázemie, tak a zároveň, aby mohli ľahšie čerpať zdroje z Fondu 

na podporu športu, tak naším zámerom je pomôcť im, aby sa táto akadémia stala 

národným športoviskom. Tým, že sa stane národným športoviskom, tak dokážu ľahšie 

čerpať. Čiže našou snahou je im pomôcť, podporiť ich, prípadne im pomôcť hľadať aj 

ďalšie dodatočné finančné zdroje, aby sme toto zázemie im pomohli vybudovať. O tomto 

rozprávajú tieto memorandá. Nech sa páči, rozprava je otvorená. Pán poslanec Schwarcz. 

 

p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ako už bolo spomínané, tak preteky okolo 

Slovenska majú byť financované prostredníctvom finančných prostriedkov, ktoré mesto 

Košice vyplatilo alebo vyplatí Visit Košice. Ja len aby takú predstavu ste mali, ako to 

funguje. Funguje to tak, že mesto Košice povie, že dáme vám peniaze, ale buď ich 



89 

rozdelíte tak ako chceme my alebo ich nedostanete. Ja mám tabuľku ako sa rozhodla, 

rozhodlo predstavenstvo Visit Košice rozdeliť tieto peniaze, resp. ako sa stotožnilo  

s návrhom mesta, tak ako neraz došlo k situácii, kedy niekto môže, niekto nemôže, niekto 

bude mať garantované peniaze, niekto sa bude musieť uchádzať cez nejaké grantové 

programy, ktoré sú s oveľa menším objemom, zase máme rovných a rovnejších.  

Ak chceme propagovať mesto a podporiť organizácie a subjekty, ktoré na tom vedia 

participovať a pomôcť, ja neviem, prečo nevieme vytvoriť grantový program na to, ale 

opäť si vyberáme tých, ktorí sú nám možno sympatickejší a tí, ktorí nie sú, tak tam 

jednoducho nebudú nikdy. Pred rokom preteky Okolo Slovenska neboli financované  

cez Visit Košice, lebo bolo vyhodnotené, že keď pred 2 rokmi boli, tak to pre Visit Košice 

efekt nemalo. Už zrazu to teraz bude mať efekt pre Visit Košice, pričom Visit Košice je 

organizácia, ktorá združuje subjekty z oblasti cestovného ruchu a mala by sledovať určité 

parametre ako je počet prenocovaní, ale nejaká významná forma propagácie. Beriem, pán 

primátor, spomínal ten Eurosport, viem si predstaviť, že by to tam spadalo. Ale aby ste 

mali teda predstavu, ktoré subjekty koľko peňazí získajú, tak vám to teda prečítam, mám 

ešte minútu. Medzinárodný maratón mieru 50 tis. EUR, Art film fest 50 tis. EUR,  

UEFA EURO U21 2025 50 tis. EUR, Medzinárodné cyklistické preteky Okolo Slovenska 

40 tis. EUR, letecké dni 30 tis. EUR, tenisový turnaj 25 tis. EUR, Biela noc 20 tis. EUR, 

súťaž v malom futbale 12 tis. EUR, sa teším na tie ukazovatele, ešte viac sa teším na tie 

ukazovateľov pri Športovej osobnosti Košíc, ktorá dostane 10 tis. EUR, vždy sa nájde 

zdroj. Raz je to objednávka, raz je to dotácia, raz je to Visit Košice. Myslím, že keby pán 

Koniar urobil beh dozadu, tak tiež dostane nejakých 20 tis. minimálne. Je to nejaká  

5. akcia, ktorú bude mať dotovanú z mesta Košice. Balónová fiesta 3 tis. EUR,  

Dni Ukrajiny 2,5 tis. EUR, 500 km slovenských 2,5 tis. EUR, Medzinárodný festival 

Schengenský poludník 2,5 tis. EUR a Medzinárodný organový festival 2,5 tis. EUR. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nechal som vás to dočítať, aby ste mali celú 

tabuľku vybavenú. Ďakujem pekne. V rámci Okolo Slovenska, áno, pán poslanec 

Schwarcz, treba si povedať aj ďalší ukazovateľ. Tu sa ráta s 550-600 prenocovaní 3 dni, 

čiže 600-krát 3 dní, tzn. to je 6 -12...1 800 prenocovaní krát približne 100 EUR, čiže  

do nášho mesta príde cez Okolo Slovenska cca 180 tis. EUR. Samozrejme pre hotelierov, 

pre nejaké ďalšie aktivity, preto si myslím, že toto podujatie má zmysel a zároveň, ste 

správne spomenuli, Eurosport vie z vtáčej perspektívy, ale nielen z vtáčej, ukázať Košice 

v tom najkrajšom svetle. Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 

 

p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. No tieto memorandá by mali urobiť v roku 2025, 

fajn. Ale memorandum týkajúce sa Slovenského zväzu cyklistiky v podstate otvára pôdu, 

aby toto podujatie už vopred bolo odsúdené na to, aby sa aj budúci rok vyčlenili finančné 

prostriedky bez toho mesto, aby sa o tom nejakým spôsobom zastupiteľstvo zhodlo, 

pretože je tam jeden článok, ktorý hovorí o tom, že Slovenský zväz cyklistiky má 

pripraviť etapu tak, aby aj v roku 2026 sa jedna konala v Košiciach. Pri tom ideme 

schvaľovať memorandá pre rok 2025. To je to jedno. A v druhom rade by som len 

poprosil nabudúce, bod 4 v jednom článku: memorandum sa vyhotovuje v 3 rovnopisoch, 

len každý zo strán dostane po 1 rovnopise. Čiže nabudúce by som poprosil trošku lepšie 

pripraviť aj tie znenia. Ďakujem. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Do diskusie sa nik nehlási, uzatváram rozpravu  

a poprosím návrh na uznesenie, návrhovú komisiu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
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príslušných právnych predpisov schvaľuje po 1. Memorandum o spolupráci medzi 

mestom Košice a Slovenským zväzom cyklistiky pri zabezpečovaní organizácie prípravy 

Medzinárodných cyklistických pretekov Okolo Slovenska podľa predloženého návrhu.  

A po 2. Memorandum o spolupráci medzi mestom Košice a ENJOY THE RIDE  

na realizáciu projektu Freestyle akadémia - BMX areál za zázemím, podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasujeme č. 52 -  za: 27, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 28 

Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v radách škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Košice 

 

p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 28, ktorým je Návrh na delegovanie 

zástupcov zriaďovateľa v radách škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. Nech 

sa páči, otváram rozpravu, uzatváram a poprosím návrhovú komisiu o návrh  

na uznesenie. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov na 1. berie na vedomie zánik členstva v rade 

školy ZŠ Ľudmily Podjavorinskej podľa predloženého návrhu, po 2. odvoláva z rady 

školy pri MŠ Miškovecká 20 a JŠ Užhorodská 8 Ing. Ivana Šramka a po 3. deleguje  

do rady školy Ľudmily Podjavorinskej, MŠ Miškoveckej a Užhorodská 8, podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 53 -  za: 29, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 

 

Bod č. 28/1 

Štatút periodika V skratKE 

 

p. Polaček, primátor mesta: Ďalším bodom je č. 29 je výpožička, sa ospravedlňujem. 28/1 návrh 

pána poslanca Karaffu Štatút periodika V skratKE. Nech sa páči. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Môžem hovoriť, áno? Ďakujem za slovo. Ja som si dovolil  

po viacerých diskusiách, ktoré dlhšiu dobu sme s kolegami mali viacerými v rámci 

zastupiteľstva, som si dovolil predložiť takýto návrh. Tento návrh, ktorý teraz prečítam 

sa týka v podstate obsahovej úpravy časopisu, keďže padajú v zastupiteľstve medzi 

kolegami aj názory na to, že časopis by sa mal zrušiť, že ho ľudia nečítajú. Ja si myslím 

pre túto chvíľu, že možno by bolo vhodné aj preto, že tu viacerí vnímame, že je to skôr 

veľký priestor sa dáva proste štatutárovi mesta, takže by možno bolo vhodné, aby tam 
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dostali aj taký stály priestor podľa nejakých pravidiel poslanci a samozrejme ten bod 

alebo táto myšlienka o tom, že či ďalej ponechať alebo neponechať časopis, tak to to je 

potom nejaká ďalšia otázka. Ale pre túto chvíľu aj po poslednom vydaní, v ktorom som 

si všimol, že dokonca je aj odkaz cez QR kód na váš videokanál, na YouTube, tak som 

sa rozhodol, že takýto návrh predložím. A návrh teda znie, Mestské zastupiteľstvo  

v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších 

predpisov schvaľuje doplnenie Štatútu periodika mesta Košice „Košice v skratke“  

v čl. IV Tvorba obsahu periodika za vetu: „Pri tvorbe obsahu konkrétnych vydaní 

vydavateľ a redakčná rada predchádzajú stretu záujmov“ o vetu: „Stálou rubrikou 

vydania je informovanie o činnosti poslancov Mestského zastupiteľstva v Košiciach.“. 

Tento návrh, to, čo som prečítal, je pomerne všeobecné a dá sa to vykladať rôzne. Avšak 

úlohou, resp. cieľom uvedenia takéhoto textu do štatútu je, aby poslanci podľa kritérií, 

ktoré aj v iných MČ, resp. v iných mestách fungujú, to kritérium je častokrát také, že 

abecedné poradie, aby dostali možnosť vystúpiť a v rámci teda určitých pravidiel 

možnosť aj vyjadriť sa k svojej činnosti, čo robia pre obyvateľov, čomu sa venujú a pod. 

Čiže nejaké to ďalšie formovanie je možné nechať potom aj na samotnú redakčnú radu, 

ale aj v kontexte toho, čo hovoril na ostatnom zasadnutí, ak sa dobre pamätám pán 

poslanec Kundrát, tak myslím si, že by bolo lepšie, ak by zastupiteľstvo malo väčšiu 

ingerenciu a možnosť vstupovať do toho obsahu časopisu. Takže toto je návrh a čakám 

možno na nejakú diskusiu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: No ak sa do diskusie nikto nehlási, tak uzatváram 

diskusiu. Len ja celkom som nepochopila ten návrh. Pokiaľ viem, tak poslanci majú 

priestor prispievať do, dobre, takže uzatvorila som diskusiu, nech sa páči. Ale návrhová 

komisia dostala? Tak poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla predložený návrh, aj 

keď celkom nerozumiem a s tým, že čo by sa týmto malo zmeniť, lebo ono takto funguje. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

poslanecký návrh od pána poslanca Karaffu. Dovolím si prečítať. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje doplnenie Štatútu periodika 

mesta Košice „Košice v skratke“ v čl. IV Tvorba obsahu periodika za vetu: „Pri tvorbe 

obsahu konkrétnych vydaní vydavateľ a redakčná rada predchádzajú stretu záujmov“ 

o vetu: „Stálou rubrikou vydania je informovanie o činnosti poslancov Mestského 

zastupiteľstva v Košiciach.“. Koniec návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie č. 54 -  za: 26, proti: 0, zdržali sa: 5 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 29 

Výpožička veľkej telocvične v objekte bývalej Základnej školy na Poľnej 1 v Košiciach 

pre Star-club bojových umení 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nasleduje bod č. 29 Výpožička veľkej telocvične 

v objekte bývalej Základnej školy na Poľnej 1 v Košiciach pre Star-club bojových umení. 

Otváram k danému materiálu, nech sa páči. Ak sa nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu. 
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p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku veľkej telocvične v objekte bývalej 

ZŠ na Poľnej 1 v Košiciach podľa predloženého návrhu, účel: podpora športových aktivít 

detí a mládeže, doba výpožičky: určitá do 30.06.2025 v rozsahu 9 hodín týždenne, podľa 

predloženého návrhu pre Star-club bojových umení. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 55 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 2 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, ďakujem pekne. 

- - - 

 

Bod č. 30 

Priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa  

pre Súkromnú strednú školu Bukovecká 17, Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 30 Priamy nájom 

nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre Súkromnú strednú školu 

Bukovecká 17, Košice. Otváram k danému materiálu diskusiu. ju pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Priznám sa, že sa udialo niekoľko 

zaujímavých vecí pri tomto bode, ale skôr budem teda vecný. Tento materiál je obdobný 

ako problém, ktorý bol na Furči na Postupimskej ulici, kde základná škola v podstate 

nemala schválený osobitný zreteľ, ale mala 1 EUR-ové nájomné, aj v tomto prípade bola 

rovnaká situácia a upozornil na to pán kontrolór a na základe toho sa to potom začalo 

nejako riešiť. Už z informácií, ktoré som si ja dozisťoval, tak ku mne prišla informácia, 

že aj pani riaditeľka z mestskej školy má trochu problém komunikovať so zriaďovateľom 

súkromnej školy, nie je veľmi ochotný, čo sa týka nejakým spôsobom doriešenia tej 

záležitosti a pri Postupimskej sme postupovali tak, že sme teda povedali, že v poriadku, 

vzniklo tu nejaké obohatenie bez právneho titulu a tá škola by to mala zaplatiť a oni 

v podstate, aj myslím, že si to uznali, ale nejako neplatili a potom ešte stále žiadali  

do budúcna ten osobitný zreteľ. Podľa môjho názoru tak ako je predložený tento návrh, 

nezohľadňuje skutočnosť, že dlhé obdobie využívala škola súkromná škola pozemky aj 

teda objekty vo vlastníctve mesta Košice bez existencie osobitného zreteľa. A podľa 

informácií, ktoré ja mám od pána kontrolóra bola v podstate okolo roku 2012-2013 

samotná škola upozornená práve riaditeľkou nášho zariadenia našej školy, že je potrebné 

túto vec dať do súladu. Avšak nestalo sa tak a aj napriek tomu tento vzťah takto trval.  

Tie investície, ktoré tam za ten rok boli, za tie roky tam boli urobené zo strany 

súkromného zriaďovateľa podľa mňa no nie sú až v takej výške, aby odôvodňovali 

zníženie toho nájmu a ja by som sa prikláňal k tomu, aby ten nájom bol vyšší a do istej 

miery aj zohľadňoval skutočnosť, že užívali tie priestory za nižšiu sumu. Čiže tak ako  

je predložený materiál, ja ho nepodporím a myslím si, že by mala byť tá suma vyššia, 

povedzme na úrovni tých možno 15 EUR možno viacej, uvidíme, čo vyplynie možno  

aj z nejakej debaty s kolegami, ale 9 EUR aj pri súčasnej ekonomickej situácii mesta  

a aj pri tej skutočnosti, že mali by sme v obdobných prípadoch rozhodovať v podstate 

rovnako si myslím, že je málo a takéto rozhodnutie je nespravodlivé. Toľko na začiatok 

a možno ešte keď sa rozvinie debata, tak poviem viac. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Táto škola sa nachádza v Košiciach v MČ Košice - Nad 

Jazerom. Má 25 ročnú históriu a je z času, keď možno mesto Košice zvažovalo neskôr, 

čo vôbec so ZŠ, takže doslova a do písmena zachránilo ZŠ Bukovecká, pretože škola, 

ktorá mala 130-140-150 žiakov, takáto škola v KSK ide do optimalizačného riešenia 

alebo do nejakej reštruktúry alebo zlúčenia. Čiže dlhé roky zápasila s počtom žiakov, 

takže súkromná odborná škola platila energie, médiá atď. za podstatnú časť školy, ktorá 

nebola využitá. Je to dobrou kvalitnou školou, ktorá v podstate vzdeláva, robí 

výchovnovzdelávací proces pedagógov, učiteľov, ktorí nakoniec skončia v našich MŠ, 

ZŠ. Môžeme polemizovať o investíciách, ja odporúčam potom poslancom, ktorí majú 

nejaký problém, ísť sa pozrieť do tej školy ako to funguje, ako tá škola vyzerá, nie je 

absolútne zdevastovaná a po rokoch trošička vstala z toho popola, robia dobrú prácu.  

Ja si myslím opak, že tých 9 EUR je adekvátna suma. Bol tam znalecký posudok, máme 

tu materiály, kde je ešte polovičná suma, 4,50. Tento materiál prešiel rokovaním 

majetkovej komisie, bol tam aj odborný zamestnanec odboru školstva, ktorý vlastne 

vysvetlil celú genézu, oboznámili sa tým členovia a materiál majetkovou komisiou bol. 

Chcem kolegov poprosiť o podporu tohto materiálu v pôvodnom znení bez žiadnych 

pozmeňovákov, aby sme nevytvárali nejaký diskomfort, disproporcie, aby sme necítili 

nejakú zášť, že niekto sleduje úmyselne a vlastne krok za krokom likvidovať túto školu  

a že má tam nejaké svoje zištné nejaké budúce neviem čo. Čiže táto škola stojí na pevnom 

základe, 10 žiakov z tejto školy je na odbornej praxi priamo v MČ, čiže aj u nás sa 

vzdelávajú, čiže prepojenie teórie s praxou. Vystupujú ich žiaci, umelci na našich 

podujatiach a tých 9 EUR je dvojnásobne oproti tomu, čo majú ďalšie školy, ďalšie 

inštitúcie. V materiálov majú tiež na dobu neurčitú, čiže nerobme nejaký diskomfort, čo 

bolo v minulosti, ako bolo v minulosti, nebolo v minulosti, bolo to množstvo osobitých 

zreteľov a výchovnovzdelávací proces vždy v meste mal zelenú, pretože minimálne tam 

prebiehala starostlivosť o budovy. Čiže tie budovy nechátrali, vykurovali sa a deti sa 

vzdelávali. O výške investície môžeme polemizovať, že čo koľko, kto koľko, sú subjekty, 

ktoré ešte oveľa menej investovali do majetku mesta. Toľko z mojej strany. Čiže 

kolegovia chcem vás veľmi pekne poprosiť o podporu tohto materiálu v pôvodnom znení 

bez nejakých pozmeňovákov. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. No pán poslanec Lörinc tam bol prvý predo 

mnou. Pán poslanec Lörinc bol prvý predo mnou. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Len chcem sa aj v tomto 

prípade opýtať kolegov, že či aj doma by tak hospodárili, lebo teraz opäť prenajímame 

mestský majetok za 9 EUR na m2 a keď si mestská organizácia prenajíma majetok, 

priestory, tak som minule s prekvapením pán kontrolór narazil na zmluvu, ktorá hovorí  

o 100 EUR-ách na m2, 120-tich, 160-tich. To aj doma tak hospodárite? Že svoj majetok 

prenajímate za 9 a keď vy si prenajímate, tak za 100.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pokračovala by som v diskusii 

ja. Ja by som predsa len predniesla pozmeňujúci návrh, ktorý vzišiel z diskusie na komisii 

pre vzdelávanie mládež a pardon, pán Karaffa,  dobre, nech sa páči. Áno, nech sa páči, 

pán Karaffa. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som v podstate chcel zareagovať aj 

na tú skutočnosť, že v samotnom materiáli pri tomto nájomnom nie je uvedená žiadna 

hodnota investície, že teda sa zaväzujú, že zainvestuje, neviem, 10 tis., 100 tis.,  

1 mil. EUR a pod. a to je jedna vec a druhá vec, ja by som bol veľmi, veľmi nerád, to bol 

akože príklad, ja by som bol veľmi nerád, ak by tu bolo podsúvané, že ak niekto s niečím 

teraz nesúhlasí, tak to je preto, lebo má nejaké vlastné záujmy. A keď to hovoríte vy ako 

starostka Jazera, kde sa tá škola nachádza, tak potom tiež by sa to dalo otočiť, že keď to 

tak podporujete, tak potom z toho máte nejaké záujmy? Čiže ja nerád by som, ja nerád by 

som išiel do týchto, pani poslankyňa, nekričte, ja by som nerád išiel do týchto, do týchto 

nejakých invektív. Faktom je, že v minulosti nejaké veci sa na rôznych školách urobili  

a je potrebné to dať do poriadku, je to ten istý subjekt za celé tie roky, za 20 rokov. Takže 

ja si myslím, že je potrebné to zohľadniť. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Dobre, tak teraz bude pokračovať. Takže by som 

predniesla pozmeňujúci návrh, ktorý vzišiel zo spoločnej diskusie na komisii  

pre vzdelávanie a mládež a síce akýsi kompromisný návrh, ktorý by neupravoval cenu 

prenájmu, ale upravoval by dobu a tento pozmeňujúci návrh znie. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach schvaľuje priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa pre Súkromnú strednú odbornú školu Bukovecká 17 v Košiciach  

s tým, že v písmene b) sa slová „na dobu neurčitú“ nahrádzajú slovami „na dobu určitú 

do 31.12.2025“. Je to kvôli tomu, aby sa po roku možno prehodnotil ten, tá spolupráca, 

ten vzťah a možno sa to potom upravilo neskôr. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Vasok. 

 

p. Vasok, poslanec MZ: Faktická poznámka. Otázka, že či je to vhodné k 31.12., keďže je to 

školský rok a ten končí koncom júna. Že či by to nebolo lepšie tak. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak tie zmluvy sa dávajú na kalendárny rok, takže. 

Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže máme aj jeden pozmeňujúci návrh, 

ktorý bol teraz prednesený. Takže návrh k bodu č. 30. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

schvaľuje priamy nájom nebytových priestorov z dôvodu hodného osobitého zreteľa  

pre Súkromnú odbornú školu Bukovecká a teda zmena v písmene b) sa slová „na dobu 

určitú“ nahrádzajú slovami „dobu určitú do ... pardon, „na dobu neurčitú“ nahrádzajú 

slovami „na dobu určitú do 31.12.2025“. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 56 -  za: 18, proti: 5, zdržali sa: 7 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: To znamená, že vzhľadom na to, že nám treba  

na osobitný zreteľ 3/5 väčšinu poslancov, tak tento návrh neprešiel. Budeme hlasovať  

o pôvodnom návrhu. No poprosím právne oddelenie, aby sa mi k tomu vyjadrilo.  

Na pozmeňujúci návrh stačí väčšina, ale potrebujeme 3/5? 25 potrebujeme, mám to 

potvrdené z oddelenia právneho, takže tento návrh prijatý nebol. Nech sa páči, hlasujeme 

o pôvodnom návrhu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže, Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
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podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje nájom nebytových priestorov o výmere 

1785 m² ZŠ Bukovecká pre Súkromnú strednú odbornú školu, ďalej podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: O slovo sa hlási člen návrhovej komisie, pán 

poslanec Berberich, nech sa páči. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Iba chcem 

upresniť, že na pozmeňovák netreba tie hlasy, čiže prešiel, tzn., že teraz budeme hlasovať, 

teraz potrebujeme 3/5 a tzn., že bude so schválenou zmenou. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak nech sa páči hlasujeme o pôvodnom návrhu 

so schváleného zmenou. Teraz to dočítal práve. Dobre, nech sa páči, návrhová komisia. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje nájom nebytových priestorov ZŠ Bukovecká 

pre subjekt Súkromná stredná odborná škola Bukovecká ako dôvod hodný osobitného 

zreteľa aj so schválenou zmenou. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 57 -  za: 19, proti: 2, zdržali sa: 11 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Takže návrh prijatý nebol. 

- - - 

 

Bod č. 31 

Priamy nájom nehnuteľnosti z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre SZUŠ Vlada 

Urbana, Starozagorská 10, Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 31 Priamy nájom 

nehnuteľnosti z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre SZUŠ Vlada Urbana, 

Starozagorská 10, Košice. Nech sa páči, otváram diskusiu. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Dobrý deň. Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som sa opýtať, ako to je 

vyriešené s investíciami do tejto nehnuteľnosti, lebo som sa to nedočítal v dôvodovej 

správe nikde a tí, ktorí poznáte tento prípad, tak viete, že sa jedná o objekt bývalej MŠ, 

ktorý je v pôvodnom stave niekedy z 80-teho, 80-tych rokov si to nazvime, čiže 40 ročná 

budova, ktorá nie je zateplená, má problémy so zatekajúcou strechou, nie sú vymenené 

okná. Čiže potreboval by som odpoveď na otázku, bude to hradiť teda nový nájomca, 

prípadné opravy alebo mesto ako majiteľ tejto budovy? Ďakujem veľmi pekne  

za odpoveď. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosím kolegov z oddelenia školstva, aby nám 

prišli odpovedať na otázky. Zatiaľ dám slovo pánovi poslancovi Karaffovi. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja v podstate niečo pôvodné som sa chcel opýtať. 

V materiáli sa uvádza, že žiadateľ je Súkromná Základná umelecká škola Vlada Urbana, 

Starozagorská 10, Košice, ktorá začala svoju činnosť v roku 1994 a v súčasnosti poskytuje 

umeleckú výchovu a vzdelávanie žiakov v hudobnom, výtvarnom a tanečnom obore  
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a od roku 2006 má uzatvorenú zmluvu na dobu neurčitú. Čiže je tam v podstate takmer 

20 rokov a presne na to som sa chcel opýtať, že v akom stave je ten objekt, lebo som si 

ho nestihol ísť pozrieť, že či tam boli robené nejaké rekonštrukcie, resp., ak schválime 

tento nájom, lebo to zo samotného uznesenia nevyplýva, kto tam zainvestuje, či sa o to 

bude starať mesto, či oni. Ak vykonajú investície, malo by to byť uvedené v uznesení  

a potom by mala byť aj následne nejaká kontrola. Čiže mám v podstate podobnú otázku 

ako pán poslanec Lörinc s tým, že som len doplnil to, že sú tam nejakých 20 rokov takmer. 

Aby bolo jasné. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, prosím pána kolegu, je tu 

z oddelenia školstva? Pán Macko, nech sa páči. 

 

p. Macko, oddelenie školstva: Dobrý deň, ďakujem za slovo. Čiže žiadateľ neuviedol žiadnu 

sumu, ktorú bude ako záväzne investovať, preto to nie je ani v materiály. Historicky, 

myslím, že s dodatkom č. 2, mali povinnosť investovať tým, že pokiaľ nebudú investovať, 

tak sa im doba určitá zmení na dobu neurčitú a keďže neinvestovali, takže teraz majú 

momentálne dobu neurčitú. A investície, áno, tá budova je v zlom technickom stave 

a posledné, čo robilo oddelenie školstva bola rekonštrukcia strechy. Čiže je tam doba 

neurčitá, tzn. len pri dobe určitej vyžadujeme investície, pri dobe neurčitej nie a žiadateľ 

to ani neuvádza, preto to nie je v materiály. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Tak verím, že to stačilo ako 

odpoveď. Tu som zachytila od kolegov poslancov, že nám nefunguje prenos. Poprosím 

technikov, aby sa na to pozreli a budeme pokračovať. Pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ten zlý technický stav, prosím vás, vysvetlite, 

lebo keď tam chodia teda nejaké deti a je tam vzdelávací proces tak čo to  znamená, že 

vyhovuje a je spôsobilá na túto činnosť alebo nie? Čiže a potom samozrejme aj vyčíslenie 

nejakých nákladov do budúcna, že vlastne aké s tým budeme mať náklady, lebo možno 

poviem to tak trochu sebecky, ale my máme aj vlastné umelecké školy a no neviem, 

súkromnú držať v našich priestoroch bez povinnosti nejakej investície a ešte my musíme 

do toho niečo zainvestovať, čiže možno aj ďalšia otázka a nie je tu nejaký iný subjekt, 

ktorý by mal záujem? Či by sme neurobili radšej na túto na tieto priestory možno nejakú 

súťaž. Tak ako je materiál pripravený a zase, aby som nebol obviňovaný, že ja tam nejaký 

mám záujem, ja to takto nepodporím, lebo si myslím, že je to nehospodárne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou poznámkou pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Aby som odpovedal aj kolegovi je to bývalá MŠ, 

podľa mňa postavená niekedy v roku 85, v pôvodnom stave. Dovolím si povedať, že 

zhruba 20 % okien vymenil za plastové okná súčasný nájomca a v minulom volebnom 

období mu mesto Košice opravilo strechu. Ale nejednalo sa o nejakú komplexnejšiu 

rekonštrukciu strechy. Z môjho pohľadu táto budova, keďže má 40 rokov si  

v nasledujúcich 5 rokoch bude vyžadovať zásadnú opravu. Čiže tu sú na mieste otázky, 

že kto tú zásadnú opravu urobí, či nájomca alebo mesto Košice? A na minulom 

zastupiteľstve si tak užíval moc pán riaditeľ Čop, ktorý tu bohužiaľ dneska nie, aj pán 

Ténai mal teda nejaké pripomienky ako MČ hospodári s majetkom mesta, lebo sme chceli 

opraviť strechu na mestskej budove, tak tu by som pánom odporúčal, ísť pozrieť na tú 

budovu, že ako hospodári so svojím majetkom mesto Košice teda. Keď MČ to robí zle, 

tak som zvedavý, čo poviete na toto hospodárenie mesta Košice. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len pre tých, ktorí nevedia o kom 

hovoríme. Meno Vlado Urban je podľa mňa malo by byť známe všetkým Košičanom, 

ktorí sa trošku orientujú v kultúre a v tanci. Je to najväčší folklorista, ktorý viedol súbor 

Železiar a Vlado Urban robil všetky tie Cassovia folk festy, tie veľké medzinárodné 

folklórne festivaly, ktoré verím, že poznáte. Je to naozaj profesionál vo svojej oblasti, 

poznám ho možno 50 rokov. Tak len aby ste vedeli, o kom hovoríme. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Lasky. 

 

p. Lasky, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne za slovo. Ja len dodám ku pani 

Blaškovičovej ešte zopár informácií, že pán Urban je takou najväčšou folklórnu legendou 

na východnom Slovensku. V týchto priestoroch alebo na tej škole tancuje súbor Železiar 

aj Železiarik, sú tam ešte iné umelecké predmety, čiže nejakí muzikanti, nejaké hudobné 

predmety, takže tento súbor Železiar historicky patrí ku Košiciam, mal najväčšie úspechy 

ešte za obdobie socializmu, bol to jeden z najlepších súborov okrem tých profesionálnych 

samozrejme ako Lučnica alebo Sľuk. Takže patrilo medzi špičku folklórnych súborov 

a ešte patrí. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nik viac 

nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje nájom budovy bývalej MŠ  

na Starozagorskej 10 pre Súkromnú základnú umeleckú školu Vlada Urbana ako dôvod 

hodný osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 58 -  za: 32, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 32 

Prenájom bytov Štátnej filharmónii Košice po uplynutí doby nájmu 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Budeme pokračovať bodom č. 32 Prenájom bytov 

Štátnej filharmónii Košice po uplynutí doby nájmu. Nech sa páči, k danému materiálu 

otváram rozpravu. Pán poslanec Fedoročko. 

 

p. Fedoročko, poslanec MZ: Sekundičku, pardon. Ja si spomínam, keď sme začali volebné 

obdobie, pardon, kde sme na komisii dopravy mali veľkú diskusiu o tom, ako sa 

prenajímajú mestské byty rôznym organizáciám. Vtedy tam zaznela dohoda, že sa 

prenájmu a predĺžia nájomné zmluvy na takéto byty ďalšie 2 roky. Za tieto 2 roky si tieto 

organizácie zabezpečia pre svojich zamestnancov bývanie, aby sme mohli takéto mestské 

byty následne využívať buď pre zamestnancov alebo pre sociálne prípady, ktorých máme 

v Košiciach viac ako dosť a potrebujeme tieto byty pre nich zrekonštruovať a poskytnúť 

ich v krízových situáciách. Prešli 2 roky a začína sa asi prvá várka, potom prídu ďalšie 
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byty, kedy začíname opäť predlžovať nájmy o ďalšie 3 roky. A ja sa chcem spýtať, čo sa 

zmenilo na tej dohode, ktorá bola na komisii dopravy a ktorú sme si tam viacerí aj mestskí 

poslanci, aj riaditeľ MMK, povedali aj s pánom riaditeľom bytového podniku, že áno, 

toto bude cesta, že nikto nechce robiť naraz, sekať, dali sme tam 2-ročné prechodné 

obdobie, aby sme tam jednoducho s týmito organizáciami komunikovali a aby vedeli,  

čo ich čaká, aby vedeli, čo majú robiť. A moja otázka je, že čo sa stalo za 2 roky, prečo 

teraz sme ideme predlžovať takéto byty. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje nájom bytov podľa predloženého 

návrhu pre Štátna filharmónia Košice za podmienky začatia rekonštrukcie bytu č. 11 

 na ulici Ružínska 16 do 31.10.2025. Koniec návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 59 -  za: 33, proti: 1, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý, ďakujem. 

- - - 

 

Bod č. 33 

Výpožička komplexu umeleckých predmetov „Bitka pri Rozhanovciach“ pre obec 

Rozhanovce 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 33 Výpožička komplexu 

umeleckých predmetov „Bitka pri Rozhanovciach“ pre obec Rozhanovce. Otváram  

k predkladanému materiálu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram diskusiu 

a prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje výpožičku komplexu umeleckých predmetov 

„Bitka pri Rozhanovciach“ v evidovanej hodnote 19 995 EUR pre obec Rozhanovce  

na obdobie 3 rokov. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 60 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 34 

Zverenie  stavieb realizovaných v rámci revitalizácie vnútrobloku Jasuschova/ Bauerova 

do správy MČ Košice – Sídlisko KVP - opätovné predloženie 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 34 Zverenie  stavieb 

realizovaných v rámci revitalizácie vnútrobloku Jasuschova/ Bauerova do správy MČ 
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Košice – Sídlisko KVP - opätovné predloženie. Otváram k danému materiálu diskusiu.  

S procedurálnym návrhom pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Keďže si vážim váš čas a od minulej veci sa  

v podstate nič nezmenilo a ja som ako starosta s prekvapením zistil až vtedy, keď mi došli 

materiály, že vôbec také niečo mesto navrhuje teraz, nebola žiadna komunikácia, tak by 

som navrhoval tento bod prerušiť s tým, že bude otvorená v ďalšom zastupiteľstve.  

A dovtedy dúfam, že niekto kompetentný z MMK sa nám ozve, prejdeme si to, 

dohodneme sa a preberieme to. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujte o procedurálnom návrhu pána poslanca. 

 

Hlasovanie č. 61 -  za: 27, proti: 0, zdržalo sa: 7 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Schválili sme procedurálny návrh. Tak budeme 

pokračovať bodom č. 35. 

- - - 

 

Bod č. 35 

Zámena pozemkov v k. ú. Myslava a k. ú. Luník s Ing. Solárovou Beátou z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 35 predkladáme materiál Zámena 

pozemkov v k. ú. Myslava a k. ú. Luník s Ing. Solárovou Beátou z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa. Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa do diskusie nikto 

nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod vlastníctva nehnuteľného 

majetku mesta Košice v k. ú. Myslava formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 62 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 36 

Prevod pozemku parc. C KN č. 146/2 v k. ú. Nižná Úvrať pre Mgr. Slavomíra Špišáka  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 36 predkladáme materiál Prevod 

pozemku parc. C KN č. 146/2 v k. ú. Nižná Úvrať pre Mgr. Slavomíra Špišáka z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. Prosím, otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 

prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku v k ú. Nižná 
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Úvrať, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 63 -  za: 31, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 37 

Prevod pozemku parc. C KN č. 5481 v k. ú. Terasa pre Jána Ujháziho a Miroslava 

Ujháziho z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 37 predkladáme materiál Prevod 

pozemku parc. C KN č. 5481 v k. ú. Terasa pre Jána Ujháziho a Miroslava Ujháziho  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k danému materiálu diskusiu. Ak sa  

do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prevod nehnuteľného majetku 

mesta Košice pre Jána Ujháziho a Miroslav Ujháziho z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 64 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 38 

Prevod pozemku parcela C KN č. 7589 v k. ú. Krásna pre Rastislava Makulu z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 38 Prevod pozemku parcela C KN č. 7589 

v k. ú. Krásna pre Rastislava Makulu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram  

k predkladanému materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku  

vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Krásna do vlastníctva Rastislava Makulu z dôvodu 

hodné osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 65 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 
- - - 
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Bod č. 39 

Prevod pozemku, parcely registra C KN č. 250/2 v k. ú. Čermeľ pre Ing. Annamáriu 

Džubinskú z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 39 Prevod pozemku, 

parcely registra C KN č. 250/2 v k. ú. Čermeľ pre Ing. Annamáriu Džubinskú z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy 

nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta 

Košice pozemku parcely registra C KN č. 205/2 v k ú. Čermeľ pre Annamáriu Džubinskú 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 66 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 40 

Prenájom časti pozemkov pre spoločnosť KESECOVSKÁ, s. r. o. z dôvodu realizácie 

stavby „Obytný súbor Vilapark KANKORD Stará Sečovská, Košice“ v k. ú. Furča  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 40 predkladáme materiál Prenájom 

častí pozemkov pre spoločnosť KESECOVSKÁ, s. r. o. z dôvodu realizácie stavby 

„Obytný súbor Vilapark KANKORD Stará Sečovská, Košice“ v k. ú. Furča z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. Otváram predkladaného materiálu rozpravu. Ak sa  

do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov k. ú. Furča  

pre spoločnosť KESECOVSKÁ s. r. o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 67 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 41 

Prenájom pozemku k. ú. Jazero pre Mestskú časť Košice - Nad Jazerom z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa za účelom výstavby stojiska polopodzemných kontajnerov  

ul. Stálicová 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 41 Prenájom pozemku k. ú. Jazero  
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pre Mestskú časť Košice - Nad Jazerom z dôvodov hodných osobitného zreteľa za účelom 

výstavby stojiska polopodzemných kontajnerov ul. Stálicová. Otváram k danému 

materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu  

o prednesenie návrhu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v súlade s príslušnými právnymi predpismi schvaľuje prenájom pozemku pre Mestskú 

časť Košice - Nad Jazerom z dôvodov hodných osobitného zreteľa, podľa predloženého 

návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 68 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 42 

Prevod pozemku v k. ú. Košická Belá pre Máriu Hromú z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračovať budeme bodom č. 42 Prevod pozemku 

v k. ú. Košická Belá pre Máriu Hromú z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram 

rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod vlastníctva nehnuteľného 

majetku mesta Košice v katastrálnom území Košická Belá do vlastníctva Márie Hromej 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 69 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 43 

Prevod pozemku v k. ú. Nižná Úvrať pre RNDr. Alfréda Kozára a Ing. Natašu Kozárovú 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 43 Prevod pozemku v k. ú. Nižná Úvrať 

pre RNDr. Alfréda Kozára a Ing. Natašu Kozárovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

Otváram rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod vlastníctva nehnuteľného majetku 

mesta Košice na parc. č. 1041/2 v katastrálnom území Nižná Úvrať do bezpodielového 

spoluvlastníctva manželov Alfréda Kozára a Nataše Kozárovej z dôvodu osobitného 

zreteľa.  
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 70 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 44 

Prenájom pozemkov v k. ú. Severné Mesto, Letná, Huštáky pre účely rekonštrukcie 

dopravnej infraštruktúry v rámci stavby „Tlačiarne - úprava dopravnej infraštruktúry“ 

z dôvodov hodných osobitného zreteľa – doplnenie 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 44 Prenájom pozemkov v k. ú. Severné 

Mesto, Letná, Huštáky pre účely rekonštrukcie dopravnej infraštruktúry v rámci  

stavby „Tlačiarne - úprava dopravnej infraštruktúry“ z dôvodov hodných osobitného 

zreteľa – doplnenie. Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto 

nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje nájom pozemkov v k. ú. Severné mesto, Letná 

a Huštáky pre CTR WatsoNova s. r. o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa 

predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 71 -  za: 33, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 45 

Prevod pozemku pod časťou administratívnej budovy v k. ú. Terasa pre spoločnosť 

ETEL s. r. o. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: : Pokračujeme bodom č. 45 Prevod pozemku pod 

časťou administratívnej budovy v k. ú. Terasa pre spoločnosť ETEL s. r. o. Otváram  

k danému materiálu rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu. 
 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach  

v zmysle príslušných právnych predpisov schvaľuje prevod pozemku parc. č. 4687/33  

s výmerou 675 m² pre spoločnosť ETEL s. r. o. do výlučného vlastníctva za kúpnu cenu 

150 000 EUR. 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 

Hlasovanie č. 72 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 4 
 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 
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Bod č. 46 

Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Vyšné Opátske v lokalite ulice Opatovská cesta 

pre Mgr. Seligovú Evu z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 46 predkladáme materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Vyšné Opátske v lokalite ulice Opatovská cesta  

pre Mgr. Seligovú Evu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram rozpravu.  

Ak sa do rozpravy nikto nehlási, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje určenie spôsobu prevodu vlastníctva 

nehnuteľného majetku mesta Košice v k. ú. Vyšné Opátske pre Mgr. Evu Seligovú  

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa predloženého návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 73 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 47 

Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Myslava pre Mareka Mikloša z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod č. 47 Určenie spôsobu prevodu pozemku  

v k. ú. Myslava pre Mareka Mikloša z dôvodu hodného osobitného zreteľa Otváram 

rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného 

majetku mesta Košice pozemkov parc. č. 1620/15, 1620/20, 1620/2 v k. ú. Myslava  

do výlučného vlastníctva Mareka Mikloša z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 74 -  za: 36, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 48 

Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto formou dobrovoľnej dražby 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 48 predkladáme materiál Určenie 

spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto formou dobrovoľnej dražby. Otváram 

rozpravu. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu. 

 

p. Berinšter, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
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zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č.399 zo dňa 12. marca 2024  

a zároveň podľa príslušných právnych predpisov schvaľuje spôsob prevodu pozemku  

v k. ú. Severné mesto vo vlastníctve mesta formou dobrovoľnej dražby s najnižším 

podaním 33 200 EUR. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžeme hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 75 -  za: 35, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 49 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XXII. (mimoriadneho) 

zasadnutia MZ dňa 27.08.2024 do XXVII. zasadnutia MZ dňa 11.12.2024 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom č. 49 predkladáme materiál Informácia 

o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XXII. (mimoriadneho) zasadnutia MZ dňa 

27.08.2024 do XXVII. zasadnutia MZ dňa 11.12.2024. Otváram k danému materiálu 

rozpravu. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pani námestníčka. Ja by som sa rada vrátila k bodu, 

o ktorom ste na začiatku vraveli, že dnes nebude predložený v zastupiteľstve. Je tu medzi 

tými materiálmi vlastne informácia o tom, ako sa s týmto uznesením pracuje. V tej správe, 

ktorú ste predbežne akoby predkladali, je tam oslovených mnoho inštitúcií, takže ja by 

som chcela požiadať k tomu ďalšiemu zastupiteľstvu, keď teda tá správa pôjde do pléna 

a tá informácia, keby ste v materiáli dali v prílohách tie stanoviská a vyjadrenia tých 

konkrétnych inštitúcií, aby sme teda videli, že kto všetko sa k tomu vyjadroval. Echo totiž 

ide, že nie všetky kompetentné inštitúcie boli doteraz oslovené, takže aby sme naozaj 

vedeli, že kam sa to posunulo a aké sú stanoviska a viete, samozrejme ľudia to čítajú, sa 

vyjadrujú k veciam. Mňa napr. zarazila veta, ale nechcem o tom teraz polemizovať, 

necháme si to na nabudúce, symboly použité na pomníku vyjadrujú štátnu príslušnosť 

pochovaných padlých vojakov, ich zaradenie do armády. Tak už len na tejto vete ma 

zaráža to, že máme tu mnoho vojnových hrobov a pamätníkov aj nacistov a nikde nie je 

hákový kríž. Takže tento argument mi nepripadá relevantný a teda už určite nie z úst 

nejakých odborníkov. Takže len na margo toho, aby sme sa posunuli pri tom ďalšom 

rokovaní, tak by som poprosila viacej informácií, ktoré sú to len takto zhrnuté. Ďakujem.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Áno, všetko, čo sa uvádza v tej správe, takej 

prvotnej, sú informácie od odborníkov, ktorí nám posunuli tieto vedomosti a tieto 

poznatky a svoj názor. Samozrejme budeme ďalej diskutovať, ďalej budeme hľadať 

riešenia a ďalej budeme preverovať tie možnosti tak, ako sme to avizovali. Nech sa páči 

do diskusie ešte. Ak sa nikto do diskusie nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu. 

 

p. Berberich, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo Košice v zmysle 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Informáciu o plnení úloh vyplývajúcich 

z uznesení mestského zastupiteľstva od XXII. zasadnutia konaného dňa 27.08.2024  

do XXVII. zasadnutia konaného dňa 11.12.2024. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 76 -  za: 34, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 50 

Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré 

boli prednesené v rámci XXVI. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 19. novembra 2024  

a XXVII. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 11. decembra 2024 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 50 Správa o odpovediach 

na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli prednesené  

v rámci XXVI. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 19. novembra 2024 a XXVII. zasadnutia 

MZ v Košiciach dňa 11. decembra 2024. Otváram rozpravu. Pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Pýtal som sa interpeláciou na riešenie a stav mostného telesa 

na Moskovskej triede medzi ulicami Wuppertálska a Diamantová, jedná sa o interpeláciu 

126/24 a mimo iného som v interpelácii poukazoval na zlý technický stav, je to už  

4. zastupiteľstvo, o ktoré žiadam, aby sa riešilo čiastková oprava obnažených vecí  

a armatúry, ktorá tam je. 3 predchádzajúce zastupiteľstvá mi pán Čop tvrdil, že sa to teda 

rieši, výsledok sa zatiaľ nevidno a v interpelácii som žiadal o podrobnú písomnú 

informáciu, v akom stave je predmetné riešenie veci, žiadal som o zaslanie odborného 

technického posudku s podpisom znalca za konkrétne roky. Podotýkam, že to je zákonná 

povinnosť správcu mostného telesa mať takéto posudky a zároveň som žiadal o zaslanie 

zápisu odborne spôsobilej osoby, ktorá vykonala tzv. hlavnú prehliadku, ktorá je zákonná 

povinnosť raz za 4 roky mať na každom moste. Ja som to žiadal veľmi konkrétne, lebo je 

to naša zákonná povinnosť a nedostal som nič. Dostal som výpis textu, ktorý má asi  

15 odrážok a tam je, že trhliny vo vozovke, lokálne trhliny, trhliny v asfalto-betónovej 

konštrukcii. Čiže v podstate popisuje to ten stav, ktorý je zlý, ale ja som vás žiadal 

konkrétne správy, ktoré máte mať ako povinnosť. Keby sa toto udialo na kraji, tak už sú 

4 články vyjdú ako zasahujete do práva poslancov, lebo sa mi nepáči interpelácia a vaša 

odpoveď. A tu zrazu je ticho. Čiže prosím, žiadam konkrétne odborné posudky 

s podpisom znalcov, ktoré mesto ako majiteľ mosta má mať hlavnú prehliadku, ktorú má 

mať raz za 4 roky, chcem vidieť, kto to  podpísal a čo tom konštatoval. Lebo ak by ste mi 

to neposlali, tak vo mne to budí dojem, že to nemáte a tým pádom mesto si splnilo 

zákonné povinnosti. A to by bolo oveľa horšie podľa mňa. Čiže prosím, pošlite mi to, aby 

som sa tu nemusel vypytovať na každom jednom zastupiteľstve, lebo mi mesto 

neodpovedá na moju interpeláciu ako poslancovi. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: V poriadku, v tejto chvíli neviem zareagovať, ale 

preveríme to. Pán poslanec Saxa. 

 

p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem. Ja viac-menej mám ako cez kopirák ten istý problém. Venovali 

sme tomu samostatný bod, nebudem to opakovať, takže tak isto mimo toho, čo bolo 

prijaté uznesenie, dúfam, že ho pán primátor podpíše, tak isto požadujem naplnenie 

interpelácie tak, ako bolo požadované v tom istom zložení, tzn. pečiatka, podpis a kto 

vykonal odborné prehliadky. Ďakujem. Most Krásna, ďakujem. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujeme pekne. Ak sa do rozpravy nikto nehlási, 

prosím návrhovú komisiu. 

 

p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o odpovediach  

na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, ktoré boli  

prednesené v rámci XXVI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach dňa  

19. novembra 2024 a v rámci XXVII. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 

dňa 11. decembra 2024. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme 

 

Hlasovanie č. 77 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 51 

Správa o činnosti útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom č. 51 Správa o činnosti útvaru 

hlavného kontrolóra mesta Košice. Otváram k danému materiálu rozpravu. Ak sa  

do rozpravy nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

p. Bačinský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

príslušných právnych predpisov berie na vedomie Správu o činnosti a výsledok kontrol 

od XXVII. riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach podľa 

predloženého návrhu, ďalej Správu z kontroly prevodov nehnuteľného majetku mesta 

Košice za rok 2024 a po 3. Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta Košice 

za rok 2024. Koniec návrhu. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 78 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý. 

- - - 

 

Bod č. 52 

Interpelácie poslancov MZ 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Otváram bod č. 52 Interpelácie poslancov MZ. 

Nech sa páči pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dám to aj písomne. Mám  

2 interpelácie. Jednou je výjazd zo Štefánikovej smerom od Námestia osloboditeľov  

na Drevný trh, ten úsek od VSE po križovatku pri plavárni, je už skoro neprejazdný, je 

tam obrovské množstvo výtlkov, jám, striedajú sa tam autobusy, vychádzajú tam z jednej 

strany Štefánikova, z druhej, proste tá oprava je absolútne nutná. Tam naozaj sa zbiehajú 

4 prúdy áut a vyhýbajú sa okrem toho ešte kanálom a výtlkom. To je prvá interpelácia. 
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Druhá, prosím, pri pošte Košice 2 je jeden nesmierne zanedbaný pozemok plných špiny, 

kamenia. Prosím, komu to patrí? Je to medzi poštou ako sa parkuje pred Poštou 2 až 

železničnej trati. Je to tak nejako divne čiastočne oplotené. Musí to mať nejakého 

vlastníka, pretože je to v Starom Meste, čiže to nemôže byť bezprizorných pozemok a sú 

tam neprispôsobiví ľudia, chodia sa tam venčiť sociálne príživníčky a nie, ja si myslím, 

že sú aj teda príživníčky, takže preto som to takto pomenovala, samozrejme túlavé 

zvieratá atď. a naozaj chodia tam závisláci a sú tam striekačky, je tam nepredstaviteľná 

špina. Takže prosím koho to je, čo sa tým dá urobiť a určite tam treba zjednať na nápravu. 

Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Poprosíme odovzdať interpeláciu písomne. Ďalej 

pán poslanec Karaffa. 

 

p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel opýtať v mene, už ich je 

niekoľko, zamestnancov Volvo cars Košice, ako to vyzerá s výstavbou cyklochodníka  

v rámci teda našich katastrov, ktoré máme k tej fabrike Volvo, hej. Či teda budeme niečo 

robiť, nebudeme robiť, ako, kedy a tak. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Rovnako prosíme odovzdať písomne a ak sa ... 

pán poslanec Lörinc. 

 

p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa chcel spýtať ohľadom serverov 

a napojenia kamerového systému na mestskú políciu. S pánom primátorom už asi pol 

roka máme vyriešenú tému, že Skate park, ktorý MČ momentálne finišuje a dostavia, tak 

má aj kamerový systém. Chceli sme sa napojiť na mestský kamerový systém. Najprv nám 

bolo tvrdené, že mestská polícia nemá kapacitu. MČ ale prisľúbila, že sú zakúpi teda 

všetky potrebné veci a bude platiť dátový tok. Potom pán primátor tvrdil, že musí zistiť, 

že či to pôjde na cloudový systém alebo nie celkovo, ale výsledok je, že v podstate  

6 mesiacov až 9 mesiacov máme diskusiu, či sa môžeme pripojiť alebo nemôžeme. Tak 

prosím, myslím si, že mesto Košice by malo mať funkčný kamerový systém. Myslím si, 

že v dnešnej dobe 2025 nie je problém s dátami a s technológiou a potreboval by som 

jasnú odpoveď od mesta, že áno, môžete sa zapojiť centrálne na centrálny cloud mestskej 

polície alebo nie, nemôžte sa zapojiť. Rovnaký problém aj MČ Dargovských hrdinov. 

Čiže prosím, dajte nám vedieť ako to je. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Tak isto poprosíme písomne odovzdať 

interpeláciu. Ak sa s interpeláciou nikto nehlási, uzatváram tento bod. 
- - - 

 

Bod č. 53 

Dopyty poslancov MZ 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Otváram bod pod č. 53 Dopyty poslancov MZ  

a dávam priestor na vaše dopyty. Ak sa nikto nehlási, uzatváram, pán poslanec Karabin. 

 

p. Karabin, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Mám dopyt na pána riaditeľa náčelníka Mestskej 

polície. Ulica Mojmírova, parkujem tam každý druhý deň, ja som to ten, ktorý 

zodpovedne platí parkovné cez SMS, chcel som aj hotovosťou, nedá sa, tak SMS zatiaľ 

používam. A je tam jedno vozidlo, ktoré v minulom roku stálo zaprášené, neudržiavané, 

nepohnuté niekoľko mesiacov, niekoľko lístočkov mal za stieračom. Posledné mesiace to 
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isté vozidlo je 5-7 m vzdialené oproti, je to červený Hyundai a je to nejakých 70 m  

od stanice Mestskej polície. Nie je to rezidentská zóna, tak neviem komu to patrí to 

vozidlo, mám ŠPZ, ale čo je zvláštne, toto vozidlo nemá žiadnu pokutu, nič. Stojí tam. 

Minulý týždeň štvrtok alebo piatok, 100 m od tohto vozidla zaparkoval ďalší šťastlivec 

v protismere, ten dostal papuču a ten, ktorý tam niekoľko mesiacov parkuje, podľa 

všetkého zadarmo, nie je nijakou formu riešený. Chcem sa opýtať, či vieme odtiahnuť 

takýto vrak alebo takéto auto, ktoré zaberá zbytočne parkovacie miesto. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Zistíme, preveríme, ďakujem pekne. Pán poslanec 

Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, na vysvetlenie poviem toľko, že vlastne Mestská polícia niekedy 

dáva výzvy a tie výzvy vlastne potom idú na Okresný úrad, odbor dopravy. To je tá jedna 

stránka veci, to trvá nejaké mesiace a ďalej, keď má platnú STK a emisnú kontrolu, tak 

spĺňa podmienky prevádzky na cestnej komunikácii. Tam treba zistiť cez štátnu 

poznávaciu značku, to viem zistiť do troch minút ako keď mi dá teraz kolega, či má platnú 

STK. Ak má platnú STK, môže stáť. Čiže aj keď vyzerá zaprášený a nevykazuje znaky 

nejakého vraku alebo vytekajúcich kvapalín, tak je to v poriadku. Takže toľko  

na vysvetlenie. Ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Uzatváram bod číslo 53. 

- - - 

 

Bod č. 54 

Rôzne 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Otváram bod č. 54 bod Rôzne, v ktorom mám 

povinnosť vás informovať o zmene organizačného poriadku Magistrátu mesta Košice, 

ktorá nadobudla účinnosť dňom od 01.01.2025 a je zároveň zverejnená na webovej 

stránke mesta Košice. Po 1., v § 9 ods. 2 sa slová „562“ nahrádzajú „538“. Po 2., v prílohe 

č. 1 Organizačná schéma po a) ruší sa „referát riadenia sociálnych služieb“ organizačne 

začlenený do oddelenia sociálnych vecí. V zmysle uznesenia Mestského zastupiteľstva  

v Košiciach č. 552 zo dňa 12.09.2024 dôjde s účinnosťou od 01.01.2025 k prechodu práv 

a povinnosti pracovnoprávnych vzťahov zamestnancov a činností z Centra komunitných 

sociálnych služieb v Krásnej na Stredisko sociálnej pomoci mesta Košice. Po b) dopĺňa 

nová organizačná zložka Magistrátu mesta Košice organizačne začlenená do oddelenia 

sociálnych vecí: „Referát centrum podpory cudzincov“. Po 3., príloha č. 2. „Obsahová 

náplň účinnosti oddelení a referátov Magistrátu mesta Košice“ zo dňa 20.06.2024 sa ruší 

a nahrádza sa novým dokumentom „Obsahová náplň činností oddelení a referátov 

Magistrátu mesta Košice“ s účinnosťou od 01.01.2025. Po 4., „Stanovenie počtu 

zamestnancov a ich štruktúra“ zo dňa 20.06.2024 v znení zmien a doplnkov sa ruší  

a nahrádza sa novým dokumentom „Stanovenie počtu zamestnancov a ich štruktúra“ s 

účinnosťou od 01.01.2025. Návrh rozhodnutia o zmene Organizačného poriadku 

Magistrátu mesta Košice bol dňa 16. decembra 2024 prerokovaný s Odborovou 

organizáciou zamestnancov mesta Košice. Zmena organizačného poriadku je zverejnená 

na webovej stránke mesta Košice.  

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Ihnát. 

 

p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Len oznámim vlastne, že to auto je v poriadku, má 
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platnú STK do 08.12.2025, emisnú tak isto do 08.12.2025. Otázkou je, mestská polícia 

by mala preveriť, či platí vôbec za parkovné alebo je tam v nejakej rezidentskej zóne 

alebo ako. Toto je tá otázka na mestskú políciu. To je tá prvá vec. A druhá vec, ešte raz, 

pozývam na fašiangové hody v sobotu ako na sídlisku Ťahanovce ŠA športový areál 

Olympia od 11:30, MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce organizuje takúto peknú akciu, 

fašiangové hody, jaternice, hurky samozrejme, čiže vlastne máme hurky, klobásky, máme 

tam šišky, huspenina, ovar atď., guláš, tak príďte, ochutnáte a budete vedieť krásnu akciu. 

Tak isto chcem oznámiť, že vlastne 15.03. očakávame aj mestských poslancov našich  

na brigáde, ktorú v organizujeme vlastne za očistu sídliska Ťahanovce. Minulý rok sa 

zúčastnilo 150 ľudí, 150 dobrovoľníkov, takže veľmi pekne ďakujem a tešíme sa na očistu 

nášho sídliska, aby aj Ťahanovčania vedeli, že nám na tom záleží. Všetko ďakujem. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak nikto nehlási do bodu rôzne, uzatváram bod 

Rôzne. 
- - - 
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Záver rokovania 

 

Námestníčka primátora mesta Košice Mgr. Lucia Gurbáľová skonštatovala, že program  

XXVIII. zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvorila a vyhlásila  

XXVIII. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
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